
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙΔΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ 
1. Επικύρωση Πρακτικών, σελ. 389
2. Ανακοινώνεται η υπ' αριθµ. 10009/7130 από 1 Αυγού-

στου 2012 απόφαση του Προέδρου της Βουλής µε την οποία
συγκροτήθηκαν οι προβλεπόµενες από τα άρθρα 31Α , 31Β
και 31Γ του Κανονισµού της Βουλής, Ειδικές Διαρκείς Επι-
τροπές, σελ. 418-422

3. Ανακοινώνεται η υπ’αριθµ. 10064/7171 από 2 Αυγούστου
2012 απόφαση του Προέδρου της Βουλής, µε την οποία συγ-
κροτήθηκαν οι προβλεπόµενες από το άρθρο 46 του Κανονι-
σµού της Βουλής, Επιτροπές Οικονοµικών και Βιβλιοθήκης
της Βουλής, σελ. 431-434
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390-411
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ρασκευής 3 Αυγούστου 2012, σελ. 412
4. Συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων:
α) Προς τον Υπουργό Οικονοµικών:
i) σχετικά µε την ανάγκη προστασίας των καταναλωτών

από τη λειτουργία των ανταλλακτηρίων χρυσού και των ενε-
χυροδανειστηρίων, σελ. 413

ii) σχετικά µε τη µείωση των µισθών των δικαστικών λει-
τουργών, σελ. 414

iii) σχετικά µε την ανάγκη ανάκλησης της ιδιωτικοποίησης
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iv) σχετικά µε τις επιπτώσεις του µνηµονίου στην ελληνική
οικονοµία και την ανάγκη αποζηµίωσης της χώρας, σελ. 423

β) Προς τον Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και
Πρόνοιας: 

i) σχετικά µε τις απολύσεις εργαζοµένων στον ραδιοτηλε-
οπτικό σταθµό «ALPHA» στη Θεσσαλονίκη, σελ. 425

ii) σχετικά µε την εναρµόνιση οικογενειακής και επαγγελ-
µατικής ζωής, σελ. 427

iii) σχετικά µε την παράταση της θητείας της Διοικούσας
Επιτροπής των καταργούµενων Οργανισµών Εργατικής Κα-
τοικίας (ΟΕΚ) και Εργατικής Εστίας (ΟΕΕ), σελ. 428

iv) σχετικά µε την ανάγκη καταβολής των δεδουλευµένων
των εργαζοµένων στην κοινοπραξία που κατασκευάζει τον
οδικό άξονα Αµβρακία- Άκτιο, σελ. 430

γ) Προς τον Υπουργό Εξωτερικών, σχετικά µε την εµφύλια
σύρραξη στη Συρία, σελ. 435

δ) Προς τον Υπουργό Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρω-
πίνων Δικαιωµάτων:

i) σχετικά µε την παράνοµη κατασκήνωση σε αιγιαλούς,
παραλίες και σε κοινόχρηστους χώρους γενικότερα, σελ. 437

ii) σχετικά µε την τήρηση των νοµίµων διαδικασιών και την
ηθική αποκατάσταση για τις οροθετικές, φυλακισµένες γυ-
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διάρκειας του Προγράµµατος "Βοήθεια στο Σπίτι", σελ. 438
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Αθήνα, σήµερα στις 2 Αυγούστου 2012, ηµέρα Πέµπτη και ώρα
9.36’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτη-
ρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την προεδρία
της ΣΤ’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΜΑΡΙΑΣ ΚΟΛΛΙΑ-ΤΣΑΡΟΥΧΑ. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

(ΕΠΙΚΥΡΩΣΗ ΠΡΑΚΤΙΚΩΝ: Σύµφωνα µε την από 1η Αυγού-
στου 2012 εξουσιοδότηση του Σώµατος επικυρώθηκαν µε ευ-
θύνη του Προεδρείου τα Πρακτικά της ΙΑ’ συνεδριάσεώς του,
της Τετάρτης 1ης Αυγούστου 2012, σε ό,τι αφορά την εκλογή
Κοσµήτορα από τη Συµπολίτευση. 

Σύµφωνα µε την από 1η Αυγούστου 2012 εξουσιοδότηση του
Σώµατος επικυρώθηκαν µε ευθύνη του Προεδρείου τα Πρακτικά
της ΙΑ’ συνεδριάσεώς του, της Τετάρτης 1ης Αυγούστου 2012,
σε ό,τι αφορά στην ψήφιση στο σύνολο του σχεδίου νόµου:
«Ρυθµίσεις θεµάτων Ανώτατων Εκπαιδευτικών Ιδρυµάτων και
άλλες διατάξεις»).

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Σώµα.

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον κ. Επαµεινώνδα
Μαριά, Βουλευτή Ηρακλείου, τα ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΜΑΡΙΝΑ ΧΡΥΣΟΒΕΛΩΝΗ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  το Γηροκοµείο Βόλου εκφράζει τη
διαµαρτυρία του για τη µη πληρωµή νοσηλείων των ετών 2011
και 2012 από τον ΟΓΑ και τον ΕΟΠΥΥ.

2) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο κ. Μανώλης Τσαπάκης εκφράζει
τη δυσαρέσκειά του για την αλλαγή υπολογισµού του επιτοκίου
των δανείων του ΟΕΚ βάσει του επιτοκίου της Ευρωπαικής Κεν-
τρικής Τράπεζας και αιτείται τη λήψη των απαραίτητων µέτρων.

3) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΜΑΡΙΝΑ ΧΡΥΣΟΒΕΛΩΝΗ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  η Περιφερειακή Ένωση Δήµων Θεσ-
σαλίας διαµαρτύρεται για τα προβλήµατα στη λειτουργία του
συστήµατος ηλεκτρονικής συνταγογράφησης σε αποµακρυσµέ-
νες περιοχές και αιτείται την εξεύρεση πρόσφορης λύσης.

4) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο κ. Σπύρος Ροµποτής αιτείται να
ακολουθηθούν οι νόµιµες ενέργειες προς παραχώρηση του
χώρου άσκησης υπαίθριου στάσιµου εµπορίου (καντίνες) στο
Δήµο Λευκάδας  µε δηµοπρασία, ώστε να αποφευχθεί η διακρι-

τική µεταχείριση των επιχειρήσεων που λειτουργούν στον ίδιο
χώρο.

5) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Δήµος Φαιστού Νοµού Ηρα-
κλειου αιτείται την ενίσχυση της αστυνοµικής δύναµης γαι την
πρόληψη και καταστολή των περιστατικών βίας.

6) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΜΑΡΙΝΑ ΧΡΥΣΟΒΕΛΩΝΗ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο Δηµήτριος Γιαννάκος αιτείται να
προγραµµατισθεί εξέτασή του από την οικεία υγειονοµική επι-
τροπή του κέντρου πιστοποίησης αναπηρίας του ΙΚΑ.

7) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Πανελλήνια Οµοσπονδία Συλ-
λόγων Ειδικού και Εργαστηριακού Διδακτικού Προσωπικού ΑΕΙ
αιτείται άµεσες αλλαγές του ν. 4009/2011 σχετικά µε τη λειτουρ-
γία του Φορέα ΕΕΔΙΠ.

8) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΜΑΡΙΝΑ ΧΡΥΣΟΒΕΛΩΝΗ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο κ. Μιλτιάδης Σπανός αιτείται ενη-
µέρωσης αναφορικά µε το χρόνο λήψης του υπολογισθέντος
ποσού της σύνταξής του.

9) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Εταιρεία Κοινωνικής Πολιτικής
Αυτοδιοικήσεων Κρήτης αιτείται την παροχή άµεσης στήριξης
για τη διατήρηση και την εύρυθµη λειτουργία των Κέντρων Ηµε-
ρήσιας Φροντίδας Ηλικιωµένων-ΑµεΑ της Περιφέρειας Κρήτης.

10) Ο Βουλευτής Αργολίδος κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΔΡΙΑΝΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο Δήµος Ερµιονίδας Νοµού Αργο-
λίδας αιτείται τη µαταίωση του αναγκαστικού πλειστηριασµού
ακινήτου της υπό εκκαθάριση εταιρείας µε την επωνυµία «Δηµό-
σια Επιχείρηση Πολεοδοµίας και Στέγασης Α.Ε.». και προτείνει
λύσεις για αξιοποίηση του ακινήτου.

11) Ο Βουλευτής Α’ Πειραιώς κ. ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  η Πανελλήνια Ένωση Ναυτών Εµ-
πορικού Ναυτικού διαµαρτύρεται για την καθυστέρηση στην
καταβολή των δεδουλευµένων µισθών και αιτείται την άµεση
λήψη µέτρων για τη διασφάλιση των δικαιωµάτων των ναυτερ-
γατών.

12) Ο Βουλευτής Δράµας κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΥΡΙΑΖΙΔΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία αιτείται την επαναλειτουργία του
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Στρατολογικού Γραφείου Δράµας έστω και µε τη µορφή υπηρε-
σίας στρατολογικής εξυπηρέτησης πολιτών.

13) Ο Βουλευτής Δράµας κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΥΡΙΑΖΙΔΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία   παραθέτει αιτήµατα της Εθνικής
Συνοµοσπονδίας Ατόµων µε Αναπηρία και αιτείται τη λήψη  µέ-
τρων υπέρ των ατόµων µε αναπηρίες και των οικογενειών τους.

14) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΡΑΤΟΥΛΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  οι δικαιούχοι του ΟΕΚ και συµµε-
τέχοντες στην πρώτη πανελλαδική συνέλευση  δικαιούχων του
ΟΕΚ εκφράζουν τη διαµαρτυρία τους για τη διάλυση του ΟΕΚ
και την κατάργηση του δικαιώµατος απόκτησης φθηνής εργατι-
κής κατοικίας και αιτούνται την επίλυση των ζητηµάτων που
έχουν ανακύψει.

15) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΡΑΤΟΥΛΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Πανελλήνιος Σύλλογος Συµβα-
σιούχων Υπαλλήλων του ΙΚΑ-ΕΤΑΜ αιτείται την άµεση αποκατά-
σταση των συµβασιούχων του ΙΚΑ-ΕΤΑΜ, µέσω της µετατροπής
των συµβάσεών τους σε αορίστου χρόνου, κατ’εφαρµογή των
σχετικών δικαστικών αποφάσεων.

16) Ο Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΠΑΥΛΟΣ ΣΙΟΥΦΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία   εκφράζει την αντίθεσή του στην ενδεχό-
µενη κατάργηση της ΔΟΥ Μουζακίου.

17) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Δήµαρχος Μινώα Πεδιάδας
Νοµού Ηρακλείου επισηµαίνει τα προβλήµατα εφαρµογής του
Προγράµµατος «Καλλικράτης» και αιτείται την έναρξη διαλόγου
για την αναβάθµιση και τον αναπροσδιορισµό του ρόλου των πε-
ριφερειακών, κυρίως, δήµων.

18) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΕΤΡΑΚΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  το Εργατοϋπαλληλικό Κέντρο Κα-
λαµάτας και η ‘Ενωση Συνταξιούχων ΙΚΑ Καλαµάτας αιτούνται
την καταβολή των επιχορηγήσεων προς τις συνδικαλιστικές ενώ-
σεις για την πληρωµή των εργαζοµένων στο Εργατικό Κέντρο
Καλαµάτας και την άµεση επανασύσταση του Οργανισµού Ερ-
γατικής Κατοικίας και Εργατικής Εστίας.

19) Ο Βουλευτής Ευβοίας κ. ΣΥΜΕΩΝ ΚΕΔΙΚΟΓΛΟΥ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο Δικηγορικός Σύλλογος Χαλκίδας και το
Δηµοτικό Συµβούλιο Καρύστου εκφράζουν την αντίθεσή τους
στη φηµολογούµενη κατάργηση του Ειρηνοδικείου Καρύστου.

B. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 32/10-07-2012 ερώτηση του Βουλευτή κ. Αν-
δριανού Ιωάννη δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 1/30-07-2012 έγγραφο
από τον Αναπληρωτή Υπουργό Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας,
Υποδοµών, Μεταφορών, Δικτύων η ακόλουθη απάντηση:

390 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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2. Στην µε αριθµό 43/10-07-2012 ερώτηση των Βουλευτών κυ-
ρίων Γκιόκα Ιωάννη και Καραθανασόπουλου Νικολάου δόθηκε
µε το υπ αριθµ.7017/4/14913/30-07-2012 έγγραφο από τον

Υπουργό Δηµόσιας Τάξης και Προστασίας του Πολίτη  η ακό-
λουθη απάντηση:
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3. Στην µε αριθµό 62/11-07-2012 ερώτηση των Βουλευτών κυ-
ρίων Παφίλη Αθανάσιου, Γκιόκα Ιωάννη, Κανέλλη Γαρυφαλλιάς
(Λιάνας), Χαλβατζή Σπυρίδωνα και Κατσώτη Χρήστου δόθηκε µε

το υπ’ αριθµ. 87483/ΙΗ ΕΞ / 30-07-2012 έγγραφο από τον
Υπουργό Παιδείας, Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητισµού
η ακόλουθη απάντηση:

396 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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4. Στην µε αριθµό 72/11-07-2012 ερώτηση των Βουλευτών κυ-
ρίων Λαφαζάνη Παναγιώτη, Αποστόλου Ευάγγελου, Αµµανατί-
δου - (Πασχαλίδου) Ευαγγελίας (Λίτσας), Γελαλή Δηµητρίου,

Κοδέλα Δηµητρίου, Μιχαλάκη Νικολάου, Πετράκου Αθανασίου
δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 8/30-07-2012 έγγραφο  από τον Υπουργό
Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων η ακόλουθη απάντηση:
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5. Στην µε αριθµό 87/12-07-2012 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Τσουκαλά Δηµητρίου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 7017/4/14918/30-

07-2012 έγγραφο  από τον Υπουργό Δηµόσιας Τάξης και Προ-
στασίας του Πολίτη  η ακόλουθη απάντηση:
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6. Στην µε αριθµό 96/12-07-2012 ερώτηση του Βουλευτή κ. Κα-
ρασµάνη Γεωργίου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 87486/ΙΗ ΕΞ/30-07-

2012 έγγραφο  από τον Υφυπουργό Παιδείας, Θρησκευµάτων,
Πολιτισµού και Αθλητισµού η ακόλουθη απάντηση:
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7. Στην µε αριθµό 158/16-07-2012 ερώτηση των Βουλευτών κυ-
ρίων Κουρουµπλή Παναγιώτη, Αποστόλου Ευάγγελου και  Κου-
ράκη Αναστασίου (Τάσου) δόθηκε µε το υπ αριθµ. 23/30-07-2012

έγγραφο  από τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων
η ακόλουθη απάντηση:
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8. Στην µε αριθµό 282/20-07-2012 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Κυριαζίδη Δηµητρίου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 13/30-07-2012 έγ-

γραφο  από τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων η
ακόλουθη απάντηση:
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια - Τσαρουχά): Κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα το δελ-
τίο επικαίρων ερωτήσεων της Παρασκευής 3 Αυγούστου 2012.

Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρο 130 παρά-
γραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 66/31-7-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
της Νέας Δηµοκρατίας κ. Ελευθέριου Αυγενάκη προς τον
Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά µε την κα-
ταβολή της εξισωτικής αποζηµίωσης για το έτος 2011.

2. Η µε αριθµό 73/31-7-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς –Ενωτικού Κοινωνι-
κού Μετώπου κ. Αθανάσιου Πετράκου προς τον Υπουργό Οικο-
νοµικών, σχετικά µε τη λήψη µέτρων για την επιστροφή από το
δηµόσιο του ΦΠΑ στους αγρότες που υπάγονται σε ειδικό καθε-
στώς. 

3. Η µε αριθµό 68/31-7-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
των Ανεξάρτητων Ελλήνων κ. Βασίλειου Καπερνάρου προς τον
Υπουργό Δηµόσιας Τάξης και Προστασίας του Πολίτη, σχετικά
µε την απονοµή δικαιοσύνης στα φαινόµενα διαφθοράς στο Πυ-
ροσβεστικό Σώµα. 

4. Η µε αριθµό 70/31-7-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
της Χρυσής Αυγής κ. Χρήστου Παππά προς τον Υπουργό Εξω-
τερικών, σχετικά µε την προστασία της Ελλληνορθόδοξης Κοι-
νότητας της Συρίας. 

5. Η µε αριθµό 78/31-7-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
της Δηµοκρατικής Αριστεράς κ.  Γεωργίου Κυρίτση προς τον
Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας, σχε-
τικά µε τη λειτουργία της Προσωρινής Ενιαίας Διοικούσας Επι-
τροπής (ΠΕΔΕ) των καταργηθέντων Οργανισµών Εργατικής
Κατοικίας και Εργατικής Εστίας.

6. Η µε αριθµό 77/31-7-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή

του  Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Νικόλαου Καραθα-
νασόπουλου προς τον Υπουργό Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότη-
τας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων, σχετικά µε την
ιδιωτικοποίηση του Οργανισµού Σιδηροδρόµων Ελλάδος (ΟΣΕ).

Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Δεύτερου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 65/31-7-2012 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευτού
της Νέας Δηµοκρατίας κ. Έλενας Ράπτη προς τον Υπουργό Οι-
κονοµικών, σχετικά µε την άµεση µείωση του ΦΠΑ εστίασης ως
µέτρο ενίσχυσης της αγοράς. 

2. Η µε αριθµό 74/31-7-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς – Ενωτικού Κοινωνι-
κού Μετώπου κ. Ανδρέα Ξανθού προς τον Υπουργό Υγείας, σχε-
τικά µε το σχέδιο συγχωνεύσεων νοσοκοµείων και τις αλλαγές
στους οργανισµούς των µονάδων υγείας. 

3. Η µε αριθµό 67/31-7-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
των Ανεξάρτητων Ελλήνων κ. Κωνσταντίνου Γιοβανόπουλου
προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά
µε την ανάγκη ρύθµισης των κτηνοτροφικών χρεών. 

4. Η µε αριθµό 71/31-7-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
της Χρυσής Αυγής κ. Ηλία Παναγιώταρου προς τους Υπουργούς
Δηµόσιας Τάξης και Προστασίας του Πολίτη και Περιβάλλοντος,
Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής, σχετικά µε τη λήψη µέτρων
για την προστασία των ιδιωτικών και εθνικών υποδοµών της
χώρας και του δικτύου ανακύκλωσης από κλοπές χαλκού και
σκράπ. 

5. Η µε αριθµό 79/31-7-2012 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευτού
της Δηµοκρατικής Αριστεράς κ. Αικατερίνης Μάρκου προς τους
Υπουργούς Οικονοµικών και Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης
και Πρόνοιας, σχετικά µε τη λήψη µέτρων µείωσης της φαρµα-
κευτικής δαπάνης. 

412 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια - Τσαρουχά): Εισερχόµαστε
στη συζήτηση των 

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Θα συζητηθεί η πρώτη µε αριθµό 53/30-7-2012 επίκαιρη ερώ-
τηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή της Νέας Δηµοκρατίας κ.
Ιωάννη Μιχελάκη προς τους Υπουργούς Οικονοµικών και Δηµό-
σιας Τάξης και Προστασίας του Πολίτη, σχετικά µε την ανάγκη
προστασίας των καταναλωτών από τη λειτουργία των ανταλλα-
κτηρίων χρυσού και των ενεχυροδανειστηρίων. 

Το λόγο έχει ο κ. Μιχελάκης για δύο λεπτά, προκειµένου να
αναπτύξει την επίκαιρη ερώτησή του. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΙΧΕΛΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
Πρόκειται για ένα θέµα το οποίο το βιώνουµε πλέον καθηµε-

ρινά. Βλέπουµε παντού, σε κάθε γειτονιά των δήµων της Αττικής
αλλά και µεγάλων πόλεων της χώρας να ξεφυτρώνουν σαν µανι-
τάρια αυτά τα λεγόµενα «ανταλλακτήρια χρυσού». Και, ξέρετε,
όσο η κρίση βαθαίνει και όσο ο κόσµος αντιµετωπίζει σοβαρά
προβλήµατα, τόσο προσφεύγει σ’ αυτά τα καταστήµατα για να
µπορέσει να λύσει τα προβλήµατά του. Ξέρετε επίσης ότι σε πε-
ριόδους κρίσης οι αετονύχηδες, οι οποίοι εκµεταλλεύονται τον
κόσµο, ανθούν. 

Είναι πρωτοφανής ο τρόπος µε τον οποίο εµφανίζονται σε
κάθε γειτονιά. Είναι καθηµερινή η συζήτηση σε πάρα πολύ κόσµο
και ουσιαστικά η ερώτηση που γίνεται είναι εάν υπάρχει έλεγχος,
αν ο κόσµος που πηγαίνει εκεί πέρα δεν πέφτει θύµα εκµετάλ-
λευσης.

Έχει γίνει µία έρευνα από το Υπουργείο Ανάπτυξης µάλιστα,
η οποία έλεγε ότι κάτω από συγκεκριµένες συνθήκες, εάν κά-
ποιος έκανε κανονικά τη δουλειά µε όλο το νόµιµο τρόπο, θα είχε
ένα κέρδος 20%. Εάν δεν έβγαζε παραστατικά, το κέρδος του
φθάνει στο 60%. Σκεφθείτε εδώ τώρα να προσθέσουµε την πι-
θανότητα –που δεν είναι πιθανότητα αλλά πραγµατικότητα- να
κλέβουν στις ζυγαριές. Δεν ξέρω αν γίνεται έλεγχος. Υπάρχει
έλεγχος στις ζυγαριές; Ξέρουµε τις τιµές µε τις οποίες αγορά-
ζουν; Πού βρίσκουν αυτοί οι άνθρωποι τη ρευστότητα; Σε µια
αγορά η οποία έχει στεγνώσει, αυτοί πού βρίσκουν τη ρευστό-
τητα, ώστε να µπορούν να δίνουν χρήµατα χωρίς να υπάρχει κα-
νένα πρόβληµα; Και κυρίως, τι γίνεται αυτός ο χρυσός; Δεν είναι
δηλαδή µόνον η εκµετάλλευση του κόσµου, αλλά είναι  και τα
έσοδα τα οποία χάνονται. 

Θα σας πω ένα περιστατικό. Στις αρχές του χρόνου οι αρχές
έπιασαν ένα τζιπ στην Πάτρα και διαπιστώθηκε ότι σχεδόν µισό
τόνο ασήµι προσπαθούσαν να το βγάλουν έξω. Τι γίνεται όλος
αυτός ο χρυσός; Και βέβαια, µε την εγκληµατικότητα που υπάρ-
χει, όλα αυτά τα κέντρα - όχι όλα αλλά τα περισσότερα- πιστεύω
ότι είναι ουσιαστικά κέντρα κλεπταποδοχής.

Κλείνω µε το εξής, κυρία Πρόεδρε. Σε έλεγχο του ΣΔΟΕ που
είχε γίνει σε πενήντα πέντε τέτοια κέντρα στις αρχές του χρόνου
διαπιστώθηκε ότι είχαν συµβεί πάνω από χίλιες παρανοµίες όσον
αφορά τη δραστηριότητά τους. Και όλα αυτά οφείλονται στον
τρόπο µε τον οποίο αδειοδοτούνται. Διότι πριν από λίγο καιρό
άλλαξε ο τρόπος που ανοίγουν αυτά τα κέντρα και αρκεί να κά-
νεις µόνο µια ανακοίνωση έναρξης επαγγέλµατος και να µην
έχεις ποινικό µητρώο. 

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,

κύριε συνάδελφε. 
Το λόγο έχει τώρα ο Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµικών κ.

Χρήστος Σταϊκούρας, για να απαντήσει στην ερώτηση για τρία
λεπτά. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονο-
µικών): Ευχαριστώ πολύ. 

Αγαπητέ κύριε συνάδελφε, έχετε απόλυτο δίκιο ως προς τις
διαπιστώσεις. Η τρέχουσα δύσκολη οικονοµική και κοινωνική
συγκυρία έχει διαµορφώσει το πεδίο για την ανάπτυξη και τη ρα-
γδαία εξάπλωση δραστηριοτήτων καταστηµάτων ενεχυρίασης
και αγοράς πολύτιµων µετάλλων. Η εξάπλωσή τους δε, πράγ-
µατι, παρατηρείται κατά κύριο λόγο, όπως επισηµαίνετε, στα
αστικά κέντρα της Αττικής αλλά και της περιφέρειας και σε κεν-

τρικά σηµεία, καθώς επίσης και σε περιοχές αποµακρυσµένες
από το κέντρο. 

Η αντιµετώπιση αυτού του φαινοµένου, όπως ορθώς προκύ-
πτει από την ερώτησή σας, αφορά δύο Υπουργεία, το Υπουργείο
Δηµόσιας Τάξης και Προστασίας του Πολίτη και το Υπουργείο
Οικονοµικών. 

Ξεκινώ από το πρώτο και στη δευτερολογία µου θα τοποθε-
τηθώ για το δεύτερο. Όπως θα διαπιστώσετε, οι σχετικές νοµο-
θετικές –και όχι µόνο- πρωτοβουλίες έχουν αναληφθεί µόλις την
τελευταία χρονιά, πολύ πρόσφατα. Μετά την ψήφιση του
ν.3919/2011 που αφορούσε την εναρµόνιση της εθνικής νοµοθε-
σίας µε τους κανόνες του ευρωπαϊκού κοινοτικού δικαίου στον
τοµέα της παροχής υπηρεσιών, εξεδόθη αστυνοµική διαταγή –η
5Α/2011- του Αρχηγού της Ελληνικής Αστυνοµίας περί άσκησης
του επαγγέλµατος των αργυραµοιβών, παλαιοπωλών, ενεχυρο-
δανειστών και ασχολούµενων µε την αγοραπωλησία ή τήξη µε-
ταχειρισµένων κοσµηµάτων και κοµψοτεχνηµάτων από χρυσό και
λοιπών τιµαλφή, µε ηµεροµηνία 1-9-2011, δηλαδή δεν έχει περά-
σει ούτε ένας χρόνος από σήµερα. 

Σκοπός της εν λόγω κανονιστικής πράξης είναι η πρόληψη και
η αποτροπή εγκληµατικών συµπεριφορών κατά την άσκηση
αυτών των επιχειρηµατικών δραστηριοτήτων. Μεταγενέστερα,
µετά το Σεπτέµβριο του 2011, αναλήφθηκαν και άλλες πρωτο-
βουλίες από το εν λόγω Υπουργείο, µε σκοπό την προετοιµασία
και την άµεση αντίδραση των αστυνοµικών υπηρεσιών στα νέα
δεδοµένα. 

Ειδικότερα, µεταξύ άλλων, ενηµερώθηκαν οι περιφερειακές
αστυνοµικές υπηρεσίες για τις νέες νοµοθετικές προβλέψεις και
τις υποχρεώσεις τους για ελέγχους νοµιµότητας των εν λόγων
επιχειρήσεων. Αναπτύχθηκε ειδική ηλεκτρονική εφαρµογή, στην
οποία οι αστυνοµικές υπηρεσίες καταγράφουν όλες τις σχετικές
επιχειρήσεις που ανακοινώνουν την έναρξη άσκησης επαγγέλ-
µατος. Εκπονήθηκε έκθεση ανάλυσης, για να αναδειχθούν οι επι-
πτώσεις για τη δηµόσια τάξη και την ασφάλεια που µπορεί να
έχει η συγκεκριµένη επιχειρηµατική δραστηριότητα. Κατεγράφη-
σαν –και συνεχίζουν να καταγράφονται- όλες οι επιχειρήσεις που
διενεργούν σχετικές δραστηριότητες. 

Επίσης, µε προεδρικό διάταγµα του Σεπτεµβρίου του 2011
ιδρύθηκε και λειτουργεί η Υπηρεσία Οικονοµικής Αστυνοµίας και
Δίωξης Ηλεκτρονικού Εγκλήµατος µε τοπική αρµοδιότητα, που
όµως επεκτείνεται σε όλη την επικράτεια. Κλιµάκιά της διενερ-
γούν συνεχείς ελέγχους. Κατά τους ελέγχους αυτούς, οσάκις
διαπιστώνονται παραβάσεις, σχηµατίζονται δικογραφίες και συν-
τάσσονται σχετικές εκθέσεις βεβαίωσης παραβάσεων, ενώ πα-
ράλληλα διενεργούνται και περαιτέρω φορολογικοί έλεγχοι
σχετικά µε τις δραστηριότητες των επιχειρήσεων αυτών. 

Οι έλεγχοι αυτοί έχουν ήδη κάποια θετικά αποτελέσµατα και
επειδή µε ρωτήσατε, ως προς το συγκεκριµένο Υπουργείο, τα
αποτελέσµατα είναι τα εξής: Από την 1η Ιανουαρίου 2012 έως
και σήµερα από τους είκοσι στοχευµένους ελέγχους που διενερ-
γήθηκαν σχηµατίστηκαν οκτώ δικογραφίες, τέσσερις εκ των
οποίων κοινοποιήθηκαν στις αρµόδιες αρχές για την επιβολή δι-
οικητικών και ποινικών κυρώσεων, ενώ οι υπόλοιπες τέσσερις
βρίσκονται στο στάδιο της προανάκρισης. Προέκυψαν οκτώ κα-
τηγορούµενοι, τρεις εκ των οποίων συνελήφθησαν επ’ αυτο-
φώρω για παραβάσεις της φορολογικής νοµοθεσίας. 

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Σας ευχαρι-

στούµε, κύριε Υπουργέ.
Ορίστε, κύριε Μιχελάκη, έχετε το λόγο για τρία λεπτά. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΙΧΕΛΑΚΗΣ: Θεωρώ ότι αυτό είναι σταγόνα στον

ωκεανό. Θέλω να σας πω –και µάλλον αναφέροµαι στην ίδια
έρευνα που αναφέρεται ο Υπουργός- ότι στις αρχές του χρόνου
ο έλεγχος που είχε κάνει το ΣΔΟΕ σε ενενήντα τρία από αυτά τα
καταστήµατα αγοράς και ανταλλαγής χρυσού, διαπιστώθηκε ότι
το 63% προέβαινε σε παρανοµίες, δηλαδή δύο στα τρία έκαναν
παρανοµίες. 

Εδώ το θέµα δεν είναι απλώς αν κόβουν αποδείξεις. Κατ’
αρχάς, γίνεται ξέπλυµα χρήµατος; Πού βρίσκουν αυτοί οι άνθρω-
ποι τόσα χρήµατα σε µια αγορά όπου δεν υπάρχει χρήµα; Οι τρά-
πεζες δεν έχουν να δώσουν λεφτά και δεν υπάρχει επιχείρηση
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που να έχει αυτήν τη δυνατότητα. Αυτοί οι άνθρωποι πού βρί-
σκουν όλα αυτά τα λεφτά και κάνουν αυτήν τη διαχείριση; Πρέπει
δηλαδή να µπει µέσα το κράτος και για την προστασία, κατ’
αρχάς, των πολιτών που σε αυτήν την κρίση βιώνουν, πραγµα-
τικά, µια πρωτοφανή εκµετάλλευση, αλλά και για τα έσοδα που
χάνει το κράτος, γιατί τελικά πάλι οι πολίτες τα πληρώνουν.

Και επειδή είπατε, «..σε γειτονιές αποµακρυσµένες» θα σας πω
το εξής. Εδώ στην πλατεία Συντάγµατος από την έρευνα στην
οποία αναφερόµαστε, υπήρξε ένα ανταλλακτήριο το οποίο είχε
πουλήσει εκατόν πενήντα πέντε κιλά χρυσού χωρίς να τηρηθούν
τα απαραίτητα παραστατικά. Ο Θεός και η ψυχή τους τι έγινε µε
αυτήν την ιστορία! Ένα ανταλλακτήριο εδώ στο Σύνταγµα. 

Θέλω δηλαδή να πω ότι ο κόσµος είναι ουσιαστικά απροστά-
τευτος και εδώ υπάρχει δυνατότητα το κράτος να λειτουργήσει.
Από µία πρόχειρη έρευνα που έκανα, ανακάλυψα –και νοµίζω ότι
δεν το ξέρει κανένας- ότι έχει τη δυνατότητα ο πολίτης να πάει
να µάθει εάν ένα χρυσό αντικείµενο που έχει, τι αξία έχει. Ξέρετε
όταν πηγαίνουν όλοι αυτοί τους αγοράζουν µόνο το χρυσό.
Ποιος ξέρει τώρα; Ο ανθρωπάκος που πάει εκεί πέρα να ξέρει
την περιεκτικότητα, την καθαρότητα, να το ζυγίσει και να πάρει
τα χρήµατα; Αφήστε τις πολύτιµες πέτρες τις οποίες µπορεί να
έχει πάνω του το κόσµηµα. 

Λέω, λοιπόν, ότι το Ελληνικό Κέντρο Αργυροχρυσοχοΐας το
οποίο υπάγεται στο Υπουργείο Ανάπτυξης και έχει σκοπό να στη-
ρίξει την αργυροχρυσοχοΐα στην Ελλάδα, έχει υπηρεσίες εκτί-
µησης πολύτιµων µετάλλων έναντι µάλιστα ενός ποσού των 18
ευρώ σε κάθε ενδιαφερόµενο ο οποίος µπορεί να πάει και να
µάθει εάν ένα κόσµηµα, κάποιο χρυσό αντικείµενο που έχει τι
αξία έχει. Αυτό, λοιπόν, το πράγµα ο κόσµος δεν το ξέρει. 

Βέβαια, µε την κρίση που υπάρχει φαντάζοµαι ότι εάν ο κό-
σµος πάει εκεί πέρα θα γίνει µια ουρά η οποία θα είναι πρωτο-
φανής. Δεν ξέρω πώς µπορεί εδώ να βοηθήσει το κράτος µε
βάση αυτήν την υπηρεσία που µπορεί να παρέχει στον πολίτη.
Εδώ, όµως, νοµίζω –για να το πω απλά- ότι θα πρέπει να πέσει
επάνω το κράτος. Δεν µπορεί ο κόσµος να πέφτει κάθε µέρα
θύµα εκµετάλλευσης και να µιλάµε µόνο για λίγες περιπτώσεις. 

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,

κύριε Μιχελάκη. 
Το  λόγο έχει ο Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµικών κ. Σταϊ-

κούρας.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονο-

µικών): Κύριε συνάδελφε, η περίπτωση που αναφέρεστε είναι
στο δεύτερο σκέλος της απάντησης που αφορά το ΣΔΟΕ και θα
τοποθετηθώ τώρα. Πράγµατι, όµως, τα περιστατικά είναι πραγ-
µατικά. Οι ανησυχίες που εκφράζετε είναι εύλογες και επιβεβαι-
ώνονται δυστυχώς ως ένα βαθµό και από τα αποτελέσµατα των
ελέγχων που ήδη ανέφερα και αφορούν τις υπηρεσίες του
Υπουργείου Δηµοσίας Τάξης και Προστασίας του Πολίτη. 

Ελέγχους, όµως, διενεργούν και οι υπηρεσίες του Υπουργείου
Οικονοµικών και πιο συγκεκριµένα το Σώµα Δίωξης Οικονοµικού
Εγκλήµατος, το ΣΔΟΕ. Όπως είναι γνωστό, στα πλαίσια αρµο-
διοτήτων του ΣΔΟΕ, το ΣΔΟΕ προγραµµατίζει, οργανώνει και
διενεργεί προληπτικούς και προσωρινούς ελέγχους σε κάθε µορ-
φής επιχειρηµατική δραστηριότητα για τη διαπίστωση της ορθής
εφαρµογής των διατάξεων του Κώδικα Βιβλίων και Στοιχείων, του
Κώδικα ΦΠΑ και των λοιπών φορολογιών, αξιοποιώντας προς
τούτο όλα τα διαθέσιµα στοιχεία, πληροφορίες και καταγγελίες
που εµπεριέχονται στις υπηρεσίες του.

Προς αυτήν την κατεύθυνση δόθηκαν µε εγκύκλιο διαταγή του
ΣΔΟΕ στις 2-8-2011 –όλως τυχαίως ακριβώς ένα χρόνο από σή-
µερα, µόλις όµως ένα χρόνο πριν- αναλυτικές οδηγίες στις αρ-
µόδιες περιφερειακές διευθύνσεις για την άµεση διενέργεια
ελέγχων στις σχετικές επιχειρήσεις. 

Περαιτέρω και ως συνέπεια αυτής της διαταγής. Με έγγραφο
από 23-12-2011, πρόσφατα πριν από επτά, οκτώ µήνες, απεστά-
λησαν καταστάσεις συναφών επιχειρήσεων για τις οποίες ζητή-
θηκε η διενέργεια σχετικών ελέγχων. Στο πλαίσιο των ελεγκτικών
επαληθεύσεων και εφόσον κριθεί σκόπιµο διερευνώνται και οι
πηγές χρηµατοδότησης αυτών –ορθή η παρατήρησή σας για τη
ρευστότητα- καθώς όντως η λειτουργία αυτών απαιτεί υψηλή

ρευστότητα. 
Επίσης, στις περιπτώσεις λειτουργίας χωρίς την προβλεπό-

µενη άδεια της αστυνοµικής αρχής ή σε περιπτώσεις µη τήρησης
ή πληµµελούς τήρησης του ενιαίου βιβλίου της αστυνοµικής
αρχής, ενηµερώνεται µε σχετικό πληροφοριακό δελτίο η αρµό-
δια αστυνοµική αρχή. 

Τα αποτελέσµατα. Στο πλαίσιο αυτών των εντολών, που διε-
νεργήθηκαν διακόσιοι είκοσι δύο έλεγχοι στις εν λόγω επιχειρή-
σεις, διαπιστώθηκαν χίλιες εξακόσιες τριάντα τρεις παραβάσεις
σε εκατό σαράντα οκτώ παραβάτες. Αυτή είναι η εικόνα που
υπάρχει σήµερα και από τα δυο Υπουργεία. 

Αξιότιµε κύριε συνάδελφε, τα ανωτέρω στοιχεία επιβεβαι-
ώνουν –νοµίζω- τη σηµασία της επίκαιρης ερώτησής σας. Το
εύρος και τα ποσοστά παραβατικότητας σε σχέση µε τους ελέγ-
χους επιβάλλουν τη συνέχιση αλλά και ενίσχυση, τόνωση των
ελέγχων στις επιχειρήσεις, υπάρχουσες και νεοϊδρυθείσες του
συγκεκριµένου κλάδου. 

Αυτό αποτελεί δέσµευση για την πολιτική ηγεσία του Υπουρ-
γείου Οικονοµικών και συνιστά πράξη για τις αρµόδιες υπηρε-
σίες. Εύχοµαι και ελπίζω σε µία επόµενη κοινοβουλευτική
συζήτηση για το συγκεκριµένο θέµα µε δική σας πρωτοβουλία,
λόγω της ιδιαίτερης ευαισθησίας που επιδεικνύετε, τα αποτελέ-
σµατα να είναι ακόµα καλύτερα.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Το ευχόµαστε,

κύριε Υπουργέ.
Ακολουθεί η τέταρτη µε αριθµό 55/30-7-2012 επίκαιρη ερώ-

τηση πρώτου κύκλου της Βουλευτού των Ανεξαρτήτων Ελλήνων
κ. Χρυσούλας–Μαρίας Γιαταγάνα προς τους Υπουργούς Δικαιο-
σύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων και Οικονοµι-
κών, σχετικά µε τη µείωση των µισθών των δικαστικών λειτουρ-
γών.

Έχετε το λόγο για δύο λεπτά, κυρία συνάδελφε, για να ανα-
πτύξετε την επίκαιρη ερώτησή σας.

ΧΡΥΣΟΥΛΑ–ΜΑΡΙΑ ΓΙΑΤΑΓΑΝΑ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Η δικαστική λειτουργία αποτελεί την τρίτη λειτουργία του κρά-

τους, ισότιµη και ισοδύναµη µε τις άλλες δύο, δηλαδή τη νοµο-
θετική και την εκτελεστική.

Κατ’ επιταγήν του Συντάγµατος, οι δικαστικοί λειτουργοί απο-
λαµβάνουν λειτουργικής και προσωπικής ανεξαρτησίας. Άρρη-
κτα συνδεδεµένες µε την ανεξαρτησία τους είναι και οι αποδοχές
τους -ιδιαίτερη, δηλαδή µισθολογική µεταχείριση- οι οποίες είναι
και αυτές συνταγµατικά κατοχυρωµένες.

Για τη διαµόρφωση τώρα του µισθολογίου των δικαστικών λει-
τουργών, εκτός των άλλων, πρέπει να ληφθούν υπ’ όψιν και οι
ακόλουθοι παράµετροι:

Πρώτον, ότι οι δικαστικοί λειτουργοί δεν µπορούν να εργα-
στούν στον τόπο καταγωγής τους.

Δεύτερον, ότι εργάζονται δώδεκα µε δεκατέσσερις ώρες ηµε-
ρησίως και Σάββατα και Κυριακές και εορτές, χωρίς να παίρνουν
καµµία απολύτως υπερωριακή αµοιβή, χωρίς να τους παρέχεται
δε από το κράτος οποιοσδήποτε απαιτούµενος υλικοτεχνικός
εξοπλισµός. Οι εισαγγελικοί λειτουργοί, µάλιστα, είναι σε επιφυ-
λακή επί εικοσιτετραώρου βάσεως τουλάχιστον δύο εβδοµάδες
κάθε µήνα.

Παρά τις δυσχερείς συνθήκες εργασίας τους παράγουν έργο
υψηλής ποιότητος. 

Οι δύο άλλες εξουσίες, ενώ είναι υπεύθυνες οι ίδιες για τις αρ-
ρυθµίες που παρουσιάζονται στην ταχύτητα απονοµής της δι-
καιοσύνης, συνήθως επιρρίπτουν την κατηγορία στους ίδιους
τους δικαστές.

Παρ’ όλα αυτά που συµβαίνουν, τις δυσχερείς, δηλαδή, συν-
θήκες διεξαγωγής του έργου των δικαστών, το έργο, το οποίο
παράγουν, είναι πολύ υψηλής ποιότητος. Κατά γενική οµολογία
δε απολαµβάνουν πολύ µεγαλύτερης αποδοχής από τις υπόλοι-
πες δύο εξουσίες. 

Παρά ταύτα, όµως, έχουν υποστεί µία µείωση των αποδοχών
τους τουλάχιστον 38% µέχρι σήµερα. Σύµφωνα µε δηµοσιεύµατα
του Τύπου, προτίθεται η Κυβέρνηση να προχωρήσει σε περαι-
τέρω µείωση των αποδοχών των δικαστικών λειτουργών.

Ερωτάσθε, λοιπόν, κύριε Υπουργέ, αν σκοπεύετε, πράγµατι,
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να προχωρήσετε σε περαιτέρω µείωση των αποδοχών των δικα-
στικών λειτουργών και αν ναι, σε ποιο ποσοστό.

Σε αυτήν την περίπτωση, η Κυβέρνηση θα προωθήσει, θα επι-
διώξει να γίνει αναθεώρηση του άρθρου 88 παράγραφος 2 του
Συντάγµατος και πώς θα επιδιώξει να γίνει αυτή η Αναθεώρηση
του Συντάγµατος, όταν αυτή η Βουλή δεν είναι αναθεωρητική;
Επίσης, σε τι θα συνίσταται αυτή η αναθεώρηση; Στο να µην είναι
ανάλογες του λειτουργήµατός τους οι αποδοχές των δικαστικών
λειτουργών;

Το δεύτερο ερώτηµά µου είναι: Σε περίπτωση περαιτέρω µεί-
ωσης µε οποιοδήποτε τρόπο θα το επιχειρήσετε –εσείς θα µου
πείτε τώρα- ποια ισοδύναµα µέτρα προτείνει η Κυβέρνηση, ώστε
οι δικαστικοί λειτουργοί να µην εργάζονται καθηµερινά πέραν
του οκταώρου, ούτε Σάββατα, ούτε Κυριακές, ούτε εορτές, αλλά
ταυτόχρονα να απονέµεται µε ταχύτητα η δικαιοσύνη µε την ίδια
ποιότητα που παρέχεται σήµερα;

Ευχαριστώ κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Σας ευχαρι-

στούµε κι εµείς, κυρία Γιαταγάνα.
Το λόγο έχει ο Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµικών, ο κ. Χρή-

στος Σταϊκούρας, για να απαντήσει στην ερώτηση για τρία λεπτά.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονο-

µικών): Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε. 
Αξιότιµη κυρία συνάδελφε, θα συµφωνήσω απολύτως µαζί σας

για την ανάγκη διασφάλισης της λειτουργικής και προσωπικής
ανεξαρτησίας της δικαιοσύνης. Θα διαφωνήσω, όµως, µαζί σας
στο ότι οι άλλες δύο εξουσίες, η εκτελεστική και η νοµοθετική,
επιρρίπτουν ευθύνες στους τρεις χιλιάδες εξακόσιους τριάντα
ένα δικαστικούς λειτουργούς και τους «τιµωρούν» µε υπέρογκες
µειώσεις µισθών. 

Η νοµοθετική πρωτοβουλία που έχει αναλάβει αυτή η Κυβέρ-
νηση διά του αρµόδιου Αναπληρωτή Υπουργού Οικονοµικών για
την κατάργηση των εξόδων παράστασης του Προέδρου της Βου-
λής, του Προέδρου της Κυβέρνησης, των µελών του Υπουργικού
Συµβουλίου και του Αρχηγού της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης
και η συνακόλουθη εξίσωση της αποζηµίωσής τους µε αυτήν των
Βουλευτών διαψεύδει τον ισχυρισµό σας.

Σας διαψεύδουν, επίσης και τα στοιχεία µισθοδοσίας των δι-
καστικών λειτουργών τόσο στο βασικό µισθό όσο και στα χρονο-
επιδόµατα από το 2008 µέχρι το 2012, στοιχεία όπως αυτά
καταγράφονται και παρουσιάζονται από τη Διεύθυνση Οικονοµι-
κού του Υπουργείου Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων
Δικαιωµάτων και από το Γενικό Λογιστήριο του Κράτους του
Υπουργείου Οικονοµικών, παρά τις σηµαντικές, πράγµατι, µει-
ώσεις της τελευταίας διετίας, όπως ορθώς αναφέρετε στην ερώ-
τησή σας. 

Σε ό,τι αφορά τις πρωτοβουλίες της Κυβέρνησης, αυτήν τη
στιγµή προσπαθούµε να εξειδικεύσουµε µέτρα ύψους περίπου
11,5 δισεκατοµµυρίων ευρώ από το σκέλος των δαπανών του
προϋπολογισµού, όπως προβλέπεται στο πρόγραµµα οικονοµι-
κής πολιτικής, µέτρα που θα έπρεπε ήδη να είχαν προσδιοριστεί,
ποσοτικοποιηθεί, κοστολογηθεί από τον Ιούνιο, µέτρα για τα
οποία δεν υπήρχε καµµία συγκροτηµένη προετοιµασία. Πρόκει-
ται για µία δύσκολη, επώδυνη διαδικασία, για βαρύ φορτίο. 

Πρόθεση της Κυβέρνησης είναι το βάρος αυτών των µέτρων
να καταµεριστεί όσο γίνεται πιο δίκαια. Προς την κατεύθυνση
αυτή δουλεύουµε υπεύθυνα και µεθοδικά, αξιολογώντας τις πο-
λιτικές µε λογικές κόστους-οφέλους, κόστους-αποτελεσµατικό-
τητας. 

Θα µου επιτρέψετε ειδικά στο ζήτηµα των ειδικών µισθολογίων
-που υποκρύπτεται, εκτιµώ, στο ερώτηµά σας, αν και δεν αναφέ-
ρεται- όχι µόνο των δικαστικών λειτουργών και των ισοδυνάµων
µέτρων να αναφερθώ στη δευτερολογία µου. 

Σας ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Και εµείς, κύριε

Υπουργέ. 
Το λόγο έχει η κ. Γιαταγάνα για τρία λεπτά. 
ΧΡΥΣΟΥΛΑ-ΜΑΡΙΑ ΓΙΑΤΑΓΑΝΑ: Κύριε Υπουργέ, µε όλο το

σεβασµό που τρέφω προς το πρόσωπό σας, θα ήθελα να σας
πω ότι δεν µου απαντήσατε σε αυτό που σας ρώτησα. Αναφερ-
θήκατε στα µέτρα των 11,5 δισεκατοµµυρίων που πρέπει να λά-

βετε και τις περικοπές που πρέπει να κάνετε σε βάρος του ελλη-
νικού λαού. Αναφερθήκατε και στα ειδικά µισθολόγια. Το ερώ-
τηµά µου, όµως, δεν ήταν αυτό, ήταν εξειδικευµένο. Εγώ σας
ρώτησα για τους δικαστικούς λειτουργούς, τονίζοντάς σας και
διευκρινίζοντάς σας ότι είναι άµεσα όργανα του κράτους. Έχουν
αυτήν την ιδιορρυθµία έναντι των άλλων υπαλλήλων του κρά-
τους, γιατί δεν είναι υπάλληλοι του κράτους. Εσείς πάτε να τους
εξοµοιώσετε αυτήν τη στιγµή. 

Θα ήθελα, λοιπόν, µετά από αυτά να σας πω τα εξής, αφού
αναφερθήκατε στα 11,5 δισεκατοµµύρια που δεν τα έχετε εξει-
δικεύσει και µας είπατε ότι έχετε καθυστερήσει. Οποιοσδήποτε
συνετός και επιµελής άνθρωπος αδυνατεί να καταλάβει πώς τα
µέτρα που προτείνετε σε συνεργασία µε τους υπαλληλίσκους
των δανειστών της χώρας µπορούν να επιφέρουν το όποιο θετικό
αποτέλεσµα για τον ελληνικό λαό και να προάγουν την αδιά-
βλητη και απρόσκοπτη λειτουργία της δικαιοσύνης. Πώς οι επι-
πλέον µειώσεις στις αποδοχές των δικαστικών λειτουργών –που
έχουν περικοπεί σε ποσοστό άνω του 38%- θα συµβάλλουν µε
οποιονδήποτε τρόπο στη σωτηρία της χώρας;

Η συγκυβέρνησή σας ακολουθεί µια ατελέσφορη και ατεκµη-
ρίωτη πολιτική εξαντλητικής λιτότητας και σαρωτικής φορολο-
γίας για όλο τον ελληνικό λαό. Το µόνο που έχουν πετύχει µέχρι
σήµερα οι κυβερνήσεις Παπανδρέου και Παπαδήµου, εφαρµό-
ζοντας την ίδια πολιτική, είναι η εκτίναξη της ύφεσης στο 7% και
πλέον. 

Τι επιδιώκετε να πετύχετε; Την πλήρη εξαθλίωση του ελληνι-
κού λαού; Αντί να στοχεύετε στην πάταξη της διαφθοράς και της
διαπλοκής µε τις τράπεζες, επιτίθεστε στην ελληνική δικαιοσύνη.
Οι µέχρι τώρα οριζόντιες περικοπές σε µισθούς και συντάξεις,
συµπεριλαµβανοµένων και των περικοπών στους µισθούς και
συντάξεις των δικαστικών λειτουργών, έχουν αποδώσει µέχρι
στιγµής περίπου 2 δισεκατοµµύρια ευρώ. Την ίδια στιγµή, όµως,
µόνο από το swap της «GOLDMAN SACHS» η Ελλάδα έχει επι-
βαρυνθεί µε 5,5 δισεκατοµµύρια ευρώ.

Αυτό το γνωρίζει ο Υπουργός Οικονοµικών –εσείς δεν έχετε
αναµειχθεί- καλύτερα από τον καθένα, αφού συµµετείχε στις δια-
πραγµατεύσεις για την ένταξη της χώρας στην ΟΝΕ, υπήρξε
µέλος της διοίκησης του Οργανισµού Διαχείρισης Δηµόσιου Χρέ-
ους, υπήρξε ο σύνδεσµος προκειµένου να ενταχθεί στην ΟΝΕ
µεταξύ Ελλάδος και Διεθνούς Νοµισµατικού Ταµείου, Ευρωπαϊ-
κής Ένωσης και ΟΟΣΑ. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπά προειδοποιητικά το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας της κυρίας Βουλευτού)

Ποιος είναι ο στόχος σας τέλος πάντων; Να αποδυναµώσετε
τη δικαιοσύνη που είναι το προπύργιο της δηµοκρατίας, το
ύστατο καταφύγιο του λαού στην κρατική αυθαιρεσία; Δεν αντι-
λαµβάνεστε ότι µ’ αυτόν τον τρόπο καταλύετε το Σύνταγµα;
Ακούσαµε ότι τον Υπουργό Δικαιοσύνης προτίθεσθε να τον αλ-
λάξετε σ’ αυτήν την Κυβέρνηση, γιατί δεν είναι αρεστός στα τσι-
ράκια των δανειστών µας, τους υπαλληλίσκους αυτούς που
έρχονται εδώ! Ας έρθει, όµως, ο Υπουργός Οικονοµικών, ο
οποίος ελέγχεται από τις τράπεζες και µας έχει «δοθεί» από τις
τράπεζες, καθώς δεν είναι εκλεγµένος από τον ελληνικό λαό, να
µας απαντήσει τι προτίθεται να κάνει για το θέµα το οποίο έθεσα
εγώ!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,
κυρία Γιαταγάνα.

Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονο-

µικών): Αν δείτε την κατανοµή των αρµοδιοτήτων, αυτό είναι
δικής µου ευθύνης. Σε ό,τι αφορά τα 11,5 δισεκατοµµύρια ευρώ,
θέλω να σας πω ότι είναι για τα επόµενα χρόνια. Άρα, αυτή τη
στιγµή προσπαθούµε να προσδιορίσουµε το µείγµα των µέτρων. 

Επειδή, όµως, δεν θέλω να θεωρήσετε ότι δεν είµαι συγκεκρι-
µένος, θα τοποθετηθώ για συγκεκριµένο θέµα που αφορά το τω-
ρινό έτος, το 2012. Αυτό είναι τα ειδικά µισθολόγια. Θεωρώ ότι
ήταν τουλάχιστον άστοχες οι εκφράσεις σας προς την Κυβέρ-
νηση για επίθεση στην ελληνική δικαιοσύνη, για αποδυνάµωση
της δικαιοσύνης, για κατάργηση του Συντάγµατος.

Εξηγούµαι, λοιπόν, λέγοντας σας ως προς τα ειδικά µισθολό-
για ότι υπάρχει πρόβλεψη φέτος για µείωση αυτών και των δικα-
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στικών λειτουργών. Η πρόβλεψη για περικοπή τους αφορά αστυ-
νοµικούς, λιµενικούς, πυροσβέστες, στρατιωτικούς, µέλη ΔΕΠ
ΑΕΙ και ΤΕΙ, το προσωπικό του Νοµικού Συµβουλίου του Κρά-
τους, διπλωµατικούς υπαλλήλους, γιατρούς του ΕΣΥ και δικαστι-
κούς λειτουργούς.

Σύµφωνα µε την πρόβλεψη του προγράµµατος οικονοµικής
πολιτικής, η Κυβέρνηση όφειλε ως τον Ιούνιο του 2012 να θεσπί-
σει νοµοθετικά µία µείωση κατά µέσο όρο 10% στα αποκαλού-
µενα «ειδικά µισθολόγια» του δηµοσίου τοµέα, στα οποία το νέο
µισθολόγιο δεν ισχύει. 

Από την πρώτη στιγµή, αυτή η Κυβέρνηση έχει εκφράσει τη
βούλησή της να διαπραγµατευτεί για το σύνολο αυτών των πε-
ρικοπών και των δικαστικών λειτουργών, τουλάχιστον για φέτος,
µε την αντικατάσταση αυτής της πρόβλεψης µε δηµοσιονοµικά
ισοδύναµα µέτρα που υπάρχουν στο δεύτερο σκέλος της ερώ-
τησής σας.

Σήµερα βρισκόµαστε στη διαδικασία αξιολόγησης αυτών των
µέτρων, όπως είναι –συνδυαστικά ή µεµονωµένα- πρώτον η πε-
ρικοπή από 10% έως 20% από είκοσι κωδικούς του προϋπολογι-
σµού συγκεκριµένων δαπανών ελαστικής δηµόσιας δαπάνης,
που αφορούν µεταξύ άλλων τα µισθώµατα κτηρίων, τις µεταφο-
ρές, τα έξοδα µετακίνησης, τις επιχορηγήσεις, τις προµήθειες.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Αναπληρωτή Υπουργού)

Ήδη, η Κυβέρνηση, διά του αρµόδιου Αναπληρωτή Υπουργού
Οικονοµικών, έχει αναλάβει σχετική νοµοθετική πρωτοβουλία για
τα µισθώµατα των κτηρίων. 

Δεύτερη πρωτοβουλία αποτελεί η άµεση κατάργηση των αµει-
βόµενων επιτροπών του δηµοσίου, σε εκτέλεση σχετικής από-
φασης του κυρίου Πρωθυπουργού.

Τρίτη πρωτοβουλία είναι η οριζόντια συγκράτηση κατά 0,8%
των λειτουργικών δαπανών του κρατικού προϋπολογισµού για
τους επόµενους µήνες αυτού του έτους.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Αναπληρωτή Υπουργού)

Αυτά είναι τα δηµοσιονοµικά ισοδύναµα, για να µην ισχύσει η
πολιτική που πρέπει να κάνουµε σήµερα.

Κυρία συνάδελφε, σταθερή βούληση της Κυβέρνησης, εκτός
από την επιτάχυνση των αναγκαίων, των απαραίτητων διαρθρω-
τικών αλλαγών και τον εµπλουτισµό των πολιτικών µε µέτρα για
την ανάταξη και την ανάπτυξη της οικονοµίας, είναι η τροποποί-
ηση όρων του Προγράµµατος Οικονοµικής Πολιτικής που έχουν
αποδειχθεί οικονοµικά αναποτελεσµατική ή συµβάλλουν, όπως
είπατε, στη διόγκωση της ύφεσης.

Και πιστεύω ότι όσο περισσότερο συνεπείς, φερέγγυοι και
αποτελεσµατικοί είµαστε στην προσέγγιση των στόχων του προ-
γράµµατος τόσο θα απολαµβάνουµε όλο και περισσότερους
βαθµούς ελευθερίας, ώστε να διεκδικήσουµε τροποποιήσεις πο-
λιτικών και να πετύχουµε εταιρική αλληλεγγύη. 

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε

κύριε Υπουργέ. 
Ανακοινώνεται στο Σώµα ότι η έκτη µε αριθµό 62/30-7-2012

επίκαιρη ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή της Δηµοκρα-
τικής Αριστεράς κ. Νικόλαου Τσούκαλη προς τους Υπουργούς
Περιβάλλοντος Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής και Εσωτερι-
κών, σχετικά µε την αντιµετώπιση των δυσµενών συνεπειών από
τη µεγάλη φωτιά στην Αχαΐα δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος
του κυρίου Υπουργού και διαγράφεται. 

Εισερχόµεθα τώρα στην έβδοµη µε αριθµό 60/30-7-2012 επί-
καιρη ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή του Κοµµουνιστι-
κού Κόµµατος Ελλάδας κ. Νικόλαου Καραθανασόπουλου προς
τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε την ανάγκη ανάκλησης της
ιδιωτικοποίησης της ΑΤΕ.

Το λόγο έχει ο κ. Νικόλαος Καραθανασόπουλος για δύο λεπτά. 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Επιτρέψτε µου, κυρία

Πρόεδρε, πριν αναφερθώ στο περιεχόµενο της επίκαιρης ερώ-
τησης να αναφερθώ σε κάτι άλλο εξίσου επίκαιρο και στο οποίο
καλούµε την Κυβέρνηση να πάρει θέση και ο Υπουργός Οικονο-
µικών και ο Υπουργός Εργασίας. 

Θέλουµε να καταγγείλουµε την εργοδοσία του Μάνεση της

«Χαλυβουργικής» η οποία προχώρησε χθες σε έξι εκδικητικές
απολύσεις -και µάλιστα, µπορεί να µην υπάρξει αποζηµίωση- εκ
των οποίων ένας είναι µέλος του διοικητικού συµβουλίου και οι
υπόλοιποι δύο αναπληρωµατικά µέλη. 

Αλήθεια, η δηµόσια εξαγγελία του Υπουργού Εργασίας ότι δεν
θα υπάρξει καµµία απόλυση στη «Χαλυβουργική», ότι θα οµαλο-
ποιηθεί η κατάσταση, που πήγε; Πόση αξία έχει; Για το αφεντικό
Μάνεση, καµµία απολύτως. Στο καλάθι των αχρήστων την πέταξε
και είναι αποθρασυµένος γιατί έχει τις πλάτες της συγκυβέρνη-
σης. Πού προχωράει για να δείξει ότι είναι κράτος εν κράτει; Με
τα διευθυντικά του στελέχη προχωράει σε µηνύσεις δεκάδων ερ-
γαζοµένων. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κύριε συνά-
δελφε, στο θέµα της ερώτησης παρακαλώ. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Θέλει να τσακίσει το σω-
µατείο και να µετατρέψει το εργοστάσιο σε γκέτο. Πρέπει να
πάρει σήµερα θέση η Κυβέρνηση. 

Από αυτήν την άποψη προχωράω και στην ερώτηση. Ήδη η
Κυβέρνηση διά στόµατος του Διοικητή της Τράπεζας της Ελλά-
δος προχώρησε στην ιδιωτικοποίηση της ΑΤΕ  µέσω του διαχω-
ρισµού της. Έδωσε το υγιές χαρτοφυλάκιο «για ένα κοµµάτι
ψωµί», δωρεάν ουσιαστικά, στην Τράπεζα Πειραιώς κρατώντας
τις επισφάλειες και τις συνεταιριστικές επιχειρήσεις. 

Μέσα από αυτήν τη διαδικασία αυτό το οποίο κάνει, είναι να
προχωράει στην αναδιαµόρφωση του χρηµατοπιστωτικού συ-
στήµατος για να το θωρακίσει. Ουσιαστικά, διαµορφώνει προ-
ϋποθέσεις απολύσεων εκατοντάδων εργαζόµενων στην Τράπε-
ζα, αλλαγής των εργασιακών σχέσεων και εντατικοποίηση της
εργασίας τους, η υποθηκευµένη γη διαµορφώνει τις προϋποθέ-
σεις για να αλλάξει τα σχέδια των αγροτών και για να ξεκληρι-
στούν µία ώρα αρχύτερα και ταυτόχρονα να εκποιηθούν «για ένα
κοµµάτι ψωµί» προς το µεγάλο κεφάλαιο συνεταιριστικές επιχει-
ρήσεις. 

Μάλιστα, όλα αυτά τα κάνει η Κυβέρνηση εν κρυπτώ. Από
αυτήν την άποψη θέλουµε συγκεκριµένες απαντήσεις και αν προ-
τίθεται η Κυβέρνηση να πάρει πίσω –που δεν το πιστεύουµε-
αυτήν την απαράδεκτη απόφαση του Διοικητή της Τράπεζας της
Ελλάδας. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,
κύριε συνάδελφε.

Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο για τρία λεπτά. 
ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονο-

µικών): Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
Η βούληση και η αποφασιστικότητα της Κυβέρνησης µε στόχο

τη λειτουργία της επιχείρησης που αναφερθήκατε και τη
διατήρηση των θέσεων απασχόλησης είναι δεδοµένη κι έχει
εκφραστεί. 

Απ’ όσο γνωρίζω και έχω ενηµερωθεί επίκεινται και άλλες
συναντήσεις και σήµερα επί του συγκεκριµένου θέµατος στο
Υπουργείο Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Προσπαθούµε να βρού-
µε τον κύριο Υπουργό για να κλείσει συνάντηση. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονο-
µικών): Είναι σήµερα, θα ενηµερωθείτε αργότερα. 

Κύριε συνάδελφε, είναι γεγονός ότι η εύρυθµη λειτουργία του
τραπεζικού συστήµατος, ιδιαίτερα σε τραπεζοκεντρικές χώρες,
όπως είναι η Ελλάδα, αποτελεί προϋπόθεση για τη βιώσιµη ανά-
πτυξη και την αποτελεσµατική κατανοµή των οικονοµικών πόρων.

Σήµερα όµως το ελληνικό τραπεζικό σύστηµα, εξαιτίας κυρίως
της βαθιάς και παρατεταµένης ύφεσης και της αναδιάρθρωσης
του ελληνικού χρέους, βρίσκεται αντιµέτωπο µε πολλές, µεγάλες
και διευρυνόµενες προκλήσεις. Αυτές έχουν ορατές και δυσµε-
νείς επιπτώσεις στη ρευστότητα, στην αποδοτικότητα, στην απο-
τελεσµατικότητα, στην ποιότητα του χαρτοφυλακίου των ελληνι-
κών πιστωτικών ιδρυµάτων.

Αυτή η εικόνα επιτάσσει την ανάγκη συνετής και διορατικής –
το τονίζω- διαχείρισης της κατάστασης τόσο από τα πιστωτικά
ιδρύµατα όσο και από την Κυβέρνηση, µε στόχο τη διατήρηση
της σταθερότητας του ελληνικού τραπεζικού συστήµατος. 

Κύριε συνάδελφε, λόγω χρόνιων διαρθρωτικών προβληµάτων
που γνωρίζετε, συνεχιζόµενων κακών επιδόσεων που γνωρίζετε,
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αλλά και της δραµατικής επιδείνωσης των οικονοµικών συνθη-
κών, στις 27 Ιουλίου, σύµφωνα και µε το πρόγραµµα οικονοµικής
πολιτικής και προ της παρέλευσης σχετικής προθεσµίας που είχε
τεθεί από το διοικητικό συµβούλιο της Ευρωπαϊκής Κεντρικής
Τράπεζας µε δυσµενείς συνέπειες για τη χρηµατοπιστωτική στα-
θερότητα και τους εργαζόµενους της τράπεζας, η Τράπεζα της
Ελλάδος εφάρµοσε µέτρα εξυγίανσης στην Αγροτική Τράπεζα
της Ελλάδος.

Συγκεκριµένα, κατ’ εφαρµογή των διατάξεων της κείµενης νο-
µοθεσίας και κατόπιν διερεύνησης του ενδιαφέροντος εγχώριων
και ξένων τραπεζών, η Τράπεζα της Ελλάδος προχώρησε στη µε-
ταβίβαση του υγιούς τµήµατος της Αγροτικής Τράπεζας στην
Τράπεζα Πειραιώς µετά από σχετική πρόταση της τελευταίας. 

Με τη λύση που δροµολογήθηκε, διασφαλίζονται στο ακέραιο
οι καταθέσεις του συνόλου των πελατών της Αγροτικής Τράπε-
ζας και η οµαλή συνέχιση των εργασιών της, ενώ σύµφωνα µε
την ανακοίνωση της Τράπεζας Πειραιώς, διασφαλίζονται και θέ-
σεις απασχόλησης. 

Αναφορικά µε το ζήτηµα των θυγατρικών εταιρειών, όσες δεν
θα µεταβιβαστούν στην Τράπεζα Πειραιώς, θα αξιοποιηθούν από
το δηµόσιο ως περιουσιακό του στοιχείο µέσω του Ταµείου Αξιο-
ποίησης Ιδιωτικής Περιουσίας του Δηµοσίου. Γνωρίζετε άλλωστε
ότι η Αγροτική Τράπεζα υλοποιούσε ήδη πρόγραµµα αναδιάρ-
θρωσης σε συµµόρφωση µε τις υποχρεώσεις της από τη συµµε-
τοχή της στο πρώτο µέτρο του ν.3723/2008. 

Σύµφωνα µε τους κανόνες που ισχύουν στην Ευρώπη και που
εφαρµόζει η Γενική Διεύθυνση Ανταγωνισµού της Ευρωπαϊκής
Επιτροπής, σε όλες τις τράπεζες που λαµβάνουν κρατική ενί-
σχυση, οι τράπεζες στις οποίες το σύνολο της ενίσχυσης υπερ-
βαίνει το 2% των σταθµισµένων ως προς τα στοιχεία κινδύνου
ενεργητικού όπως είναι η περίπτωση της Αγροτικής Τράπεζας,
υποχρεούνται να υποβάλουν σχέδιο αναδιάρθρωσης στην Ευ-
ρωπαϊκή Επιτροπή. Στο εν λόγω υποβληθέν και εγκεκριµένο από
την Ευρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα, την Ευρωπαϊκή Επιτροπή και
το ΔΝΤ πρόγραµµα, προβλέπονταν ρητά η απεµπλοκή της Αγρο-
τικής Τράπεζας από όλες τις συµµετοχές της, που δεν ανήκουν
στον χρηµατοπιστωτικό τοµέα, µεταξύ των οποίων περιλαµβά-
νονται οι εταιρείες «Ελληνική Βιοµηχανία Ζάχαρης», η «ΣΕΚΑΠ»
και η «ΔΩΔΩΝΗ». Στο πλαίσιο των δεσµεύσεων αυτών η Αγρο-
τική Τράπεζα προκήρυξε διαγωνισµό για την πώληση των συµ-
µετοχών της στις παραπάνω εταιρείες.  Ο διαγωνισµός για τη
«ΣΕΚΑΠ» απέβη άγονος και θα πρέπει να επανεκτιµηθεί η κατά-
σταση ενώ αυτοί για την «Ελληνική Βιοµηχανία Ζάχαρης» και τη
«ΔΩΔΩΝΗ» βρίσκονται στη διαδικασία αξιολόγησης προσφορών. 

Σχετικά µε το ζήτηµα των δανείων µε ενέχυρο αγροτική γη, για
τα µη ενήµερα δάνεια που δεν θα µεταβιβαστούν στην Τράπεζα
Πειραιώς, θα υπάρξει σύντοµα ειδική νοµοθετική πρωτοβουλία.
Για τα ενήµερα δάνεια, σύµφωνα µε τα ισχύοντα, οι υποθήκες
αποτελούν παρεπόµενα διασφαλιστικά δικαιώµατα των δανείων
και ακολουθούν τα δάνεια, ανεξαρτήτως της νοµικής µορφής του
φορέα.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε

κύριε Υπουργέ.
Ο κ. Καραθανασόπουλος έχει το λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Έχετε περίεργο τρόπο

να καταλαβαίνετε την οµαλότητα, κύριε Υπουργέ, µε το µαστίγιο,
τα ΜΑΤ, τη βία, για να διασφαλίζετε τα συµφέροντα και να τσα-
κίζετε τους εργαζόµενους. Ας πάµε όµως στο ζήτηµα της συγ-
κεκριµένης ερώτησης.

Επιβεβαιώνεται για µία ακόµη φορά ο ρόλος του αστικού κρά-
τους, όπου µε κάθε τρόπο πρέπει να στηρίξει τα συµφέροντα
των επιχειρηµατικών οµίλων. Τι κάνετε για µία ακόµη φορά; Δώ-
σατε το υγιές χαρτοφυλάκιο 16 δισεκατοµµυρίων ευρώ –κατα-
θέσεις, ακίνητα, περιουσιακά στοιχεία της τράπεζας- τζάµπα
στην Τράπεζα Πειραιώς, ενισχύοντας έτσι µέσα σε αυτό το παι-
χνίδι του ανταγωνισµού, των συγχωνεύσεων και των εξαγορών,
έναν συγκεκριµένο παίκτη. Αντίστοιχα έγιναν και σε άλλους κλά-
δους και τοµείς.

Γνωρίζετε πολύ καλά και το ξέρουµε κι εµείς από την εµπειρία
µας ότι η εξέλιξη αυτής της διαδικασίας θα έχει τροµακτικές συ-

νέπειες. Λέτε ότι διασφαλίζονται θέσεις εργασίας. Μα, δεν ξέ-
ρετε ότι µετά από εξαγορές και συγχωνεύσεις υπάρχουν απολύ-
σεις προσωπικού, υπάρχουν ανατροπές στις εργασιακές σχέσεις
και εντατικοποίηση και στο χρηµατοπιστωτικό τοµέα µέσα από
τη λογική του εξορθολογισµού του λειτουργικού κόστους, όπως
το ονοµάζουν, και της αλληλοεπικάλυψης των καταστηµάτων των
τραπεζών;

Αλήθεια, κύριε Υπουργέ, γιατί υπάρχουν δύο µέτρα και δύο
σταθµά; Για τους εργαζόµενους των συνεταιριστικών τραπεζών
που πήρε το υγιές χαρτοφυλάκιο η Τράπεζα της Ελλάδος, οι ερ-
γαζόµενοι γιατί πετάχτηκαν απευθείας στο δρόµο; Βεβαίως,
αυτοί της Αγροτικής Τράπεζας θα πεταχτούν µετά από λίγο στο
δρόµο. Με τις θυγατρικές που ανήκουν στο χρηµατοπιστωτικό
σύστηµα, οι οποίες δεν µεταφέρονται –ΑΤΕ leasing για παρά-
δειγµα- τι γίνονται οι εργαζόµενοι εκεί;

Δεύτερο ζήτηµα: Όχι µόνο δεν καθησυχάσατε µ’ αυτό που εί-
πατε, αλλά δηµιουργήσατε ακόµα µεγαλύτερα ζητήµατα. Τι δη-
λαδή; Ότι η αγροτική γη η οποία ήταν υποθηκευµένη στην
Αγροτική Τράπεζα για να µπορούν να πάρουν δάνεια οι αγρότες
για να καλλιεργούν τη γη τους, µεταφέρεται για τα ενήµερα δά-
νεια στην Τράπεζα Πειραιώς, «πεσκέσι» δηλαδή. ‘Αρα µε πολύ
µεγάλη ευκολία κρίνοντας την κατάσταση που υπάρχει σήµερα
στον αγροτικό τοµέα και στην αγροτική οικονοµία, µετά από λίγο
χρονικό διάστηµα θα µπορεί να κατάσχει αυτή την αγροτική γη
και να συγκεντρωθεί η αγροτική γη, να αλλάξει η χρήση της. 

Βεβαίως, υπάρχει και το µεγάλο ερώτηµα για τα µη ενήµερα
δάνεια όπου η πλειοψηφία τους είναι φτωχοί αγρότες. Τι θα γίνει
µ’ αυτούς; Θα τους τα πάρετε για να µεταφέρετε τη γη τους στο
ταµείο αξιοποίησης της ακίνητης περιουσίας; Απ’ αυτή την
άποψη, το ότι θα οδηγηθείτε σ’ αυτή την κατεύθυνση, το δείχνετε
µε την απόφασή σας για τα συνεταιριστικά εργοστάσια που απο-
τελούν πυλώνες –ας το πούµε έτσι- για την κάλυψη των διατρο-
φικών αναγκών της χώρας µας. Για να εξυπηρετηθούν ποιοι; 

Αν εκποιηθεί η «ΔΩΔΩΝΗ», κύριε Υπουργέ, αυτοί που «θα την
πατήσουν» θα είναι οι κτηνοτρόφοι της δυτικής Ελλάδας, γιατί
δεν θα τους παίρνουν το γάλα ή θα τους το παίρνουν «µπιρ
παρά» και βεβαίως θα ικανοποιηθούν οι δύο-τρεις µεγάλες πο-
λυεθνικές που δραστηριοποιούνται στο χώρο του γάλακτος,
«ΦΑΓΕ», «ΔΕΛΤΑ» κ.λπ.. Έτσι και κλείσει η «ΣΕΚΑΠ» µε τους δια-
κόσιους εβδοµήντα µε διακόσιους ογδόντα εργαζόµενους, ποιοι
θα ικανοποιηθούν, κύριε Υπουργέ; Οι δυο-τρεις πολυεθνικές που
είναι στο χώρο του καπνού και του τσιγάρου στη χώρα µας. Είναι
ακόµα πιο σκανδαλώδες ζήτηµα η εκποίηση της Βιοµηχανίας Ζά-
χαρης, γιατί µαζί µε τη Βιοµηχανία Ζάχαρης µεταφέρεται η πο-
σόστωση παραγωγής της ζάχαρης και ιδιαίτερα στην Πολωνία.
Και ζάχαρη δεν θα παράγουµε στον τόπο µας και θα την εισά-
γουµε όλη. 

Αυτό, λοιπόν, είναι το προκλητικό, το σκανδαλώδες το οποίο
ετοιµάζετε και διαµορφώνετε για το επόµενο χρονικό διάστηµα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε
τον κύριο συνάδελφο.

Ο κύριος Υπουργός έχει το λόγο.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονο-

µικών): Κύριε συνάδελφε, στα ερωτήµατα που θέσατε και επα-
ναλάβατε νοµίζω ότι τοποθετήθηκα στην πρωτολογία µου. Θα
γίνω όµως ακόµα σαφέστερος. Ειδικά για τη «ΔΩΔΩΝΗ» που
λέτε για τα ξένα συµφέροντα, µεταξύ των προσφόρων είναι και
οι συνεταιρισµοί της περιοχής. Κι αυτά ξένα συµφέροντα είναι;

Κύριε συνάδελφε, η Αγροτική Τράπεζα της Ελλάδος είχε συσ-
σωρεύσει χρόνια δοµικά προβλήµατα χαµηλής παραγωγικότη-
τας, παρουσίαζε βασικές ελλείψεις στην οργανωτική και λειτουρ-
γική διάρθρωσή της, ενσωµάτωνε κακής ποιότητας στοιχεία
ενεργητικού λόγω σηµαντικών αδυναµιών στο πλαίσιο διαχείρι-
σης κινδύνων και εµφάνιζε χαµηλή κεφαλαιακή επάρκεια, παρά
τις συνεχείς «ενέσεις» κεφαλαίου από το ελληνικό δηµόσιο.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Είναι άλλο ζήτηµα…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κύριε συνά-

δελφε, σας παρακαλώ. Ας ολοκληρώσει ο Υπουργός.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονο-

µικών): Εξαιτίας του γεγονότος ότι ήταν σηµαντικά υποκεφαλαι-
οποιηµένη –γνωριζόµαστε από την Επιτροπή Οικονοµικών
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Υποθέσεων και ξέρετε τα οικονοµικά στοιχεία- και δεν υπήρχε
προοπτική ο βασικός της µέτοχος…

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Αιτία των οικονοµικών
στοιχείων είναι οι κυβερνητικές επιλογές.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονο-
µικών): Ήταν σηµαντικά υποκεφαλαιοποιηµένη και δεν υπήρχε
προοπτική ο βασικός µέτοχος, δηλαδή το ελληνικό δηµόσιο, να
την ανακεφαλαιοποιήσει λόγω ελλείψεως πόρων –αυτό είναι
γνωστό- και θα έπρεπε σύµφωνα µε τις σχετικές αποφάσεις της
Ευρωπαϊκής Κεντρικής Τράπεζας να εφαρµόσουν …

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: …(Δεν ακούστηκε)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κύριε συνά-

δελφε, ακούστε την απάντηση του Υπουργού. Τα σχόλια και οι
κρίσεις σε άλλη συζήτηση. Αφήστε τον Υπουργό να ολοκληρώ-
σει.

Συνεχίστε, κύριε Υπουργέ.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονο-

µικών): Θα ήθελα στη συζήτηση που κάνουµε να µην µπερ-
δεύουµε τις εγγυήσεις µε την οικονοµική ενίσχυση. Έχετε
µπερδέψει τα δισεκατοµµύρια. Άκουσα κάτι για 170. Εγγυήσεις
είναι αυτά, εκτός από ένα µικρό χρηµατικό ποσό.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Δεν έχω µπερδέψει τί-
ποτα. Τα 50 δισεκατοµµύρια.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονο-
µικών): Επειδή, συνεπώς, δεν µπορούσε να γίνει από το ελληνικό
κράτος, από το ελληνικό δηµόσιο, θα έπρεπε σύµφωνα µε τις
σχετικές αποφάσεις της Ευρωπαϊκής Κεντρικής Τράπεζας να
εφαρµοστούν µέτρα εξυγίανσης το αργότερο µέχρι τέλος Ιου-
λίου, αφού εν τω µεταξύ είχαν δοθεί δύο παρατάσεις στη σχετική
προθεσµία. 

Μια τρίτη παράταση δεν ήταν εφικτή, καθώς η συνεχιζόµενη
παροχή έκτακτης ρευστότητας σε υποκεφαλοποιηµένη τράπεζα
συνιστά νοµισµατική χρηµατοδότηση -συνεπώς παράβαση του
άρθρου 123 της συνθήκης- και δυσµενέστερες επιπτώσεις για
τους εργαζόµενους που ενδιαφέρεστε. 

Παρά την αρχική άποψη ορισµένων εκπροσώπων της τρόικα
για οριστική ανάκληση της άδειας λειτουργίας της τράπεζας, τε-
λικά για λόγους συστηµικής ευστάθειας, αλλά και κόστους, απο-
φεύχθηκε η ακραία λύση και εξευρέθηκε άλλη προσφορότερη
λύση. 

Έτσι, για ένα διάστηµα η τράπεζα αφέθηκε να ακολουθήσει
πρόγραµµα αναδιάρθρωσης, που ούτως ή άλλως έπρεπε να ακο-
λουθήσει, όπως είπα στην πρωτολογία µου, βάσει των υποχρε-
ώσεων που προέκυψαν από τη χρηµατοδότηση του έλαβε το
κράτος µέσω του ν. 3723/2008. 

Όµως η µεγάλη αύξηση στα µη εξυπηρετούµενα δάνεια και
φυσικά η σηµαντικά αρνητική επίδοση από το PSI κατέστησαν
την κατάσταση µη αναστρέψιµη. Είναι ενδεικτικό ότι καθ’ όλη τη
διάρκεια του 2011 τα ίδια κεφάλαιά της υπολείπονταν των απαι-
τήσεων για κάλυψη του ελάχιστου δείκτη κεφαλαιακής επάρ-
κειας, του περίφηµου 8%, ενώ από τις 31-12-2011 διαµορφώ-
θηκαν σε αρνητικό επίπεδο πλησίον των 3 δισεκατοµµυρίων
ευρώ, µε αποτέλεσµα ο δείκτης κεφαλαιακής επάρκειας να δια-
µορφωθεί σε επίπεδο χαµηλότερο του -20%. 

Λαµβάνοντας υπ’ όψιν τα ανωτέρω και τη συνολική αξιολό-
γηση των κεφαλαιακών αναγκών της, που έγιναν στο πλαίσιο του
προγράµµατος οικονοµικής πολιτικής, όπως έγινε και για όλες
τις άλλες τράπεζες, θα απαιτούνταν ποσό ύψους περίπου 5 δι-
σεκατοµµυρίων ευρώ για την επόµενη διετία. Άµεσα µάλιστα, θα
απαιτούνταν 4 δισεκατοµµύρια, προκειµένου να αποκατασταθεί
ο δείκτης κεφαλαιακής επάρκειας στο εποπτικό όριο του 8%. 

Πρέπει να σηµειωθεί ότι την αναγκαιότητα αυτή δεν απέτρε-
ψαν ούτε οι δυο κεφαλαιακές ενισχύσεις ύψους 1,55 δισεκατοµ-
µυρίου ευρώ στις οποίες προέβη το ελληνικό δηµόσιο το 2011.
Είχαµε δύο κεφαλαιακές ενισχύσεις από το ελληνικό δηµόσιο
στην αγροτική τράπεζα το 2011 ύψους 1,55 δισεκατοµµυρίου
ευρώ. 

Σύµφωνα µε το δεύτερο πρόγραµµα οικονοµικής πολιτικής,
ως αποτέλεσµα των παραπάνω δυσµενών εξελίξεων, ανελήφθη

η ρητή δέσµευση για τη διενέργεια ειδικής µελέτης για την Αγρο-
τική Τράπεζα µε σκοπό την αναζήτηση εναλλακτικών λύσεων και
την παρουσίαση του συγκριτικού κόστους, καθώς και άλλων πτυ-
χών κάθε εναλλακτικής λύσης. 

Σύµφωνα µε τη µελέτη εξετάστηκαν εναλλακτικά σενάρια:
Πρώτον, ανακεφαλαιοποίηση και ριζική αναδιάρθρωση της τρά-
πεζας πέραν του µέχρι σήµερα εφαρµοζόµενου σχεδίου. Δεύτε-
ρον, αναδιάρθρωση υπό καθεστώς µεταβατικού πιστωτικού
ιδρύµατος µε στόχο την πώλησή του σε σύντοµο χρονικό διά-
στηµα. Τρίτον, µεταβίβαση των υγιών στοιχείων της τράπεζας σε
άλλο πιστωτικό ίδρυµα. Τέταρτον, κλείσιµο και εκκαθάριση της
τράπεζας.

Επισηµαίνεται ότι ανακεφαλαιοποίηση κρατικής τράπεζας
µέσω κεφαλαίων του Ταµείου Χρηµατοπιστωτικής Σταθερότητας
δεν µπορεί να γίνει σύµφωνα µε τις προβλέψεις του προγράµ-
µατος οικονοµικής πολιτικής. 

Σύµφωνα µε το ν. 4021/2011 ο οποίος συµπλήρωνε το ν.3601/
2007 προβλέπονταν δυο εναλλακτικά σχέδια εξυγίανσης: Η εν-
τολή µεταβίβασης, κατά την οποία η τράπεζα της Ελλάδος απο-
φασίζει για τη µεταβίβαση περιουσιακών στοιχείων του υπό
εξυγίανση πιστωτικού ιδρύµατος σε άλλο ανάδοχο πιστωτικό
ίδρυµα, ή η ίδρυση µεταβατικού πιστωτικού ιδρύµατος για την
οποία αποφασίζει ο Υπουργός Οικονοµικών µετά από σχετική ει-
σήγηση της Τράπεζας της Ελλάδος. 

Η επιλογή της µεταβίβασης προκρίθηκε στην περίπτωση της
Αγροτικής Τράπεζας από την Τράπεζα της Ελλάδος για τους
ακόλουθους λόγους: ενέχει το µικρότερο τελικό κόστος, λαµβά-
νοντας υπ’ όψιν τα εκτιµώµενα ποσά ανάκτησης µέσω της εκκα-
θάρισης, τη δυνατότητα µελλοντικής κερδοφορίας µέσω της
αναδιοργάνωσης και το γεγονός ότι συντρέχει χαµηλότερος κίν-
δυνος επιπρόσθετων αναγκών ανακεφαλαιοποίησης στο µέλλον.

Δεν απαιτεί µείωση προσωπικού και δραστική συρρίκνωση δι-
κτύου, όπως θα συνέβαινε στην περίπτωση ανακεφαλαιοποίησης
µε τη δηµιουργία µεταβατικού πιστωτικού ιδρύµατος. Αποτελεί
µόνιµη λύση, σε σχέση µε την ίδρυση µεταβατικού πιστωτικού
ιδρύµατος, οπότε και θα έπρεπε να βρεθεί αγοραστής σε σύν-
τοµο χρονικό διάστηµα. Επιταχύνει την προσαρµογή της εταιρι-
κής κουλτούρας για την εξάλειψη προβληµάτων και δυσλειτουρ-
γιών.

Συνεπώς, µε λίγα λόγια, προτιµήθηκε η λύση, αφού δεν εκφρά-
στηκε ενδιαφέρον από άλλες ελληνικές ή ξένες τράπεζες, η
οποία σύµφωνα µε την Τράπεζα της Ελλάδος και την Ευρωπαϊκή
Κεντρική Τράπεζα διασφαλίζει τη συστηµική ευστάθεια, τη χρη-
µατοπιστωτική σταθερότητα, τις καταθέσεις των πολιτών και τις
θέσεις απασχόλησης των εργαζοµένων.

Μεγαλύτερη ανάλυση θα γίνει αύριο στη Διαρκή Επιτροπή Οι-
κονοµικών Υποθέσεων.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια – Τσαρουχά): Ευχαρι-
στούµε, κύριε Υπουργέ.

Εάν µου επιτρέπετε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, χωρίς να
θεωρείται παρέµβαση του Προεδρείου, θα ήθελα να πω το εξής: 

Κύριε Υπουργέ, θεωρώ ότι την «Ελληνική Βιοµηχανία Ζάχα-
ρης» θα πρέπει να την προσέξετε ιδιαίτερα, όπως και τη «ΔΩ-
ΔΩΝΗ» και τη «ΣΕΚΑΠ». Ξέρετε την ευαισθησία µου, καθώς
προέρχοµαι από το Νοµό Σερρών. Άρα, θα έλεγα ότι αυτές τις
τρεις βιοµηχανίες θα πρέπει να τις διαφυλάξουµε ως κόρην
οφθαλµού από τη στιγµή που έχουν σχέση µε την τοπική οικονο-
µία. Θα σας παρακαλούσα γι’ αυτό, κύριε Υπουργέ.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΚΟΥΤΣΗΣ: Θα τους φορτώσουµε τα βάρη.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια – Τσαρουχά): Το απεύχο-

µαι, κύριε συνάδελφε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι µε την υπ’ αριθµ. 10009/7130 από 1 Αυγούστου
2012 απόφαση του Προέδρου της Βουλής, συγκροτήθηκαν οι
προβλεπόµενες από τα άρθρα 31Α, 31Β και 31Γ του Κανονισµού
της Βουλής, Ειδικές Διαρκείς Επιτροπές.

Η σχετική απόφαση θα καταχωρισθεί στα Πρακτικά της σηµε-
ρινής συνεδρίασης.

(Η προαναφερθείσα απόφαση έχει ως εξής:
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Εισερχόµαστε
τώρα στη συζήτηση της τέταρτης υπ’ αριθµ. 57/30-7-2012 επί-
καιρης ερώτησης δεύτερου κύκλου του Βουλευτή των Ανεξαρ-
τήτων Ελλήνων κ. Επαµεινώνδα Μαριά προς τον Υπουργό
Οικονοµικών, σχετικά µε τις επιπτώσεις του µνηµονίου στην ελ-
ληνική οικονοµία και την ανάγκη αποζηµίωσης της χώρας.

Κύριε συνάδελφε, έχετε το λόγο για δύο λεπτά.
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ ΜΑΡΙΑΣ: Κύριε Υπουργέ, πριν από λίγες

ηµέρες, στις 25 Ιουλίου του 2012, ο κ. Ρουµελιώτης, ο οποίος
ήταν εκπρόσωπος της χώρας µας στο Διεθνές Νοµισµατικό Τα-
µείο, αποκάλυψε ότι το Διεθνές Νοµισµατικό Ταµείο και τα υπό-
λοιπα µέλη της τρόικας γνώριζαν εκ των προτέρων ότι το
πρόγραµµα, δηλαδή το µνηµόνιο, θα αποτύχει. Γνώριζαν, δη-
λαδή, εκ των προτέρων ότι δεν πρόκειται να δοθεί λύση στα προ-
βλήµατα, υποτίθεται, της ελληνικής οικονοµίας και να βγει η
χώρα από το πρόβληµα το οποίο αντιµετώπιζε.

Ταυτόχρονα, ο κ. Ρουµελιώτης –και είναι σηµαντικό ότι αυτά
τα λέει άνθρωπος, στέλεχος του Διεθνούς Νοµισµατικού Ταµείου
τότε- είπε ότι όλες οι αρνητικές συνέπειες οι οποίες υπάρχουν
στην ελληνική οικονοµία οφείλονται στη συνταγή του προγράµ-
µατος και όχι, βέβαια, στις αποτυχίες της ελληνικής Κυβέρνη-
σης.

Τι αποδεικνύουν οι παραπάνω δηλώσεις του κ. Ρουµελιώτη:
Αποδεικνύουν ότι το Διεθνές Νοµισµατικό Ταµείο –και αυτό, άλ-
λωστε, είναι γνωστό σε όσους µελετούν τα θέµατα του Διεθνούς
Νοµισµατικού Ταµείου- παρότι γνώριζε ότι η συνταγή θα αποτύ-
χει, προχώρησε, διότι δεν ενδιαφερόταν να βοηθήσει την Ελ-
λάδα, αλλά ενδιαφερόταν να υπάρξει υπερχρέωση της χώρας,
όπως έγινε και σε άλλες χώρες -στη Λατινική Αµερική ή στην
Ασία- και µε αυτό τον τρόπο να µπορέσει να βάλει χέρι στα αση-
µικά της χώρας, δηλαδή να υπάρξει πρόβληµα και εκποίηση στην
πορεία των πλουτοπαραγωγικών πηγών της χώρας, του ορυκτού
πλούτου, των υδάτινων πόρων, της δηµόσιας περιουσίας και των
δηµοσίων επιχειρήσεων.

Τα αποτελέσµατα, άλλωστε, είναι απτά. Τα έχουµε δει. Έχου-
µε πάνω από ένα εκατοµµύριο διακόσιες χιλιάδες ανέργους.
Έχουµε χιλιάδες συµπολίτες µας στα συσσίτια. Έχουµε λουκέτα
σε χιλιάδες επιχειρήσεις. Έχουµε χαράτσια τα οποία επιβάλλον-
ται. Και σήµερα, επιβάλλεται ξανά το χαράτσι των ακινήτων µέσω
της ΔΕΗ, ενώ υπήρχε υπόσχεση της Κυβέρνησής σας και του
κόµµατός σας να το καταργήσετε. Υπάρχει επίθεση φοροµπη-
χτική αυτήν τη στιγµή. Ο κάθε οικογενειάρχης, το κάθε νοικοκυ-
ριό ανησυχεί πλέον για το πώς θα µπορέσει να πληρώσει τους
φόρους. Έχουµε τις εισπρακτικές εταιρείες, οι οποίες επιτίθεν-
ται. Έχουµε υπερχρεωµένα νοικοκυριά, τα οποία αντιµετωπίζουν
πρόβληµα. Δεν υπάρχουν καν µέτρα διευκόλυνσης. Είχε πάρει
µία απόφαση η Κυβέρνηση για πληρωµή των φόρων σε εξήντα
δόσεις, αλλά µετά από βέτο του Τόµσεν αυτό αποσύρθηκε. Έγι-
ναν παρεµβάσεις και συναδέλφων δικών µας για το ζήτηµα αυτό.
Αναµένουµε να δούµε τι θα γίνει.

Πλέον η κατάσταση της οικονοµίας δεν πάει άλλο. Εποµένως,
η βασική ερώτηση αυτήν τη στιγµή είναι η εξής σε σχέση µε το
συγκεκριµένο θέµα:

Είναι δεδοµένο ότι εµείς ισχυριζόµαστε ότι πρέπει να αλλάξει
η οικονοµική πολιτική και βεβαίως να απαλλαγούµε από το µνη-
µόνιο και τους δανειστές και να καταγγείλουµε τη σύµβαση, αλλά
η ερώτηση είναι συγκεκριµένη. Εφόσον, πλέον, έχουµε αυτήν την
τεράστια ζηµία στην οικονοµία της χώρας, έχουµε τρεις χιλιάδες
αυτοκτονίες, έχουµε πλέον ζηµιά ηθική, υλική, η ίδια η χώρα ως
αξιοπιστία στο εξωτερικό έχει την ελάχιστη, ρωτούµε συγκεκρι-
µένα: Προτίθεται το Υπουργείο Οικονοµικών να ασκήσει αγωγές
αποζηµίωσης κατά του Διεθνούς Νοµισµατικού Ταµείου, κατά
της Ευρωπαϊκής Κεντρικής Τράπεζας και κατά της Ευρωπαϊκής
Επιτροπής διότι εν γνώσει τους εφάρµοσαν ένα πρόγραµµα, πίε-
σαν την Ελλάδα να εφαρµόσει το πρόγραµµα και φτάσαµε σ’
αυτήν την οικονοµική ζηµιά; Και αν ναι ποια θα είναι τα συγκε-
κριµένα µέτρα που θα πάρετε και µέσα σε ποιο συγκεκριµένο
χρονοδιάγραµµα;

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,

κύριε συνάδελφε.

Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονο-

µικών): Κύριε συνάδελφε, δεν αντιλαµβάνοµαι κατ’ αρχάς από
που προκύπτει ότι εσείς εκφράζετε κατ’ αποκλειστικότητα µάλι-
στα τον ελληνικό λαό και τις αγωνίες του, κάτι που διατρέχει και
το κείµενο της ερώτησής σας. 

Σύµφωνα και µε την τελευταία πρόσφατη εκλογική αναµέ-
τρηση µιλάτε εκ µέρους τµήµατος της κοινωνίας σαφώς προσ-
διορισµένου. Νοµίζω όµως ότι όλες οι πτέρυγες εδώ της Βουλής
συµφωνούµε σήµερα ότι η συσταλτική και µονοδιάστατη δηµο-
σιονοµική πολιτική που ακολουθήθηκε τα δύο τελευταία χρόνια
διεύρυνε τα οικονοµικά αδιέξοδα της χώρας, πολιτική που ενώ
ορισµένες πτυχές της είναι αναγκαίες δεν είναι από µόνη της
ικανή για τον απεγκλωβισµό µας από την οικονοµική και κοινω-
νική κρίση. 

Αυτό που απαιτείται άµεσα είναι η σύζευξη δηµοσιονοµικής
προσαρµογής και οικονοµικής ανάπτυξης και αυτή η αλλαγή στο
µείγµα της οικονοµικής πολιτικής δροµολογείται από την Κυβέρ-
νηση εθνικής ευθύνης στο πλαίσιο βέβαια του εφικτού, µεθο-
δεύεται µε µέτρα ανάσχεσης της ύφεσης και τόνωσης της
αναπτυξιακής διαδικασίας, καθώς και µε την επιτάχυνση των
διαρθρωτικών αλλαγών και των αποκρατικοποιήσεων που τα τε-
λευταία δύο χρόνια ήταν εκτός ηµερήσιας διαταγής.

Σ’ αυτήν τη δύσκολη συγκυρία ο στόχος του Υπουργείου Οι-
κονοµικών είναι ο σχεδιασµός και η εφαρµογή µείγµατος πολιτι-
κών πληρέστερου από το µέχρι σήµερα εφαρµοζόµενου και
φυσικά συµβατού µε εθνικό στρατηγικό σχέδιο που θα ενσωµα-
τώνει και τις συµφωνίες µε τους εταίρους µας και όχι οι µονοµε-
ρείς ενέργειες καταγγελιών και νοµικών ενεργειών εις βάρος των
εταίρων που εσείς προτείνετε. Επιδίωξή µας είναι η επίτευξη της
δηµοσιονοµικής προσαρµογής σε συνδυασµό µε την ανάκαµψη
και ανάπτυξη της οικονοµίας µε µεγαλύτερη οικονοµική αποτε-
λεσµατικότητα και κοινωνική δικαιοσύνη στο πλαίσιο πάντα της
Ευρωζώνης.

Κύριε συνάδελφε, έχω υποστηρίξει -και το επαναλαµβάνω και
σήµερα- ότι δεν υπάρχει βασιλική οδός για την εθνική αξιοπρέ-
πεια και την ευηµερία µας στο σύγχρονο ανταγωνιστικό κόσµο,
υπάρχει µόνο η οδός που προσδιορίζεται από την επαναδιατύ-
πωση και εµπέδωση ενός σύγχρονου αξιακού συστήµατος, από
την καλλιέργεια κουλτούρας κοινωνικής και πολιτικής συνεννόη-
σης, από την επεξεργασία και εφαρµογή – υλοποίηση σύγχρο-
νων πολιτικών συµβατών µε το εθνικό και ευρωπαϊκό σχέδιο, από
την έντιµη, σκληρή, αποτελεσµατική, ποιοτική εργασία όλων µας
και από τη διαχρονική εφαρµογή ενός εθνικού στρατηγικού σχε-
δίου.

Προσδοκώ ότι στο ευρωπαϊκό περιβάλλον που δηµιουργείται
µετά τις αποφάσεις της πρόσφατης Συνόδου Κορυφής θα
έχουµε ως χώρα νέες ευκαιρίες. Οι αποφάσεις αυτές υποδηλώ-
νουν µια σαφή τάση αλλαγής της κυρίαρχης αντίληψης σε ευ-
ρωπαϊκό επίπεδο για την αντιµετώπιση των σηµαντικών προβλη-
µάτων της ευρωπαϊκής οικονοµίας. 

Σκοπός της Ελλάδος είναι να αξιοποιήσει στο έπακρον τη δια-
µορφούµενη τάση για τη δηµιουργική υπέρβαση της κρίσης.
Πρέπει όµως να καλύψουµε το χαµένο έδαφος. Το ζητούµενο
συνεπώς είναι διττό: αφ’ ενός η Ελλάδα να προχωρήσει άµεσα
στις διαρθρωτικές αλλαγές οι οποίες λιµνάζουν, στις κρατικοποι-
ήσεις που καρκινοβατούν και στις αναπτυξιακές πρωτοβουλίες
που απαιτούνται και αφ’ ετέρου να επιτευχθεί συµφωνία το συν-
τοµότερο δυνατόν σε συνεννόηση µε τους εταίρους µας για µια
δέσµη νέων πολιτικών ώστε το πρόγραµµα να καταστεί περισσό-
τερο αποτελεσµατικό, λειτουργικό, δίκαιο και βιώσιµο ούτως
ώστε το ξεπέρασµα της κρίσης να γίνει µε κοινωνική συνοχή και
ενωµένο τον ελληνικό λαό. Χρόνος και χώρος για δηµαγωγία, για
λαϊκισµό, για καλλιέργεια ψευδαισθήσεων, για κούφιες απειλές,
για πυροτεχνήµατα δεν υπάρχει.

Ο πυρήνας της ερώτησής σας για προσφυγή καταβολής απο-
ζηµίωσης της Ελληνικής Δηµοκρατίας προς τους εταίρους είναι
ανεδαφικός και ασύµβατος µε την προσπάθεια της χώρας να πα-
ραµείνει στο ευρώ και να ανακτήσει την αξιοπιστία της. 

Κύριε συνάδελφε, γνωρίζουµε ότι ο δρόµος είναι ανηφορικός.
Με αισιοδοξία, εκτιµώ, και µε σχέδιο ότι θα τον περπατήσουµε.
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Και θα τον περπατήσουµε µε την αρωγή και την εποικοδοµητική
συνεισφορά όλων των Ελληνίδων και όλων των Ελλήνων, µέσα,
όµως, στο σκληρό πυρήνα της Ευρωζώνης.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,

κύριε Υπουργέ.
Κύριε Μαριά, έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ ΜΑΡΙΑΣ: Κύριε Υπουργέ, η ερώτησή µας

ήταν συγκεκριµένη και το ποιος εκφράζει ή δεν εκφράζει τα συµ-
φέροντα του ελληνικού λαού, φαίνεται από την καθηµερινή
δράση την οποία έχει. 

Εν πάση περιπτώσει, εγώ σας ρώτησα κάτι συγκεκριµένο:
Πρώτον, πώς θα αποζηµιωθεί η χώρα µας για την τεράστια υλική
και ηθική ζηµιά που έχει υποστεί από το µνηµόνιο, διότι κι εσείς
ο ίδιος είπατε ότι αλλάζει η συνταγή του µνηµονίου, ότι θα πά-
ρετε διαφορετικά µέτρα. Άρα, λοιπόν, το µνηµόνιο έχει αποτύχει.
Αυτό το έχει πει και ο κ. Σαµαράς.

Εφόσον έχει αποτύχει, το ερώτηµα το δεύτερο που µπαίνει
είναι το εξής: Πόσο είναι το κόστος της ζηµίας που έχει υποστεί
η ελληνική οικονοµία; 

Τρίτον, ο Υπουργός Οικονοµικών εκ του νόµου είναι ο Υπουρ-
γός ο οποίος προασπίζεται τα οικονοµικά συµφέροντα της
χώρας. Όταν µία χώρα από µια συµβατική σχέση υφίσταται
ζηµία, τότε υπάρχουν διαδικασίες και δικαιώµατα της χώρας. Το
να λέµε ότι είναι λαϊκισµός, είναι δηµαγωγία να ζητάς να αποζη-
µιωθείς στο πλαίσιο µιας συµβάσεως η οποία υπάρχει, εγώ νο-
µίζω ότι αυτό λέγεται εγκατάλειψη κάθε δικαιώµατος της χώρας,
λέγεται εθνική υποχώρηση, λέγεται από εκεί και πέρα έλλειψη,
αν θέλετε, και αξιοπρέπειας της χώρας αυτής. 

Και σας επισηµαίνω ότι το άρθρο 14 της δανειακής σύµβασης
Ελλάδας-χωρών Ευρωζώνης, στο σηµείο 1 λέει: «Η σύµβαση και
κάθε εξωσυµβατική υποχρέωση καλύπτεται σύµφωνα µε το αγ-
γλικό δίκαιο». Και λέει µετά «οι συµβαλλόµενοι», άρα και η Ελ-
λάδα «αναλαµβάνουν την υποχρέωση να υποβάλλουν κάθε
διένεξη που προκύπτει σχετικά µε τη νοµιµότητα, την ισχύ, την
ερµηνεία και την εκτέλεση της σύµβασης στο Δικαστήριο της Ευ-
ρωπαϊκής Ένωσης.». 

Και ρωτάω: Θα προσφύγετε στο Δικαστήριο της Ευρωπαϊκής
Ένωσης για τη ζηµία; 

Επιπλέον, επειδή γνωρίζω ότι δεν είστε νοµικός, ρωτήσατε και
έχετε έγγραφο της Νοµικής Υπηρεσίας ή του Νοµικού Συµβου-
λίου του Κράτους για το συγκεκριµένο θέµα; Διότι όταν λέτε ότι
δεν θα ασκήσουµε ένδικα µέσα, σηµαίνει ότι αναλαµβάνετε ευ-
θύνη ως Κυβέρνηση, ως Υπουργός Οικονοµικών να µην ασκή-
σετε δικαιώµατα τα οποία υπάρχουν. Έχετε έγγραφο της
υπηρεσίας της συγκεκριµένης που σας το λέει αυτό; Εάν έχετε
έγγραφο που σας λέει ότι δεν δικαιούµαστε, τότε αυτό είναι ση-
µαντικό και να το καταθέσετε. Εάν, όµως, υπάρχει έγγραφο –ή
αν δεν υπάρχει, κάντε ερώτηµα στο Νοµικό Συµβούλιο του Κρά-
τους- ποια τα δικαιώµατα που πηγάζουν από τις συµβατικές σχέ-
σεις Ελλάδας-χωρών Ευρωζώνης ως δανειστών και του Διεθνούς
Νοµισµατικού Ταµείου και τι πρέπει να κάνουµε; 

Αυτό είναι ξεκάθαρο, διότι αναλαµβάνετε, κύριε Υπουργέ,
πλέον και εσείς και η Κυβέρνησή σας µια τεράστια ευθύνη. Εάν
και εφόσον –κι εµείς το πιστεύουµε- έχουµε δικαιώµατα νοµικά
τα οποία υπάρχουν, θα τα ασκήσουµε. Όταν ο κ. Σόιµπλε και η
κ. Μέρκελ κουνάνε το χέρι και λένε «εφαρµόστε τις υποχρεώσεις
σας», ε λοιπόν, κι εµείς θα κουνήσουµε το χέρι και θα πούµε «κύ-
ριοι, έχετε συγκεκριµένες υποχρεώσεις. Η ελληνική οικονοµία
καταστράφηκε. Εκατοντάδες δισεκατοµµύρια είναι αυτά τα
οποία ζητούµε ως αποζηµίωση».

Αυτά, λοιπόν, να τα πείτε σήµερα στον κ. Τόµσεν που θα τον
συναντήσετε. Να του βάλετε τα ζητήµατα αυτά, να αναθέσετε
στις υπηρεσίες σας µελέτη για το ποια είναι αναλυτικά η ζηµία
της ελληνικής οικονοµίας, διότι εσείς ο ίδιος αποδεχθήκατε πως
απέτυχε το µνηµόνιο. Προσδιορίστε τη ζηµιά, βάλτε τις διαδικα-
σίες, βάλτε νοµικές υπηρεσίες, βάλτε εξειδικευµένα δικηγορικά
γραφεία, ετοιµάστε το φάκελο και από εκεί και πέρα θα πείτε
στους κυρίους αυτούς «καταστρέψατε την Ελλάδα, καταστρέ-
ψατε την οικονοµία, καταστρέψατε τη  χώρα, δικαιούµαστε να
κάνουµε αυτά». 

Εάν δεν τα κάνετε εσείς ως Κυβέρνηση, να είστε βέβαιοι ότι
µια αντιµνηµονιακή διακυβέρνηση που σύντοµα θα έρθει, θα
προχωρήσει σε αυτές τις διαδικασίες και θα ζητήσει αποζηµιώ-
σεις και ευθύνες, που δεν είναι µόνο αστικές, είναι και ποινικές
σε αυτούς που συγκρότησαν την έκθεση που λέγεται µνηµόνιο,
εν γνώσει τους ότι θα καταστραφεί µία οικονοµία. Διότι ο κ. Τόµ-
σεν, η τρόικα, η παρέα του ήξεραν ότι θα καταστραφούµε, άρα
έχουν δόλο, έχουν και ποινικές ευθύνες. 

Εµείς στην πορεία ως αντιµνηµονιακή διακυβέρνηση θα προ-
χωρήσουµε στο µέλλον για να τα κάνουµε αυτά. Σας τα θέτουµε,
όµως, υπ’ όψιν. Λαµβάνετε γνώση και αναλαµβάνετε τις ευθύνες
εάν θα προχωρήσετε νοµικά ή όχι στα ζητήµατα αυτά. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια- Τσαρουχά): Ευχαρι-
στούµε, κύριε Μαριά.

Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονο-

µικών): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε συνάδελφε, θα επαναλάβω –όπως και στην πρωτολογία

µου- ότι δεν αντιλαµβάνοµαι από πού προκύπτει ότι εσείς εκφρά-
ζετε αυθεντικά και κατά αποκλειστικότητα τις αγωνίες του ελλη-
νικού λαού.

ΤΕΡΕΝΣ-ΣΠΕΝΣΕΡ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΪΚ: Κυκλοφορείτε έξω,
κύριε Υπουργέ;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια- Τσαρουχά): Σας παρα-
καλώ, κύριε συνάδελφε. Αφήστε τον Υπουργό να ολοκληρώσει
την τοποθέτησή του.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονο-
µικών): Οι Έλληνες πολίτες πρόσφατα επέλεξαν το δρόµο που
θέλει να ακολουθήσει η χώρα. 

ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ ΜΑΡΙΑΣ: Επέλεξαν να µην ασκήσετε…
ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονο-

µικών): Καλό θα ήταν να συµµετέχετε σε αυτήν την εθνική προ-
σπάθεια.

Όντως, εµείς έχουµε αναλάβει τεράστια ευθύνη. Εσείς έχετε
επιλέξει να απέχετε. Έχετε επιλέξει την εξέδρα και όχι το γή-
πεδο.

Ο σχηµατισµός Κυβέρνησης εθνικής ευθύνης λειτούργησε
σταθεροποιητικά και βοήθησε στη µείωση της πιθανότητας εξό-
δου από το ευρώ. Βεβαίως, την πιθανότητα αυτή δεν τη µηδέ-
νισε. Το κακό σενάριο παραµένει. Είναι χρέος όλων µας, τώρα,
να απεγκλωβίσουµε τη χώρα από τα αδιέξοδα και να διαψεύ-
σουµε τις Κασσάνδρες. 

Είναι χρέος όλων, εντός και εκτός χώρας, µε το λόγο και τις
πράξεις µας να µη δυναµιτίζουµε τη µεγάλη και δύσκολη εθνική
προσπάθεια. Είναι προφανές ότι µε το λόγο και την ερώτησή
σας, αυτό δεν το αντιλαµβάνεστε και δυσχεραίνετε την εθνική
προσπάθεια µε τις προτάσεις σας…

ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ ΜΑΡΙΑΣ: Η άσκηση νοµίµων δικαιωµάτων…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια- Τσαρουχά): Σας παρα-

καλώ, κύριε συνάδελφε. Τοποθετηθήκατε πριν. Ας ολοκληρώσει
ο κύριος Υπουργός, σας παρακαλώ.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονο-
µικών): … για µονοµερείς ενέργειες καταγγελιών που το επιστη-
µονικό σας υπόβαθρο και η εµπειρία σας στο παρελθόν ως
ειδικού επιστηµονικού συνεργάτη του ΠΑΣΟΚ στο Ευρωπαϊκό
Κοινοβούλιο, θα έπρεπε να σας έχουν διδάξει ότι είναι ανέφικτες
στο πλαίσιο της ευρωπαϊκής οικογένειας. 

Κύριε συνάδελφε, οι στιγµές είναι κρίσιµες. Δεν χωράει ίχνος
συνοµοσιολογίας και λαϊκισµού. Σε αυτήν τη δύσκολη περίοδο
που διανύουµε, ως Ελλάδα και Ευρώπη, εµείς πρέπει να επιδεί-
ξουµε συνέπεια, φερεγγυότητα, αξιοπιστία και αποτελεσµατικό-
τητα στην εφαρµογή των αναγκαίων πολιτικών και οι εταίροι µας
να επιδείξουν έµπρακτη αλληλεγγύη, αναγνώριση και σεβασµό
στις θυσίες των Ελλήνων πολιτών, ειδικά των οικονοµικά πιο αδύ-
ναµων που υπάρχουν αυτήν τη στιγµή. 

Σε αυτό το πλαίσιο, από την πλευρά µας οφείλουµε να επιδιώ-
ξουµε και να πετύχουµε το καλό σενάριο, να ανταποκριθούµε
στις δεσµεύσεις µας και να επαναφέρουµε το πρόγραµµα εντός
τροχιάς για να γίνει θετική αξιολόγηση της χώρας από τους εταί-
ρους, να πάρουµε την επόµενη δόση, να ολοκληρωθεί η ανακε-
φαλαιοποίηση των τραπεζών και να επιτευχθεί η επιµήκυνση της
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δηµοσιονοµικής προσαρµογής. Αυτή είναι η κρίσιµη οδός που
κατά την τρέχουσα δύσκολη συγκυρία θα διαµορφώσει τις προ-
ϋποθέσεις, ώστε να ξεκινήσουµε την προσπάθεια για να εισέλ-
θουµε στον ενάρετο κύκλο της διατηρήσιµης ανάπτυξης και της
κοινωνικής συνοχής, µε ισότιµη, όµως, συµµετοχή στον πυρήνα
της Ευρώπης.

Ευχαριστώ πολύ.
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ ΜΑΡΙΑΣ: Έχετε τη σύµφωνη γνώµη του

Συµβουλίου του Κράτους;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια- Τσαρουχά): Κύριε συνά-

δελφε, σας παρακαλώ!
Ευχαριστούµε πολύ, κύριε Υπουργέ.
Σειρά έχει η δεύτερη µε αριθµό 50/30-7-2012 επίκαιρη ερώ-

τηση πρώτου κύκλου της Βουλευτού του Συνασπισµού Ριζοσπα-
στικής Αριστεράς- Ενωτικού Κοινωνικού Μετώπου κ. Δέσποινας
Χαραλαµπίδου προς τον Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής Ασφά-
λισης και Πρόνοιας και τον Υφυπουργό στον Πρωθυπουργό, σχε-
τικά µε τις απολύσεις εργαζοµένων στον ραδιοτηλεοπτικό
σταθµό «ALPHA» στη Θεσσαλονίκη. 

Κυρία συνάδελφε, έχετε το λόγο για δυο λεπτά, να αναπτύξετε
την επίκαιρη ερώτησή σας.

ΔΕΣΠΟΙΝΑ ΧΑΡΑΛΑΜΠΙΔΟΥ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Υφυπουργέ, µε σαφή και κατηγορηµατικό τρόπο στις

προγραµµατικές δηλώσεις η νέα τρικοµµατική Κυβέρνηση, την
οποία εκπροσωπείτε σήµερα εδώ ξεκαθάρισε ότι θα συνεχίσει
τις νεοφιλελεύθερες µνηµονιακές πολιτικές, τα αποτελέσµατα
των οποίων είναι ορατά. Χιλιάδες συµπολίτες µας, χιλιάδες ερ-
γαζόµενοι οδηγούνται στην ανεργία, τη φτώχεια και την εξα-
θλίωση. 

Τα αποτελέσµατα των βάρβαρων αυτών πολιτικών είναι ορατά
και στην πόλη και το Νοµό Θεσσαλονίκης. Τα κλεισίµατα των επι-
χειρήσεων και τα λουκέτα στα µαγαζιά είναι καθηµερινό φαινό-
µενο και δεν εξαιρείται από αυτά κανένας τοµέας της
οικονοµικής δραστηριότητας. Η ανεργία πετάει σε ουράνια ύψη
και µαζί µε την ελαστικοποίηση των εργασιακών σχέσεων και την
έντονη αυθαιρεσία της εργοδοσίας έχουν δηµιουργήσει ένα
εκρηκτικό µείγµα απόλυτης εργασιακής ζούγκλας που οδηγεί
στη βαρβαρότητα. 

Η κατάσταση που επικρατεί στο χώρο των Μέσων Μαζικής
Ενηµέρωσης στη Θεσσαλονίκη και στην ευρύτερη περιοχή επι-
βεβαιώνει ακριβώς όσο προανέφερα. Ήδη έχουν κλείσει ή έχουν
µειώσει µε αυθαίρετες και παράνοµες απολύσεις µεγάλο µέρος
του προσωπικού, πολλά Μέσα Μαζικής Ενηµέρωσης πανελλαδι-
κής εµβέλειας που διέθεταν ή διαθέτουν ακόµα παραρτήµατα
στη Θεσσαλονίκη, όπως ο «ΑΝΤ1», το «ALTER», το «MEGA», το
«STAR», µε συνέπειες και στην ήδη λειψή κάλυψη των ειδήσεων
της περιφέρειας και στην ανάδειξη των προβληµάτων της περι-
φέρειας, που είναι οξύτατα.

Τελευταίο κρούσµα είναι οι δεκαεπτά απολύσεις, δεκατεσσά-
ρων τεχνικών και τριών δηµοσιογράφων, στο παράρτηµα του τη-
λεοπτικού σταθµού «ALPHA», απολύσεις που έγιναν κατά
παράβαση του π.δ. 240/2006, αλλά και της εναποµείνασας ερ-
γατικής νοµοθεσίας.

Ρωτώ, λοιπόν, µετά από όλα αυτά που σας ανέφερα, τι πρω-
τοβουλίες θα πάρετε, έτσι ώστε να ανακληθούν οι παράνοµες
απολύσεις, να επανέλθουν στη δουλειά τους οι εργαζόµενοι και
µε ποιο τρόπο θα επιβάλλεται σε Μέσα Μαζικής Ενηµέρωσης,
που διαθέτουν πανελλαδικής εµβέλειας συχνότητα, να έχουν
πλήρη στελέχωση τα τοπικά τους παραρτήµατα. 

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,

κυρία συνάδελφε.
Στην επίκαιρη ερώτηση θα απαντήσει ο Υφυπουργός κ. Νικό-

λαος Παναγιωτόπουλος.
Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας,

Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Κυρία συνάδελφε, πριν
µπω στην ουσία της απάντησής µου, επιτρέψτε µου να εκφράσω
την ακράδαντη πεποίθησή µου, που θα τη διατυπώνω όσο είµαι
εδώ µέσα κι έχω φωνή, αλλά και έξω, ότι εδώ πέρα φτάσαµε όχι
γιατί στην Ελλάδα περίσσεψε ο νεοφιλελευθερισµός, αλλά

επειδή περίσσεψε ο σοσιαλκρατισµός για πολλά χρόνια. Γι’ αυτό
το λόγο φτάσαµε σε αυτήν την υπερχρέωση. Ναι, ο νεοφιλελευ-
θερισµός είναι η απόλυτη απορρύθµιση των αγορών και το µικρό
κράτος, αλλά αυτό δεν ήταν το πρόβληµα στην Ελλάδα. 

Στην Ελλάδα το πρόβληµα και η βασική αιτία που έφερε τα
πράγµατα ως εδώ ήταν το πολύ µεγάλο κράτος, το ότι το κράτος
επέλεξε να κρατήσει υπό τον έλεγχό του την πλειοψηφία, περί-
που τα 2/3, αν θέλετε και αριθµητικά, της οικονοµικής δραστη-
ριότητας. Εποµένως, αυτά τα έφτασαν ως εδώ τα πράγµατα.

Τώρα, στην ερώτησή σας, ως προς το πρώτο µέρος πολύ φο-
βούµαι ότι αρµόδιο για να σας απαντήσει δεν είναι το Υπουργείο
Εργασίας, όσον αφορά τη χάραξη του τοπίου και τη στελέχωση
της λειτουργίας των Μέσων Μαζικής Ενηµέρωσης στη χώρα µας. 

Πρέπει να ξέρετε ότι βάσει νόµου, υποχρέωση των τηλεοπτι-
κών σταθµών είναι η πλήρης κάλυψη της επικράτειας, εφόσον
βέβαια πρόκειται για ενηµερωτικό τηλεοπτικό σταθµό. Και επί-
σης, βάσει νόµου προβλέπεται, για τους ενηµερωτικούς τηλεο-
πτικούς σταθµούς πανελλήνιας εµβέλειας, ο ελάχιστος αριθµός
διακοσίων τουλάχιστον εργαζοµένων. Δεν κάνει λόγο ο νόµος
για την κατανοµή τους όµως, πού ακριβώς, σε ποιο γεωγραφικό
σηµείο της επικράτειας. 

Φυσικά και υφίσταται ζήτηµα στελέχωσης τµηµάτων τηλεοπτι-
κών και ραδιοφωνικών σταθµών στην βόρειο Ελλάδα. Κι εγώ ως
βορειοελλαδίτης θα το ήθελα αυτό. Υπάρχει ροή ενηµέρωσης
και πληροφορίας και πρέπει να υπάρχει. Γίνονται πράγµατα και
εκεί πάνω και σαφώς και πρέπει να µεταδίδονται µε τις κανονικές
τους ταχύτητες. Όµως, όλο το πλαίσιο θα ρυθµιστεί, όπως κα-
ταλαβαίνετε, από το αρµόδιο για τη λειτουργία των Μέσων Μα-
ζικής Ενηµέρωσης Υπουργείο Επικρατείας. Αυτό είναι το
αρµόδιο Υπουργείο και ενηµερωτικά σας λέω ότι έχει δηλώσει
ανοιχτό σε προτάσεις µέσα από τη διαδικασία του γόνιµου δια-
λόγου προκειµένου να διαµορφωθεί και αυτό το τοπίο. 

Στο δεύτερο κοµµάτι, όσον αφορά τις ενέργειες της πολιτείας
και ειδικά του αρµοδίου Υπουργείου Εργασίας, στις 31-7-12, δη-
λαδή προχθές, διενεργήθηκε έλεγχος στην «ALPHA Δορυφορική
Τηλεόραση Α.Ε». στη Θεσσαλονίκη και επίσης στην «Alpha Ρα-
διοφωνική ΚΡΟΝΟΣ Α.Ε.», προφανώς είναι συνεργαζόµενο το
ραδιόφωνο µε την τηλεόραση, επίσης στη Θεσσαλονίκη. Ο έλεγ-
χος έγινε από το Σώµα Επιθεωρητών Εργασίας, από το Τµήµα
Εργασιακών Σχέσεων Κεντρικού Τοµέα Θεσσαλονίκης, σχετικά
µε τις καταγγελίες που αναφέρετε. Στις 24/7, αν δεν κάνω λάθος,
διατυπώσατε την ερώτηση και στις 31/7 έγινε ο σχετικός έλεγ-
χος. Αν λειτουργούσε το σύνολο της ελληνικής Δηµόσιας Διοί-
κησης µε αυτές τις ταχύτητες αντίδρασης, σίγουρα τα
πράγµατα, θεωρώ γενικά, θα ήταν πάρα πολύ καλύτερα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξης του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

Κλείνω, κυρία Πρόεδρε.
Εν πάση περιπτώσει, αυτό που προέκυψε ήταν ότι η επιχεί-

ρηση έχει προβεί σε καταγγελία σύµβασης εργασίας δεκαέξι ερ-
γαζοµένων από το σύνολο των είκοσι ένα που απασχολούνταν
στο παράρτηµα Θεσσαλονίκης για την τηλεόραση χωρίς να προ-
ηγηθεί διαβούλευση.

Σε τέσσερις εργαζοµένους προτάθηκε µείωση αποδοχών και
σε ένα τεχνικό προτάθηκε να εργαστεί στην Αθήνα. Από το ελεγ-
κτικό όργανο ζητήθηκαν γραπτές εξηγήσεις για την παραπάνω
παράβαση. Επίσης, στη ραδιοφωνική επιχείρηση βρέθηκαν να
απασχολούνται τέσσερις µισθωτοί µε πλήρη απασχόληση. Εκεί
δεν υπήρξε θέµα απολύσεων και απλώς ζητήθηκε να προσκοµι-
στούν αναλυτικά εκκαθαριστικά σηµειώµατα αποδοχών για το
µήνα Ιούνιο του 2012. 

Εποµένως, κυρία συνάδελφε, εδώ έχουµε ένα παράδειγµα που
οι αρµόδιες αρχές ασχολήθηκαν γρήγορα, ο έλεγχος είναι σε
εξέλιξη και αν διαπιστωθούν παραβάσεις, φυσικά η υπηρεσία θα
προχωρήσει στις προβλεπόµενες από το νόµο διοικητικές κυρώ-
σεις.

Κλείνοντας θέλω να πω ότι εδώ λειτούργησε το σύστηµα. Ελ-
πίζω να λειτουργεί εξίσου καλά, ταχύτατα και αποδοτικά και γε-
νικότερα όπου υπάρχει έλεγχος της Δηµόσιας Διοίκησης.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,
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κύριε Υφυπουργέ.
Το λόγο έχει η κ. Χαραλαµπίδου για τρία λεπτά.
ΔΕΣΠΟΙΝΑ ΧΑΡΑΛΑΜΠΙΔΟΥ: Κύριε Υφυπουργέ, κατ’ αρχάς

νοµίζω ότι δεν µου απαντήσατε σε τίποτα. Δεύτερον, φυσικά από
έναν Υπουργό ο οποίος προέρχεται από τον επιχειρηµατικό
κόσµο και έχει διατελέσει και γραµµατέας του Συνδέσµου Βιο-
µηχανιών Ανατολικής Μακεδονίας και Θράκης δεν περίµενα να
απαντήσει µε µια ευαισθησία που πρέπει να έχει µια κυβέρνηση,
εάν και εφόσον θέλει να λέει ότι ενδιαφέρεται για τους εργαζο-
µένους και τα προβλήµατά τους. Το πρώτο που ήθελα να σχο-
λιάσω είναι αυτό.

Το δεύτερο. Κοιτάξτε. Η παρέµβαση που έγινε από το αρµόδιο
τµήµα του ΣΕΠΕ του Υπουργείου Εργασίας δεν οφείλεται στις
δικές σας ενέργειες, αλλά στην άµεση παρέµβαση του Σωµα-
τείου των εργαζοµένων και τη δικιά µας ως ΣΥΡΙΖΑ που πήγαµε
και ζητήσαµε άµεσα να γίνει παρέµβαση.

Το τρίτο που θέλω να πω, κύριε Υφυπουργέ είναι το εξής: Εδώ
υπάρχουν σαφείς παραβάσεις του νόµου. Υπάρχει σαφής παρά-
βαση του π.δ. 240, όπως σας ανέφερα, που προβλέπει ότι για
τυχόν αλλαγή των εργασιακών σχέσεων θα πρέπει να προηγείται
διαβούλευση, πράγµα που δεν έγινε. Επίσης, υπάρχει σοβαρή
παράβαση της εργατικής νοµοθεσίας γιατί η εταιρεία επικαλέ-
στηκε οικονοµικούς και τεχνικούς λόγους για τις απολύσεις και
δεν τηρήθηκε κανένα από τα κριτήρια τα οποία µε σαφήνεια ορί-
ζει η εργατική νοµοθεσία. Επίσης, υπάρχει σαφής παράβαση του
ν. 3592/2007 το οποίο µε σαφήνεια στο άρθρο 6 που αναφέρεται
στη διαδικασία αδειοδότησης ιδιωτικών τηλεοπτικών σταθµών,
η παράγραφος 14 ορίζει τον αριθµό των εργαζοµένων και ορίζει
επίσης και προβλέπει όχι µε µεγάλη σαφήνεια –οφείλω να οµο-
λογήσω- το τι γίνεται µε τα παραρτήµατα.

Όµως, δεν απαντήσατε στο σοβαρότερο ζήτηµα το οποίο
υπάρχει και ίσως δεν είστε εσείς ο υπεύθυνος. Γι’ αυτό και στην
ερώτηση αναφερθήκαµε και θα θέλαµε να ήταν και ο Υπουργός
Επικρατείας αρµόδιος για τα Μέσα Μαζικής Ενηµέρωσης. Ο σο-
βαρότερος λόγος, κύριε Υφυπουργέ, για τον οποίο οι εθνικής εµ-
βέλειας ιδιωτικοί τηλεοπτικοί σταθµοί το τελευταίο διάστηµα
έχουν προβεί σε λουκέτο ή σε αθρόες απολύσεις και σε κλείσιµο
των παραρτηµάτων που διατηρούν στην επαρχία και κυρίως στη
Θεσσαλονίκη είναι ότι έχουν δωρεάν παροχή και εικόνας και
ήχου από τη δηµόσια τηλεόραση είτε απευθείας µε τα λεγόµενα
pull είτε µε παραχώρηση της δουλειάς των εργαζοµένων από τα
διάφορα ρεπορτάζ που πραγµατοποιούν. 

Δηλαδή, µε λίγα λόγια, κύριε Υπουργέ, η δουλειά των εργαζο-
µένων στη δηµόσια τηλεόραση –και αναφέροµαι στην ΕΡΤ3, τη
ΝΕΤ και την ΕΤ1- την οποία πληρώνει ο ελληνικός λαός παρέχε-
ται εντελώς δωρεάν στους ιδιώτες επιχειρηµατίες για να πλουτί-
ζουν ασύστολα και να αυθαιρετούν.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα  καταλαµβάνει ο  Β’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ.  ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΝΑΚΟΣ)

Μετά από όλα αυτά νοµίζω ότι επιβάλλεται να πάρετε άµεσα
πρωτοβουλία σε δυο επίπεδα. Σε πρώτο επίπεδο πρέπει να συ-
ναντήσετε άµεσα το Σωµατείο και τους εργαζόµενους στον
«ALPHA», να πιέσετε να επαναπροσληφθούν όλοι οι απολυµένοι
και σε δεύτερο επίπεδο πρέπει να πάρετε µέτρα ώστε οι εθνικής
εµβέλειας τηλεοπτικοί σταθµοί που διατηρούν παραρτήµατα να
είναι πλήρως στελεχωµένοι µε ικανό αριθµό εργαζοµένων. 

Και τέλος,  επειδή έχουν εναποµείνει στη  συγκεκριµένη επι-
χείρηση τέσσερις εργαζόµενοι για τους  οποίους ο «ALPHA»
τους ζήτησε υπογραφές  ατοµικών συµβάσεων εργασίας, εγώ
θα σας καταθέσω το  αίσχος της ατοµικής σύµβασης που επι-
βάλλει ο «ALPHA» να υπογράψουν οι εργαζόµενοι. Είναι ένα αί-
σχος, δεν έχει καµµία σχέση µε την εργατική νοµοθεσία και
επιβεβαιώνει τα όσα προανέφερα ότι επικρατεί µε την ανοχή σας
ασυδοσία στον ιδιωτικό τοµέα.

Ευχαριστώ. 
(Στο σηµείο αυτό η Βουλευτής κ. Δέσποινα Χαραλαµπίδου

καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα
οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Δι-
εύθυνσης Στενογραφίας και  Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Το λόγο  έχει για να
απαντήσει ο Υφυπουργός κ. Νικόλαος Παναγιωτόπουλος για

τρία λεπτά. 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας,

Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας) : Κυρία συνάδελφε, κατ’
αρχάς δεν νιώθω καµµία ανάγκη να απολογηθώ είτε σε σας είτε
σε κανέναν, επειδή  δούλεψα στον ιδιωτικό τοµέα. Καµµία απο-
λύτως ανάγκη. 

ΔΕΣΠΟΙΝΑ ΧΑΡΑΛΑΜΠΙΔΟΥ: Δεν δουλέψατε. 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας,

Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Δεν δούλεψα; Επειδή
ξεκινήσατε, λοιπόν και  κάνετε µία έρευνα επί  προσωπικού για
τις δραστηριότητές µου, σας πληροφορώ ότι πρώτον, εγώ δού-
λεψα στον ιδιωτικό τοµέα, χρηµάτισα ελεύθερος επαγγελµατίας
και στη µαχόµενη δικηγορία κάποιο διάστηµα και µετά έγινα Βου-
λευτής. Θα µπορούσατε, όµως, να συµπληρώσετε τον έλεγχό
σας, αφού το πήρατε τόσο ζεστά, ρωτώντας για το πέρασµά µου
από τον βιοµηχανικό τοµέα, τους εργαζόµενους της επιχείρησης
στην οποία θήτευσα. Και θα σας πουν αυτοί αρκετά και πολύ πιο
συγκεκριµένα και λεπτοµερειακά για την ευαισθησία µου ή την
έλλειψη ευαισθησίας µου απέναντι στους εργαζόµενους γενικό-
τερα. Θα ήταν χρήσιµο.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Γιατί είναι κακό να έχετε δουλέψει
στον ιδιωτικό τοµέα; 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας,
Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Όχι, γι’ αυτό λέω ότι
δεν απολογούµαι για το ότι εργάστηκα. 

ΔΕΣΠΟΙΝΑ ΧΑΡΑΛΑΜΠΙΔΟΥ: …ένας άνθρωπος ο οποίος
είναι από τον επιχειρηµατικό κόσµο, αλλά µάλλον αυτό είναι δικό
σας θέµα. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας,
Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Τι να κάνουµε; Μάλλον
είναι θέµα αυτών που µε επέλεξαν. Αφήστε µε να κριθώ από τη
δουλειά µου στο Υπουργείο και όχι από το προηγούµενο παρελ-
θόν µου. Προς Θεού! 

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Είναι τιµή σας. Τι έπρεπε να είστε
κρατικοδίαιτος ή κοµµατικό στέλεχος;  

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Παρακαλώ, είναι δυνα-
τόν τώρα να γίνονται αυτά;

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Μα, είναι δυνατόν να ακούγονται τέ-
τοια πράγµατα; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Σας παρακαλώ, εσείς
είστε παλιός. 

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Τι πρέπει να είναι κρατικοδίαιτος ή
παιδιόθεν συνδικαλιστής; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Είστε παλιός, γνωρίζετε
τη διαδικασία. Σας παρακαλώ.

Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο και παρακαλώ να µην υπάρχει
διακοπή. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας,
Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Επί της ουσίας. Όπως
σας είπα και στην πρωτολογία µου η αρµόδια υπηρεσία ενήρ-
γησε γρήγορα και έκανε τα προβλεπόµενα. Φυσικά  και ο έλεγ-
χος διενεργείται µετά από καταγγελία κάποιου. Φυσικά και
έπρεπε να παρέµβει το σωµατείο. Έτσι γίνεται συνήθως. Καταγ-
γέλλουν οι εργαζόµενοι τυχόν παραβάσεις ή καταχρηστικές συµ-
περιφορές του εργοδότη στο σωµατείο ή στο συνδικαλιστικό
φορέα, ο συνδικαλιστικός φορέας παρεµβαίνει στο Σώµα Επιθε-
ώρησης, δίδεται η εντολή, γίνεται ο έλεγχος. Έτσι έγινε και
τώρα. Έγινε ταχύτατα. Όπως σας είπα αυτήν τη στιγµή είµαστε
στη διαδικασία αποκοµιδής, εάν θέλετε, συντάξεως του πορίσµα-
τος. Αν διαπιστωθούν οι παραβάσεις –πιθανολογείται ότι θα δια-
πιστωθούν-  θα  διαταχθούν τα προβλεπόµενα, δηλαδή οι προ-
βλεπόµενες κυρώσεις. 

Εποµένως, νοµίζω ότι ό,τι πρέπει να γίνει, σε αυτήν τη φάση
τουλάχιστον της διαδικασίας, γίνεται. Από εκεί και πέρα, συµ-
φωνώ και εγώ µαζί σας Άλλωστε δέχεστε και εσείς ότι το γενικό
τοπίο της κατάστασης ως προς τη λειτουργία των Μέσων Μαζι-
κής Ενηµέρωσης, σαφώς και πρέπει να χαραχθεί από το αρµόδιο
Υπουργείο Επικρατείας.

Εποµένως, όπως σας είπα και στην πρωτολογία µου, ας  επε-
ξεργαστεί ο κάθε κοµµατικός σχηµατισµός τις προτάσεις του, ας
τις καταθέσει στο πλαίσιο ενός γόνιµου διαλόγου σε εκείνο το
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Υπουργείο. Εµείς σαν Υπουργείο Εργασίας οφείλουµε να παρα-
κολουθούµε τις περιπτώσεις που έχουν να κάνουν µε τις εργα-
σιακές σχέσεις και κυρίως βέβαια τον κύριο άξονα σχέσεων
εργοδότη και εργαζόµενου και αυτό θα κάνουµε. Το τοπίο των
Μέσων Μαζικής Ενηµέρωσης, ας ανατεθεί στο Υπουργείο Επι-
κρατείας, για να το διαµορφώσει σε συνεργασία µε τα κόµµατα
που θα καταθέσουν τις προτάσεις του. 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Ευχαριστούµε, κύριε

Υπουργέ. 
Εισερχόµεθα τώρα στη συζήτηση της πέµπτης µε αριθµό

49/30-7-2012 επίκαιρης ερώτησης πρώτου κύκλου του Βουλευτή
της Χρυσής Αυγής κ. Ηλία Παναγιώταρου προς τους Υπουργούς
Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας και Εσωτερικών,
σχετικά µε την εναρµόνιση οικογενειακής και επαγγελµατικής
ζωής. 

Θα απαντήσει ο Υφυπουργός κ. Νικόλαος Παναγιωτόπουλος 
Παρακαλώ, τον κ. Παναγιώταρο να αναπτύξει την επίκαιρη

ερώτησή του σε δύο λεπτά. 
ΗΛΙΑΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΑΡΟΣ: Κύριε Υπουργέ, εδώ και κάποια χρό-

νια µαζί µε την αθρόα και ανεξέλεγκτη λαθροµετανάστευση στην
Ελλάδα παρουσιάζεται και το συνεχώς διογκούµενο πρόβληµα
της µη αποδοχής όλο και περισσοτέρων µικρών συµπατριωτών
µας από τους δηµοτικούς κρατικούς βρεφονηπιακούς σταθµούς
προς όφελος των παιδιών των αλλοδαπών. 

Και όλα αυτά γίνονται λόγω διαφόρων ευρωπαϊκών προγραµ-
µάτων, του ΕΣΠΑ, κάποιων ελληνικών νόµων, όπως ο ν.3463/
2006 κ.λπ.. Έτσι η Ελλάδα έχει φτάσει στο σηµείο να έχει µια κοι-
νωνία που αποδοµείται στην κυριολεξία, που διαλύεται δηµογρα-
φικά, οικονοµικά, κοινωνικά, τη στιγµή που το να κάνει παιδί ένα
νέο ζευγάρι Ελλήνων είναι πράξη ηρωισµού. 

Το ελληνικό κράτος έχει πρωτίστως την ηθική υποχρέωση απέ-
ναντι στους Έλληνες να στηρίζει τα νέα ζευγάρια, όµως αντίθετα
τα εξοντώνει εξισώνοντάς τα µε όλους τους αλλοδαπούς, µέσα
από τις προαναφερθείσες δαιδαλώδεις διατάξεις, τους νόµους,
τις αποφάσεις, τις εγκυκλίους κ.λπ.. 

Ας ξεπεράσουµε αυτό το κοµµάτι και ας δούµε ότι πέρα απ’
αυτές τις διατάξεις, τους νόµους, τις αποφάσεις, τις εγκυκλίους,
υπάρχουν κάποιοι όροι αποδοχής των αλλοδαπών παιδιών στους
βρεφονηπιακούς σταθµούς. Θα πρέπει να γίνει άµεσα και λεπτο-
µερειακά ο έλεγχος της νοµιµότητας των γονέων αυτών των παι-
διών –για το πώς βρίσκονται στην Ελλάδα- και δευτερευόντως
θα πρέπει να γίνει αυστηρός έλεγχος των κριτηρίων µε τα οποία
γίνονται δεκτά αυτά τα παιδιά στους βρεφονηπιακούς σταθµούς. 

Επιπροσθέτως, έχουν παρουσιαστεί στους βρεφονηπιακούς
σταθµούς αρρώστιες, όπως η φυµατίωση, που προήλθαν από
παιδιά αλλοδαπών και δηµιουργούνται πάρα πολλά προβλήµατα. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Οι Έλληνες είναι στην κυριολεξία «στο περίµενε, στο παρακα-
λετό». Μένουν απ’ έξω και παρακαλούν για το πώς θα βολέψουν
τα παιδιά τους, κάτι που είναι απαράδεκτο και δεν θα έπρεπε να
γίνεται µε κανέναν τρόπο. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Κύριε συνάδελφε, έχετε
και τη δευτερολογία σας. 

ΗΛΙΑΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΑΡΟΣ: Τελειώνω µια πρόταση, κύριε Πρό-
εδρε, και θα µου απαντήσει ο κύριος Υπουργός. 

Το άρθρο 21 του Συντάγµατος θεωρεί την οικογένεια ως θε-
µέλιο της συντήρησης και προαγωγής του έθνους. Με το να κα-
ταστρέφουµε τις ελληνικές οικογένειες καταστρέφουµε και το
έθνος. 

Θα ήθελα να µου πείτε τι προτίθεστε να κάνετε γι’ αυτό. Έχουν
ξαναγίνει στο παρελθόν τέτοιες αντίστοιχες επερωτήσεις, για το
πόσα παιδιά αλλοδαπών είναι στους βρεφονηπιακούς σταθµούς,
τα ποσοστά µε νούµερα κ.λπ.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Σας ευχαριστούµε. 
Στην ερώτηση θα απαντήσει ο Υφυπουργός Εργασίας για τρία

λεπτά.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας,

Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Κύριε συνάδελφε, είναι

ενδιαφέρουσα πραγµατικά η επίκαιρη ερώτησή σας, γιατί µας
δίνει την ευκαιρία να ρίξουµε φως και να παραθέσουµε κάποια
στοιχεία σχετικά µε τα όσα ρωτάτε. 

Πρώτα-πρώτα να δούµε όµως το γενικότερο νοµικό, αλλά και
συνταγµατικό πλαίσιο. Σύµφωνα µε ΚΥΑ του 2011 µιλάµε για το
πρόγραµµα «Εναρµόνιση Οικογενειακής και Επαγγελµατικής
Ζωής». Δικαιούχος της πράξης για αυτήν τη δράση –δηλαδή την
«Εναρµόνιση Οικογενειακής και Επαγγελµατικής Ζωής»- για τους
κύκλους 2010-2011 και ως το τέλος της προγραµµατικής περιό-
δου του ΕΣΠΑ, είναι η «ΕΛΛΗΝΙΚΗ ΕΤΑΙΡΕΙΑ ΤΟΠΙΚΗΣ ΑΝΑΠΤΥ-
ΞΗΣ ΚΑΙ ΑΥΤΟΔΙΟΙΚΗΣΗΣ». 

Στόχος της πράξης είναι η αύξηση απασχολησιµότητας και
ισότιµης συµµετοχής των γυναικών στην εργασία. Ωφελούµενες
της πράξης είναι κυρίως µητέρες βρεφών, νηπίων και παιδιών ή
και µητέρες νηπίων, παιδιών και ατόµων µε αναπηρία.

Σύµφωνα µε άρθρο του Κώδικα Δήµων και Κοινοτήτων, οι δη-
µοτικές αρχές διασφαλίζουν το δικαίωµα πρόσβασης όλων των
δηµοτών και κατοίκων σε βρεφονηπιακούς σταθµούς, χωρίς διά-
κριση στη χρήση των υπηρεσιών που παρέχουν ανεξαρτήτως
εθνικότητας, θρησκείας, φύλου, γλώσσας, φυλετικής ή κοινωνι-
κής οµάδας στην οποία ανήκουν. Αυτό λέει ο Κώδικας Δήµων και
Κοινοτήτων. 

Βεβαίως κατά την εγγραφή επιλέγονται παιδιά οικονοµικά αδύ-
ναµων οικογενειών και προτιµώνται εκείνα που έχουν ανάγκη
φροντίδας από διάφορα κοινωνικά αίτια, όπως παραδείγµατος
χάριν παιδιά ορφανά από ένα ή δύο γονείς, παιδιά αγάµων µη-
τέρων κ.λπ..

Στον πρότυπο κανονισµό λειτουργίας αυτών των σταθµών
προβλέπεται ακόµα ότι για την εγγραφή των παιδιών στους
σταθµούς απαιτείται, µεταξύ άλλων, για την εγγραφή παιδιών
αλλοδαπών γονέων –πέραν των δικαιολογητικών που έχουν να
κάνουν µε την εγγραφή παιδιών ηµεδαπών γονέων, δηλαδή βε-
βαίωση εργοδότη ότι και οι δύο γονείς είναι εργαζόµενοι και έναν
προσδιορισµό του ύψους των αποδοχών τους- και η προσκόµιση
της νόµιµης άδειας παραµονής στη χώρα. 

Εποµένως, καταλαβαίνετε ότι δεν έχουµε να κάνουµε µε παι-
διά λαθροµεταναστών, αλλά µε παιδιά νοµίµως παραµενόντων
αλλοδαπών στη χώρα µας. 

ΒΑΣΙΛΙΚΗ ΚΑΤΡΙΒΑΝΟΥ: Χωρίς χαρτιά, λοιπόν. 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας,

Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Όχι, µιλάµε για νόµιµη
παραµονή. Πρέπει να την αποδείξουν, αλλιώς δεν γίνεται δεκτή
η εγγραφή του παιδιού. 

ΒΑΣΙΛΙΚΗ ΚΑΤΡΙΒΑΝΟΥ:…(Δεν ακούστηκε)
(Θόρυβος από την πτέρυγα της Χρυσής Αυγής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Παρακαλώ πολύ! Κύριοι
συνάδελφοι, είναι η τελευταία φορά που γίνεται αυτό.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας,
Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Κύριε συνάδελφε, που
υποβάλατε την επίκαιρη ερώτηση, σάς απαντώ εγώ. Ακούστε
εµένα. 

Τις συνταγµατικές επιταγές τις αναλύσατε. Όντως, σύµφωνα
µε το άρθρο 21, η οικογένεια ως θεµέλιο της συντήρησης και
προαγωγής του έθνους, τελεί βεβαίως υπό την προστασία του
κράτους. Βέβαια κατά την ερµηνεία αυτής της θεµελιώδους συν-
ταγµατικής διάταξης, δεν προτάσσονται διακρίσεις κατ’ αρχήν
επιτρεπτές µεταξύ ηµεδαπών και αλλοδαπών. Δηλαδή, όπως
αναλύεται και στο νοµικό πλαίσιο, κριτήριο για την επιλογή είναι
περισσότερο η ανάγκη κι όχι η υπηκοότητα. Βλέπουµε όµως από
τα αριθµητικά στοιχεία -και θα µιλήσω ειδικότερα στη δευτερο-
λογία µου- ότι το συντριπτικό ποσοστό των αιτούντων αλλά και
των ωφελουµένων από το πρόγραµµα µητέρων –αυτό που σας
περιέγραψα- είναι ελληνικής ιθαγένειας και µάλιστα µιλάµε για
ένα ποσοστό πάνω από 95%. Με άλλα λόγια, πάνω από εννιά στα
δέκα παιδιά -αρκετά πάνω, εννιάµισι, αν και δεν µου αρέσει να
κόβω στο µισό το τελευταίο παιδί της δεκάδος- είναι παιδιά ηµε-
δαπών οικογενειών. Αυτή άλλωστε είναι η απόδειξη ότι πλέον κι
αυτές, οι ελληνικές δηλαδή οικογένειες, αντιµετωπίζουν σοβαρό
οικονοµικό και κοινωνικό πρόβληµα. 

Θα σας πω περισσότερα ως προς την ανάλυση αυτών των
αριθµητικών στοιχείων στη δευτερολογία µου. 
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Το λόγο έχει ο Βουλευ-
τής κ. Παναγιώταρος για τρία λεπτά. 

ΗΛΙΑΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΑΡΟΣ: Όλες αυτές τις εγκυκλίους και τους
νόµους τους έχω κι εγώ. Τους έχετε ξαναδώσει, όχι εσείς αλλά
άλλοι συνάδελφοί σας, σε προηγούµενες ερωτήσεις.

Το πρόβληµα βρίσκεται αλλού. Βρίσκεται στο γεγονός ότι
έχουν εξισωθεί πλήρως οι αλλοδαποί µε τους Έλληνες πολίτες
και θα έπρεπε –πράγµα το οποίο εµείς δεν πιστεύουµε ότι µπορεί
να γίνει λόγω του ότι το ελληνικό κράτος του 2012  είναι σ’ ένα
στάδιο πριν την οριστική διάλυσή του, στο απόλυτο ξεχαρβά-
λωµα- να δούµε κι αυτά τα χαρτιά, γιατί κανείς σ’ αυτήν τη χώρα
δεν µπήκε νόµιµα. Δεν είχε ζητηθεί ποτέ από καµµία χώρα του
εξωτερικού εργατικό δυναµικό ή οποιοδήποτε άλλο. 

Δεύτερον, ας ξεπεράσουµε τα κριτήρια µε τα οποία ελέγ-
χουµε, τα οικονοµικά, δηλαδή το αν κάποιος γονέας είναι πιο
αδύναµος οικονοµικά κ.λπ., ώστε να µπορέσει το παιδί του να
µπει µέσα. Όλοι ξέρουµε τι γίνεται. Ξέρουµε  για τη «µαύρη ερ-
γασία», ξέρουµε ότι κάποιοι είναι δηλωµένοι άνεργοι, ενώ στην
πραγµατικότητα εργάζονται, την ίδια στιγµή που κάποιος Έλλη-
νας που εργάζεται, κάπου είναι στο ΙΚΑ, έχει κάποια στοιχεία και
δεν µπορεί να κρυφθεί, να ξεφύγει, ώστε να µπορέσει να βάλει
το παιδί του, ή µπορεί να έχει ένα σπίτι το οποίο ήταν από κλη-
ρονοµιά κ.λπ., και όλα αυτά προσµετρώνται στα κριτήρια µε τα
οποία κάποια παιδιά θα µπουν στους βρεφονηπιακούς σταθµούς. 

Σε τελική ανάλυση, οι Έλληνες γενικώς και όχι µόνο για τους
βρεφονηπιακούς σταθµούς αλλά και για τα δηµόσια νοσοκοµεία,
για τις δηµόσιες υπηρεσίες και για το οτιδήποτε, έχουν βαρεθεί
να βλέπουν τους αλλοδαπούς να εκµεταλλεύονται κάποια αγαθά
κι υπηρεσίες σ’ αυτήν τη χώρα και το λογαριασµό να τον πληρώ-
νουµε εµείς οι Έλληνες. Θα πρέπει να γίνει κάτι και να γίνει
άµεσα –αν και δεν το πιστεύω, τουλάχιστον από την τωρινή Κυ-
βέρνηση- γιατί, όπως γνωρίζετε, τα πράγµατα εξελίσσονται πολύ
άσχηµα, όπως είπατε κι εσείς. Το βιοτικό επίπεδο των Ελλήνων
πέφτει πολύ γρήγορα, µε ραγδαίους ρυθµούς και η κατάσταση
σε λίγο θα είναι ανεξέλεγκτη. 

Θα πρέπει να ληφθούν κάποιες δυνατές και δύσκολες αποφά-
σεις, να συγκρουστούµε και µε την Ευρωπαϊκή Ένωση. Γιατί συ-
νεχώς έχουµε κι αυτό το πρόβληµα, ότι προτάσσουµε το ότι η
Ευρωπαϊκή Ένωση µας λέει αυτό, µας λέει το ένα ή µας λέει το
άλλο και ότι δεν µπορούµε να κάνουµε τίποτα, ότι είναι υπεράνω
του Συντάγµατος, των νόµων του ελληνικού κράτους κ.λπ.. Ε,
λοιπόν, όχι! Κάποια στιγµή, εάν θέλουµε να λεγόµαστε ανεξάρ-
τητο ελληνικό κράτος, θα πρέπει να αποφασίσουµε να βάλουµε
το Σύνταγµα και τους νόµους του ελληνικού κράτους πάνω κι
από τους νόµους της Ευρωπαϊκής Ενώσεως. 

Ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Κι εµείς σας ευχαρι-

στούµε. 
Το λόγο έχει ο κύριος Υφυπουργός για τρία λεπτά. 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας,

Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Κύριε συνάδελφε, έχετε
βέβαια απεριόριστο δικαίωµα να βάζετε ερωτήµατα, στις ερωτή-
σεις που κάνετε. Εγώ όµως έχω υποχρέωση να σας απαντώ µε
στοιχεία. Ας δούµε λοιπόν τα στοιχεία και αν τα αναλύσουµε
λίγο, θα καταλάβετε ότι δεν είναι τόσο µεγάλη η εύνοια υπέρ των
αλλοδαπών. Να µη µετατρέψουµε λοιπόν αυτήν τη συζήτηση σε
µία γενικότερη συζήτηση για την παρουσία των αλλοδαπών, νο-
µίµων ή µη, στη χώρα.

Ας δούµε, λοιπόν, ειδικά γι’ αυτό το πρόγραµµα που έχει να
κάνει µε την εγγραφή παιδιών σε βρεφονηπιακούς σταθµούς, τα
στοιχεία που είναι από την ΕΕΤΑΑ, δηλαδή την ΕΛΛΗΝΙΚΗ ΕΤΑΙ-
ΡΕΙΑ ΤΟΠΙΚΗΣ ΑΝΑΠΤΥΞΗΣ ΚΑΙ ΑΥΤΟΔΙΟΙΚΗΣΗΣ. 

Σχολικό έτος 2010-2011: Αριθµός αιτήσεων γυναικών µε ελλη-
νική υπηκοότητα, δηλαδή Ελληνίδες, τριάντα οκτώ χιλιάδες τρια-
κόσιες εβδοµήντα δύο, ποσοστό 95,6% σε σύνολο σαράντα
χιλιάδων εκατόν είκοσι πέντε, αριθµός αλλοδαπών γυναικών
εντός Ευρωπαϊκής Ένωσης πέντε χιλιάδες δεκατέσσερις, , πο-
σοστό 1,3% και αριθµός αλλοδαπών γυναικών εκτός Ευρωπαϊκής
Ένωσης χίλιες διακόσιες τριάντα εννέα, ποσοστό 3,1%. 

Βλέπετε ότι υπάρχουν και εντός Ευρωπαϊκής Ένωσης αλλο-
δαποί, από διάφορες χώρες της Ευρώπης, που φυσικά είναι καθ’

όλα νοµίµως παραµένοντες στη χώρα µας και έχουν δικαίωµα να
εγγράψουν τα παιδιά τους σε βρεφονηπιακούς σταθµούς. 

Σας παραθέτω τα στοιχεία για τα έτη 2010-2011: Αριθµός των
ωφελουµένων γυναικών –δηλαδή αυτών των γυναικών των
οποίων η αίτηση έγινε δεκτή- µε ελληνική υπηκοότητα, δηλαδή
Ελληνίδες, είκοσι δύο χιλιάδες εξακόσιες τριάντα οκτώ –επί συ-
νόλου είκοσι οκτώ χιλιάδων επτακοσίων είκοσι τεσσάρων- και πο-
σοστό 95,4%, γυναικών εντός Ευρωπαϊκής Ένωσης τρεις
χιλιάδες τριακόσιες εβδοµήντα οκτώ, γυναικών εκτός Ευρωπαϊ-
κής Ένωσης  επτακόσιες οκτώ.

Αντιστοίχως, για το σχολικό έτος 2011-2012 –και λόγω της οι-
κονοµικής κατάστασης- τα νούµερα ανέβηκαν για όλους. Αριθ-
µός αιτήσεων Ελληνίδων πενήντα δύο χιλιάδες τετρακόσιες οκτώ
σε σύνολο πενήντα τεσσάρων χιλιάδων εννιακοσίων τριάντα µία
και ποσοστό 95,4%, αλλοδαπών γυναικών εντός Ευρωπαϊκής
Ένωσης επτακόσιες τριάντα πέντε και ποσοστό 1,3% και αλλο-
δαπών γυναικών εκτός Ευρωπαϊκής Ένωσης χίλιες επτακόσιες
ογδόντα οκτώ και ποσοστό 3,3%.

Ως προς τις ωφελούµενες γυναίκες, αυτές δηλαδή των οποίων
η αίτηση έγινε δεκτή και έγραψαν τα παιδιά στους βρεφονηπια-
κούς σταθµούς, τα στοιχεία είναι τα εξής: Ελληνίδες τριάντα
οκτώ χιλιάδες τριακόσιες εβδοµήντα δύο σε σύνολο σαράντα χι-
λιάδων εκατόν είκοσι πέντε ποσοστό 95,6%. Να µην παραθέσω
τα υπόλοιπα στοιχεία για να µην σας κουράζω. 

Εποµένως ένα ποσοστό που είναι πάνω από 95% σίγουρα δεν
δείχνει ότι η µεταχείριση αυτή γίνεται δυσµενώς για την ελληνική
οικογένεια. Οπωσδήποτε το πρόβληµα είναι µεγάλο. Δεν ισχυρί-
ζοµαι ότι γίνεται µικρότερο, γίνεται όµως σοβαρότερο όσο επι-
δεινώνεται η οικονοµική δυσπραγία. 

Μόλις προχθές ασχολήθηκα προσωπικά στο Υπουργείο µε τη
διάσωση ενός βρεφονηπιακού σταθµού στο Κερατσίνι του Πει-
ραιά, µια υποβαθµισµένη συνοικία και µπορώ να σας διαβεβαι-
ώσω ότι εκεί δεν έχουµε να κάνουµε µε οικογένειες αλλοδαπών,
αλλά µε οικογένειες Ελλήνων µε σοβαρά οικογενειακά προβλή-
µατα. 

Ήρθε το θέµα σε εµένα και µέσω αυτού του προγράµµατος
που τρέχει –δηλαδή του ΕΣΠΑ- και το εκτελεί αυτήν τη στιγµή η
ΕΛΛΗΝΙΚΗ ΕΤΑΙΡΕΙΑ ΤΟΠΙΚΗΣ ΑΝΑΠΤΥΞΗΣ ΚΑΙ ΑΥΤΟΔΙΟΙΚΗ-
ΣΗΣ προσπαθούµε να δροµολογήσουµε τη λύση για τη χρηµα-
τοδότηση αυτού του παιδικού σταθµού µιας υποβαθµισµένης
οικονοµικά γειτονιάς του Πειραιά. Εκεί έχουµε να κάνουµε, κατά
συντριπτική πλειοψηφία, µε παιδιά Ελλήνων. 

Ελπίζω πραγµατικά οι αριθµοί να µη φουσκώσουν από εδώ και
πέρα και περισσότεροι συµπολίτες µας να µπορέσουν να αντε-
πεξέρθουν οικονοµικά στις πολύ δύσκολες συνθήκες. Πάντως
αναγνωρίζουµε ότι είναι συνταγµατική υποχρέωσή µας να προ-
στατευθεί η οικογένεια ως θεµέλιο του κράτους αλλά και κύτ-
ταρο της κοινωνίας. 

Φυσικά οι διακρίσεις δεν πρέπει να είναι επιτρεπτές γιατί,
όπως καταλαβαίνετε, είµαστε ένα ευρωπαϊκό κράτος και πρέπει
να σεβαστούµε το ευρωπαϊκό πλαίσιο. Από εκεί και πέρα, τα στοι-
χεία σάς έδειξαν ότι δεν υπάρχει ζήτηµα δυσµενούς µεταχείρι-
σης των ελληνικών οικογενειών. 

ΗΛΙΑΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΑΡΟΣ: Πάντως µία βόλτα στην Α’ Αθηνών,
στους βρεφονηπιακούς σταθµούς, θα σας αποδείξει το πρό-
βληµα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Θα συζητηθεί τώρα η
δεύτερη µε αριθµό 51/30-7-2012 επίκαιρη ερώτηση δεύτερου κύ-
κλου του Βουλευτή του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς-
Ενωτικού Κοινωνικού Μετώπου κ. Αλέξη Μητρόπουλου προς τον
Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας, σχε-
τικά µε την παράταση της θητείας της Διοικούσας Επιτροπής των
καταργουµένων Οργανισµών Εργατικής Κατοικίας (ΟΕΚ) και Ερ-
γατικής Εστίας

Επί της επίκαιρης ερωτήσεως θα απαντήσει ο Υφυπουργός κ.
Νικόλαος Παναγιωτόπουλος. 

Ορίστε, κύριε Μητρόπουλε, έχετε το λόγο για να αναπτύξετε
το θέµα της επίκαιρης ερώτησής σας σε δύο λεπτά. 

ΑΛΕΞΙΟΣ ΜΗΤΡΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, µία από τις πιο
σκληρές και αντικοινωνικές ρυθµίσεις του δεύτερου µνηµονίου
είναι και εκείνη που καταργεί τους Οργανισµούς Εργατικής Κα-
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τοικίας και Εργατικής Εστίας.
Με µια πρωτοφανούς αναλγησίας αιτιολογία ο ν.4046/2012

του δεύτερου µνηµονίου καταργεί τους δύο αυτούς οργανι-
σµούς αναφέροντας κατά λέξη: «θα υιοθετήσουµε νοµοθεσία για
να κλείσουµε µικρά ταµεία ειδικού σκοπού που ασχολούνται µε
κοινωνικές δαπάνες µε µικρή προτεραιότητα», και αναφέρει
εντός παρενθέσεως τον ΟΕΚ και την Εργατική Εστία.

Με την πράξη 7 του Υπουργικού Συµβουλίου της 28.02.2012
µπήκαν σε λειτουργική εκκαθάριση οι δύο οργανισµοί, µεταβιβά-
στηκαν οι αρµοδιότητές τους στον ΟΑΕΔ, συνεκροτήθη ενιαία
διοίκηση µε καθήκοντα λειτουργικής εκκαθάρισης της οποίας η
θητεία έληγε την 31/7.

Με δεδοµένο ότι την ηµέρα που κατέθεσα, την επίκαιρη ερώ-
τηση δεν είχε προλάβει καν να συνέλθει η επιτροπή, και να απο-
τιµήσει τα περιουσιακά στοιχεία των καταργουµένων οργανι-
σµών, ρωτούσα τότε τον κύριο Υπουργό τι προτίθεται να κάνει
τουλάχιστον µε την επέκταση της θητείας της διοικούσης επι-
τροπής.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Ευχαριστώ.
Θα απαντήσει ο Υφυπουργός κ. Παναγιωτόπολος σε τρία

λεπτά.
Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας,

Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Σας ευχαριστώ για την
επίκαιρη ερώτηση, κύριε συνάδελφε.

Είναι γεγονός –και το γνωρίζετε- ότι οι Οργανισµοί Εργατικής
Εστίας και Κατοικίας καταργήθηκαν ως νοµικά πρόσωπα δηµο-
σίου δικαίου, βάσει του ν.4046/2012, σε εκτέλεση βέβαια σχετι-
κών ρυθµίσεων του µνηµονίου.

Επίσης ορίστηκε ότι κατά το µεταβατικό διάστηµα λειτουργίας
των καταργηθέντων οργανισµών, ορίζεται προσωρινή ενιαία δι-
οικούσα επιτροπή µε αρµοδιότητα την τακτοποίηση που αφορά
πράξεις λειτουργικής εκκαθάρισης υποχρεώσεων και δικαιωµά-
των, καθώς και κάθε άλλης αναγκαίας και γεγενηµένης έννοµης
σχέσης των δύο καταργουµένων φορέων κ.λπ..

Αντέδρασε η Κυβέρνηση. Ρύθµισε το ζήτηµα, όπως γνωρίζετε,
αφού µε την υπ’ αριθµόν 22/24-7-2012 Πράξη Υπουργικού Συµ-
βουλίου παρατάθηκε η θητεία των µελών της προβλεπόµενης
προσωρινής ενιαίας διοικούσας επιτροπής Οργανισµού Εργατι-
κής Κατοικίας και Οργανισµού Εργατικής Εστίας, µέχρι 30-09-
2012. Δεν ξέρουµε αν θα συντρέξει λόγος περαιτέρω παράτασης
της θητείας, αλλά αυτήν την ώρα που µιλάµε, το αίτηµα της επί-
καιρης ερώτησής σας, όπως το διατυπώνετε, έχει ικανοποιηθεί
πλήρως από την Κυβέρνηση.

Από εκεί και πέρα όµως νοµίζω ότι έχει περισσότερη σηµασία
να δούµε το εξής: Η Κυβέρνηση διά του αρµοδίου Υπουργού, ο
οποίος ήδη από αυτό εδώ το Βήµα κατά τη συζήτηση των προ-
γραµµατικών δηλώσεων της νέας Κυβέρνησης τρικοµµατικής συ-
νεργασίας,  έχει διατυπώσει τη βούλησή του ότι στην ουσία
κάποιες υπηρεσίες που µέχρι τώρα παρέχονταν από τον Οργα-
νισµό Εργατικής Εστίας και τον Οργανισµό Εργατικής Κατοικίας,
πρέπει να συνεχίσουν να παρέχονται, κάποιες κοινωνικής µορ-
φής και ευαισθησίας υπηρεσίες.

Και σε πρόσφατη επιστολή του Υπουργού, του πολιτικώς προ-
ϊσταµένου µου κ. Ιωάννη Βρούτση προς τους κοινωνικούς εταί-
ρους –και νοµίζω ότι έχει δει το φως της δηµοσιότητας-
διατυπώνεται ρητώς η πρόθεσή του να διατηρηθεί σηµαντικό
µέρος των κοινωνικών υπηρεσιών των καταργηθέντων οργανι-
σµών, διότι βέβαια έχει σηµασία ότι παρέχονταν αυτές οι κοινω-
νικές υπηρεσίες στον πολίτη µέχρι τώρα. 

Και ειδικότερα πρόθεσή µας είναι να κρατήσουµε σε λειτουρ-
γία υπηρεσίες παροχής κοινωνικού τουρισµού -το µεγαλύτερο
µέρος του- υπηρεσίες της επιδότησης του ενοικίου των αιτούν-
των, υπηρεσίες βρεφονηπιακών σταθµών, δηλαδή παροχή υπη-
ρεσιών στη µητέρα και το παιδί, πράγµα το οποίο για εµένα είναι
αρκετά σηµαντικό και δείχνει το πνεύµα µε το οποίο αντιµετωπί-
ζει αυτό το θέµα συνολικά το Υπουργείο Εργασίας, χρηµατοδό-
τηση, οικονοµική ενίσχυση συνδικαλιστικών οργανώσεων. Ήδη
έχει υπάρξει εντολή να ενισχυθούν οικονοµικά τα εργατικά κέν-
τρα και οι πάρεδροι. Δεν συνεχίζεται βέβαια το κατασκευαστικό

έργο. Καταλαβαίνετε ότι αυτό έπρεπε να καταργηθεί. 
Εποµένως νοµίζω ότι καταλαβαίνετε ότι η Κυβέρνηση ενδια-

φέρεται αυτές οι δοµές να διατηρηθούν. Ενδεχοµένως να περά-
σουν κάτω από µία οµπρέλα, αν θέλετε, που δεν µπορεί να είναι
άλλη αυτήν την ώρα, από τον ΟΑΕΔ, Οργανισµό Απασχόλησης
Εργατικού Δυναµικού.

Πάντως στην πράξη και στην ουσία -στην κοινωνική τους
ουσία- ο Οργανισµός Εργατικής Εστίας και Εργατικής Κατοικίας
είτε παρατείνεται είτε θα παραταθεί ακόµη η θητεία της προσω-
ρινής διοικούσης επιτροπής του, συνεχίζει να υπάρχει και να
προσφέρει στην κοινωνία.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Το λόγο έχει ο συνάδελ-
φος κ. Μητρόπουλος για τρία λεπτά.

ΑΛΕΞΙΟΣ ΜΗΤΡΟΠΟΥΛΟΣ: Εκτιµάται θετικά, αξιότιµε κύριε
Υφυπουργέ,  ότι ανταποκριθήκατε άµεσα στο αίτηµα για παρά-
ταση της θητείας. 

Εµείς, όπως γνωρίζετε, έχουµε καταθέσει πρόταση νόµου -και
ήταν η πρώτη που κατετέθη στο ελληνικό Κοινοβούλιο- για την
ακύρωση της πράξης υπ’ αριθµόν 8/2012 του Υπουργικού Συµ-
βουλίου, που αναφέρεται στη µετενέργεια, στην επανακινητοποί-
ηση όλου του µηχανισµού του ΟΜΕΔ και, βεβαίως, των συλλο-
γικών συµβάσεων εργασίας, στην επαναφορά του κατώτατου µι-
σθού και όσων επιδοµάτων επηρεάζει στα προ περικοπής επί-
πεδα και, βεβαίως, έχουµε κάνει πρόταση για να επανασυ-
σταθούν οι καταργηθέντες οργανισµοί, αφού δεν υπάρχει παρό-
µοιο θεσµικό προηγούµενο σε καµµία χώρα της Ευρωπαϊκής
Ένωσης και αφού για σαράντα χρόνια οι συγκεκριµένοι οργανι-
σµοί εξυπηρετούν λαϊκές ανάγκες.

Στην αιτιολογική έκθεση, κύριε Πρόεδρε, που κατετέθη από
το κόµµα µας,  αναφέρουµε συγκεκριµένα ότι µε την πρόταση
του νόµου, προωθούµε την επανασύσταση των Οργανισµών Ερ-
γατικής Κατοικίας και Εργατικής Εστίας, γιατί θεωρούµε τις
ανάγκες της εργατικής τάξης για στέγαση, επιδότηση στεγαστι-
κών δανείων και ενοικίου, κοινωνικού τουρισµού και διακοπών,
πολιτισµού και ψυχαγωγίας, πρωταρχικές και κατεπείγουσες στις
σηµερινές συνθήκες ανθρωπιστικής κρίσης, κοινωνικής και οικο-
νοµικής καταστροφής, που επέφεραν και επιφέρουν οι κατεδα-
φιστικές πολιτικές των µνηµονίων.

Κύριε Υφυπουργέ, ευχόµαστε την ίδια ευαισθησία να δείξετε
και κατά τη συζήτηση της πρότασης νόµου, που ζητούµε την
επανασύσταση και επαναβίωση των δύο σηµαντικών για την πο-
λύπαθη εργατική τάξη κοινωνικών οργανισµών, Εργατικής
Εστίας και Εργατικής Κατοικίας

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Εγώ σας ευχαριστώ,

κύριε συνάδελφε.
Το λόγο έχει ο Υφυπουργός Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης

και Πρόνοιας κ. Παναγιωτόπουλος για τρία λεπτά.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας,

Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Πολύ σύντοµα, κύριε συ-
νάδελφε. Σήµερα συζητήσαµε αυτό που εσείς µας ρωτήσατε,
σχετικά µε θέµατα του Οργανισµού Εργατικής Εστίας και Εργα-
τικής Κατοικίας. Τα θέµατα που θίξατε µόλις τώρα, δηλαδή αυτά
της µετενέργειας, αυτά της προσφυγής σε διαιτησία, είναι θέ-
µατα τα οποία ασφαλώς και το Υπουργείο προτίθεται να δει. 

Εξάλλου ήδη εξελίσσεται ο διάλογος µε τους κοινωνικούς
εταίρους. Εξελίσσεται –θα έλεγα- εδώ και δύο-τρεις εβδοµάδες
µε το που ανέλαβε η νέα ηγεσία του Υπουργείου Εργασίας και
µέχρι στιγµής και αυτά τα θέµατα έχουν φυσικά υπάρξει στο τρα-
πέζι. Πώς θα µπορούσαν, άλλωστε, να µην υπάρξουν; Εποµένως,
ναι, αυτά όλα θα τα δούµε. 

Για να ολοκληρώσω µε κάθε συντοµία, εγώ θα σας διαβάσω
το απόσπασµα από την επιστολή του Υπουργού Εργασίας, σχε-
τικά µε τους καταργηθέντες Οργανισµούς Εργατικής Εστίας και
Εργατικής Κατοικίας, για να οριστικοποιηθεί, εν πάση περιπτώ-
σει, το πού στεκόµαστε πάνω σε αυτό:

«Προτείνουµε λοιπόν τη διατήρηση των σηµαντικών κοινωνι-
κών δράσεων των παραπάνω καταργηθέντων οργανισµών, Ορ-
γανισµός Εργατικής Εστίας και Εργατικής Κατοικίας, όπως είναι
ο κοινωνικός τουρισµός, η παροχή υπηρεσιών βρεφονηπιακών
σταθµών, η επιδότηση ενοικίου και επιτοκίου για φτωχά νοικοκυ-
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ριά και η χρηµατοδότηση των συνδικαλιστικών οργανώσεων, πα-
ραδείγµατος χάριν, εργατικά κέντρα. 

Οι παραπάνω δραστηριότητες θα µπορούσαν να παρέχονται
από µία νέα ενιαία υποδοµή παροχών προς τους εργαζοµένους,
ενταγµένους οργανικά στον ΟΑΕΔ, προκειµένου να επιτύχουµε
οικονοµίες διαχειριστικής κλίµακας, υψηλότερη αποδοτικότητα,
µεγαλύτερη αποτελεσµατικότητα.

Η χρηµατοδότηση των παροχών αυτών θα µπορούσε να προ-
κύψει κατ’ αρχήν από το σύνολο των εισφορών εργαζοµένων
υπέρ καταργηθέντων οργανισµών, ενώ ένας αυτόνοµος λογα-
ριασµός εντός του ΟΑΕΔ, σύµφωνα µε το πρότυπο του ΛΑΕΚ,
θα µπορούσε να αναλάβει τη διαχείριση αποθεµατικών, ακίνητης
περιουσίας και χρηµατοδοτικών ροών του νέου συστήµατος».

Εποµένως, όπως καταλαβαίνετε, υπάρχουν σκέψεις. Έχει γίνει
η προεργασία. Περιµένουµε και τη δική σας συνεισφορά, που
ασφαλώς θα είναι πολύτιµη, προκειµένου να προχωρήσουµε σε
ένα σύστηµα, που όπως σας είπα, βασικός του στόχος είναι να
προσφέρει λίγο ακόµη, στην ελάφρυνση των βαρών που πάρα
πολλές κοινωνικές οµάδες στη χώρα µας αντιµετωπίζουν µε ολο-
ένα και εντεινόµενο ρυθµό.

Όλοι έχουµε το χρέος µας να επιτελέσουµε και νοµίζω ότι όλοι
πρέπει να συνεισφέρουµε σ’ αυτήν την προσπάθεια.

Σας ευχαριστώ
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Εγώ σας ευχαριστώ. 
Η πέµπτη µε αριθµό 56/30-7-2012 επίκαιρη ερώτηση δεύτερου

κύκλου του Βουλευτή της Χρυσής Αυγής κ. Ηλία Κασιδιάρη προς
τον Υπουργό Παιδείας, Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητι-
σµού, σχετικά µε τον αποκλεισµό από τους Ολυµπιακούς Αγώνες
της αθλήτριας Βούλας Παπαχρήστου, δεν συζητείται λόγω κω-
λύµατος του αρµόδιου Υπουργού, ο οποίος βρίσκεται στο Λον-
δίνο για τους Ολυµπιακούς Αγώνες και διαγράφεται. 

Θα συζητηθεί τώρα η έβδοµη µε αριθµό 61/30-7-2012 επίκαιρη
ερώτηση δευτέρου κύκλου του Βουλευτή του Κοµµουνιστικού
Κόµµατος Ελλάδας κ. Νικολάου Μωραΐτη προς τους Υπουργούς
Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας και Ανάπτυξης,
Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων, σχε-
τικά µε την ανάγκη καταβολής των δεδουλευµένων των εργαζο-
µένων στην κοινοπραξία που κατασκευάζει τον οδικό άξονα
Αµβρακία-Άκτιο.

Θα απαντήσει ο έχων την τιµητική του σήµερα Υφυπουργός κ.
Νικόλαος Παναγιωτόπουλος.  

Ο κ. Μωραΐτης έχει το λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε Υφυπουργέ, για µια φορά ακόµη το Κοµµουνιστικό

Κόµµα Ελλάδας φέρνει στη Βουλή το θέµα των απλήρωτων ερ-
γατών στον οδικό άξονα Αµβρακία-Άκτιο. Είναι δύο χιλιάδες ερ-
γαζόµενοι που είναι απλήρωτοι εδώ και επτά µήνες. Το τελευταίο
διάστηµα βρίσκονται σε επίσχεση εργασίας. Η εργοδοσία εµπαί-
ζει τους εργαζόµενους µε τις πλάτες, βέβαια, της Κυβέρνησης,
γιατί και η σηµερινή συγκυβέρνηση, όπως και οι προηγούµενες,
σιωπούν µπροστά σε αυτό το έγκληµα, παρ’ ότι η κατασκευά-
στρια εταιρεία πληρώνεται κανονικά από το κράτος. 

Θέλω να µου απαντήσετε αν πρόσφατα η εταιρεία πήρε αρ-
κετά χρήµατα, αλλά εξακολουθεί να έχει απλήρωτους τους ερ-
γαζόµενους. 

Φαίνεται όµως ότι δεν σας καίγεται καρφί γι’ αυτούς τους
απλήρωτους εργάτες, τους ανθρώπους του µόχθου που δου-
λεύουν σε δύσκολες συνθήκες, ακόµα και µε κίνδυνο της ζωής
τους. Και αυτό το λέµε, γιατί στο συγκεκριµένο έργο είχαµε θα-
νατηφόρο δυστύχηµα. Εκεί καταλήγει η εντατικοποίηση της δου-
λειάς, η έλλειψη µέτρων υγιεινής και ασφάλειας. Μιλάµε για
εργάτες που αντιµετωπίζουν προβλήµατα επιβίωσης, που παρ’
ότι δουλεύουν σκληρά, δεν µπορούν να αγοράσουν ψωµί για τα
παιδιά τους, τα σταµατούν από τις σπουδές τους, τους κυνηγούν
οι τράπεζες. 

Αυτή είναι η πολιτική σας, βαθιά ταξική. Απαξιώνετε την εργα-
τική δύναµη, σαρώνετε εργασιακά δικαιώµατα, για να πληρώσει
η εργατική τάξη την καπιταλιστική κρίση, να βγει από την κρίση
αλώβητο το µεγάλο κεφάλαιο, οι κατασκευαστικοί όµιλοι. Τη
βάρβαρη αυτή πολιτική ζουν διαχρονικά οι εργαζόµενοι. Όπως
είπε πριν λίγο ο σύντροφος κ. Καραθανασόπουλος και τη «ΧΑ-

ΛΥΒΟΥΡΓΙΑ» θέλετε να τη µετατρέψετε σε γκέτο, σε κάτεργο, να
µη σηκώνει κανείς κεφάλι.

Επειδή εδώ βρίσκεται και ο Υπουργός Δικαιοσύνης, το ίδιο
ακριβώς γίνεται και στο εργοτάξιο στη Βόνιτσα. Εδώ και ένα
χρόνο έχουµε απολύσεις συνδικαλιστών, οι οποίοι εµπαίζονται
πραγµατικά και τους µεταφέρουν από τα δικαστήρια της Λευκά-
δας στα δικαστήρια της Αθήνας. Όταν πρόκειται να βγάλετε δί-
καιες απεργίες παράνοµες και καταχρηστικές, το κάνετε σε λίγες
ώρες, ούτε καν σε εικοσιτετράωρα. Όταν πρόκειται όµως να αν-
τιµετωπίσετε θέµατα των εργατών, πραγµατικά εκεί καθυστε-
ρείτε. Γι’ αυτό, εµείς λέµε ότι πρέπει οι εργαζόµενοι να βγάλουν
συµπεράσµατα. 

Κύριε Υπουργέ, ζητάµε να πληρωθούν τώρα, αµέσως οι εργα-
ζόµενοι. Υπάρχει νόµος -και επειδή εδώ είναι και ο κ. Κουτσού-
κος, αυτή η ιστορία έρχεται από παλιά- πρέπει να γίνει παρακρά-
τηση από τα χρήµατα που πρέπει να πάρει η εταιρεία και να απο-
δοθούν στους εργαζόµενους µέσα στην εβδοµάδα. Σε αυτό θα
ήθελα να απαντήσετε συγκεκριµένα. 

Επίσης θα ήθελα να απαντήσετε στο αίτηµα να επαναπροσλη-
φθούν όλοι οι συνδικαλιστές. Είναι µέλη της διοίκησης και έχουν
πραγµατικά τη συνδικαλιστική ασυλία. Οι απολύσεις αυτές, όπως
και στη «ΧΑΛΥΒΟΥΡΓΙΑ», ήταν παράνοµες, καταχρηστικές και εκ-
δικητικές. Αυτό, άλλωστε, το είπε ο κ. Κουτσούκος που είναι εδώ
και επικαλούµαι τη µαρτυρία του.

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Και εµείς ευχαρι-

στούµε. 
Το λόγο έχει ο Υφυπουργός κ. Νικόλαος Παναγιωτόπουλος

για τρία λεπτά.  
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας,

Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Κύριε συνάδελφε, ο
αγαπητός Πρόεδρος είπε ότι έχω την τιµητική µου σήµερα. Μα-
κάρι να µην είχα την τιµητική µου, αν είναι να απαντώ σε ερωτή-
σεις που έχουν να κάνουν µε απολύσεις, µη καταβολές δεδου-
λευµένων σε εργαζόµενους και διάφορα ζητήµατα εργασιακής
φύσεως που σχετίζονται, όπως σας είπα, µε συσσώρευση βαρών
σε αυτούς που εργάζονται και σε αυτούς που δεν µπορούν να
πληρωθούν, αλλά και στους εργοδότες που αντιµετωπίζουν διά-
φορα προβλήµατα. 

Ξέρετε ότι ο κατασκευαστικός κλάδος στη χώρα ήταν ο πρώ-
τος που αντιµετώπισε τη σφοδρότητα της οικονοµικής κρίσης.
Στην ουσία, η κατασκευαστική δραστηριότητα στη χώρα µας έχει
παγώσει. Ένα από τα µεγάλα στοιχήµατα αυτής της Κυβέρνησης
είναι να κάνει τα δέοντα, για να πάρει µπροστά ξανά η κατα-
σκευαστική µηχανή. 

Επί του θέµατος, στις 26 Ιουλίου 2012, το τµήµα εργασιακών
σχέσεων Αγρινίου του Σώµατος Επιθεώρησης Εργασίας πραγ-
µατοποίησε επιτόπιο έλεγχο στις τεχνικές εταιρείες, για τις
οποίες κάνετε λόγο στην επίκαιρη ερώτησή σας. Διαπιστώθηκε
από τον έλεγχο ότι σε όλους τους εργαζόµενους και των δύο τε-
χνικών εταιρειών οφείλονται οι δεδουλευµένες αποδοχές µηνών
Φεβρουαρίου, Μαρτίου, Απριλίου, Μαΐου και Ιουνίου 2012. Είναι
όντως απλήρωτοι.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ: Κύριε Υπουργέ, µην ψεύδεστε! Είναι
πέντε µήνες! Αυτό αναφέρει η Επιθεώρηση Εργασίας! Έχω εδώ
το έγγραφο!

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας,
Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Μα για πέντε µήνες σας
µιλώ και εγώ! Μα, αν τους µετρήσουµε, πέντε θα τους βγάλουµε
και οι δυο µας! Εποµένως δεν ψεύδοµαι. Μετρήστε καλά και θα
δείτε ότι δεν ψεύδοµαι.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Συνεχίστε, κύριε Υπουρ-
γέ, σας παρακαλώ.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας,
Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Συνεχίζω λοιπόν, λέγον-
τας τα εξής: Αναγνωρίζεται εποµένως ότι υπάρχει αυτή η οφειλή.
Αναµένονται τώρα στην τοπική υπηρεσία του ΣΕΠΕ οι γραπτές
εξηγήσεις των επιχειρήσεων για τις διαπιστωθείσες παραβάσεις,
προκειµένου να προχωρήσει στην επιβολή των νόµιµων διοικητι-
κών κυρώσεων. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
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ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Υφυπουργού)
Γιατί είµαι αισιόδοξος για όλη αυτήν την ιστορία; Έχει προ-

ηγηθεί και άλλος έλεγχος από την τοπική υπηρεσία του ΣΕΠΕ
στις 29-3-2012. Έγιναν δηλαδή επιτόπιοι έλεγχοι στις 29 Μαρ-
τίου. Είχε διαπιστωθεί ξανά µη καταβολή δεδουλευµένων απο-
δοχών µηνών Νοεµβρίου και Δεκεµβρίου 2011, Ιανουαρίου και
Φεβρουαρίου 2012 και για τις δύο εταιρείες. Κινήθηκε η διαδι-
κασία επιβολής διοικητικών κυρώσεων και βέβαια επιβλήθηκαν
πρόστιµα, τα οποία εισπράχθηκαν, συνολικού ύψους 30.000
ευρώ για καθεµία εταιρεία.

Επίσης µε βάση τον τελευταίο έλεγχο, προκύπτει ότι οι ενέρ-
γειες του ΣΕΠΕ Αγρινίου είχαν αποτέλεσµα. Εποµένως έγινε η
σχετική διαδικασία και έφερε αποτελέσµατα, καθώς πληρώθηκαν
τα δεδουλευµένα που προέκυψαν από τον πρώτο έλεγχο.
Έχουµε κάθε βάσιµη αισιοδοξία –για να το πω έτσι- ότι θα πλη-
ρωθούν και τα δεδουλευµένα γι’ αυτόν τον έλεγχο, για τους
πέντε µήνες που µιλάτε.

Αναφορικά τώρα µε τις απολύσεις των συνδικαλιστικών µελών
της Διοίκησης του Εργοταξιακού Σωµατείου, πάλι η τοπική υπη-
ρεσία ΣΕΠΕ, κατόπιν αιτήσεως προχώρησε στη διενέργεια ερ-
γατικής διαφοράς. Άλλο, όµως, εκείνη η δικαστική διαδικασία
που έχει να κάνει µε εκδίκαση ασφαλιστικών µέτρων για την κή-
ρυξη κάποιας απεργίας παράνοµης ή καταχρηστικής και άλλο η
διαδικασία εκείνη, πάλι δικαστική, των εργατικών διαφορών που
δικάζουν τέτοια ζητήµατα παρανόµων απολύσεων και καταβολής
ή µη καταβολής δεδουλευµένων. Είναι διαφορετική διαδικασία.
Είναι δικαστικές µεν και οι δύο, αλλά µε διαφορετικές ταχύτητες
και διαφορετικές δικονοµικές προβλέψεις.

Εδώ, πρέπει να σηµειωθεί –και ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε,
καθώς θα πω κάποια πράγµατα και στη δευτερολογία µου- ότι
έχει συνταχθεί ήδη µηνυτήρια αναφορά. Έχει σταλεί η µηνυτήρια
αναφορά µε τα κατατεθέντα στοιχεία στον αρµόδιο εισαγγελέα
για τις δικές του περαιτέρω ενέργειες και περιµένουµε την εξέ-
λιξη αυτής της υπόθεσης.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

Ναι, υπάρχει καθυστέρηση στην εκδίκαση, διότι το Δικαστήριο
της Λευκάδας απεφάνθη αναρµόδιο και παρέπεµψε στο Πρωτο-
δικείο Αθηνών. Δεν µπορώ, όµως, εγώ, αν δεν έχω στα χέρια µου
αυτήν την απόφαση, να προχωρήσω σε µία νοµική ερµηνεία και
αξιολόγησή της σαν να είµαι δικαστικός ή νοµικός λειτουργός.
Εγώ θέλω να δω τι γίνεται από εδώ και πέρα. Βέβαια, υπάρχει
κάποια πιθανολογούµενη εξήγηση γι’ αυτήν την καθυστέρηση
και θα την εξηγήσω στη δευτερολογία µου. Ελπίζω ότι έτσι είναι
τα πράγµατα.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Ευχαριστούµε.
Το λόγο έχει ο ερωτών Βουλευτής κ. Νικόλαος Μωραΐτης για

τρία λεπτά.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ: Δεν απαντάτε, κύριε Υπουργέ, στο δί-

καιο αίτηµα των εργατών. Δεν το περιµέναµε, άλλωστε, γιατί
όπως είπα, υπηρετείτε τα συµφέροντα των µεγαλοεργολάβων.
Σε ό,τι αφορά την Επιθεώρηση Εργασίας, πήγατε µετά από έξι
µήνες κι όταν πήγαν εκεί οι εργάτες και το Εργατικό Κέντρο Αγρι-
νίου. Τι κάνατε έξι µήνες, κύριε Υπουργέ; Η Επιθεώρηση Εργα-
σίας του Αγρινίου επικαλούνταν ότι δεν είχε χρήµατα να βάλει
βενζίνη και τώρα πήγε µε δική του πρωτοβουλία ο προϊστάµενος
της Επιθεώρησης. Εποµένως όλα αυτά που λέτε δεν ισχύουν.

Εµείς έχουµε ένα συγκεκριµένο ερώτηµα. Η εταιρεία πήρε
πολύ σύντοµα µεγάλα ποσά. Θα πληρώσετε άµεσα τους εργάτες
µέσα στην εβδοµάδα; Μπορεί να γίνει παρακράτηση των χρηµά-
των που χρωστάτε στην εταιρεία και να πληρωθούν οι εργάτες.

Εµείς θεωρούµε ότι αυτήν τη στιγµή, αυτή η πολιτική είναι συ-
νειδητή. Απαξιώνει την εργατική δύναµη και δηµιουργεί πραγµα-
τικά προβλήµατα στους χώρους δουλειάς.

Και σε ό,τι αφορά τις απολύσεις και το Υπουργείο Δικαιοσύ-
νης, πράγµατι τα δικαστήρια της Λευκάδας µετά από τέσσερις-
πέντε µήνες είπαν ότι είναι αναρµόδια. Αν ήταν αναρµόδια δεν
έπρεπε καν να δεχθούν την εκδίκαση και να την παραπέµψουν
στην Αθήνα. Εποµένως ισχύει αυτό που λέµε, ότι πράγµατι η δι-
καιοσύνη είναι τυφλή όταν πρόκειται να δει τα δίκαια αιτήµατα

των εργατών, έχει όµως ορθάνοιχτα τα µάτια όταν πρόκειται να
υπερασπίσει τα συµφέροντα των µεγαλοκατασκευαστών. 

Κύριε Υπουργέ, ζητάµε και πάλι να πάρετε συγκεκριµένη θέση
-µιλάµε για εργαζόµενους που αντιµετωπίζουν πρόβληµα επιβίω-
σης- και να πείτε αν είστε διατεθειµένοι να τους πληρώσετε από
χρήµατα που χρωστάτε στην εταιρεία. Να απαντήσετε και να µην
υπεκφεύγετε σε αυτό που είπαµε, ότι η εταιρεία από πληροφο-
ρίες που έχουµε πήρε αρκετά εκατοµµύρια. Και όχι µόνο αυτό,
αλλά από µεριάς του Υπουργείου Υποδοµών γίνεται και προσπά-
θεια να ξεγελαστούν οι εργάτες, να γυρίσουν στη δουλειά τους
µε ψίχουλα. 

Πραγµατικά, όποτε πήραν χρήµατα, γιατί είναι η πάγια τακτική
της κατασκευάστριας εταιρείας, τα πήραν µετά από παρέµβαση
του ταξικού κινήµατος. Αυτό θα γίνει και τώρα. Καλούµε τους ερ-
γαζόµενους να βγάλουν συµπεράσµατα και να επιλέξουν το µόνο
δρόµο που είναι ο δρόµος του αγώνα ενάντια σε αυτήν τη βάρ-
βαρη πολιτική που σκορπάει τη φτώχεια και την εξαθλίωση στους
εργαζόµενους. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Σας ευχαριστώ.
Το λόγο έχει ο Υφυπουργός Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης

και Πρόνοιας κ. Νικόλαος Παναγιωτόπουλος για τρία λεπτά για
να απαντήσει. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας,
Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Κύριε συνάδελφε, αν
έχει η εταιρεία λεφτά να πληρώσει, όπως καταλαβαίνετε ευλό-
γως θα το δούµε µε το Υπουργείο Υποδοµών. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ: Πληρώθηκε πριν λίγες ηµέρες. Πήρε
χρήµατα από το Υπουργείο. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας,
Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Ωραία, θα το δούµε λοι-
πόν µε το Υπουργείο Υποδοµών. Δεν είµαστε εµείς οι αρµόδιοι
να πληρώνουµε κατασκευαστικές και εργοληπτικές εταιρείες και
θα διαταχθούν οι νόµιµες ενέργειες. Όπως δούλεψε ο έλεγχος
την προηγούµενη φορά και καταβλήθηκαν όλα τα δεδουλευµένα,
αλλά πληρώθηκαν και τα σχετικά πρόστιµα ως διοικητικές κυρώ-
σεις, έτσι θα δουλέψει και αυτός ο έλεγχος.

Τώρα όσον αφορά την καθυστέρηση στην εκδίκαση αυτής της
εργατικής διαφοράς, πιθανολογώ –αυτή είναι µία εκτίµηση, αν
θέλετε, επειδή µπορώ να µιλήσω και ως δικηγόρος- ότι η αγωγή
αυτή των απολυθέντων, των εναγόντων δηλαδή, ήρθε στο Δικα-
στήριο της Λευκάδας, πιθανότατα γιατί περίµεναν οι ενάγοντες
ότι θα εκδικαστεί ταχύτερα, λόγω του µικρότερου αριθµού των
υποθέσεων που εύλογα εκδικάζεται σε ένα επαρχιακό πρωτοδι-
κείο. Αν έρχονταν στην Αθήνα πριν τροποποιηθεί ο Κώδικας Ποι-
νικής Δικονοµίας, θα έλεγα ότι θα έπαιρναν ηµεροµηνία εκδίκα-
σης 2014 και αυτό φυσικά κανένας δεν το θέλει, ιδίως από τους
επισπεύδοντες τη δίκη ενάγοντες. Πιθανώς να συνέβη αυτό. 

Το Δικαστήριο Λευκάδας βέβαια αποφάνθηκε αναρµόδιο,
ισχυριζόµενο προφανώς ότι η έδρα της εργοληπτικής, της κατα-
σκευαστικής, βρίσκεται στην Αθήνα και όχι στη Λευκάδα. Αυτό
επιδέχεται ερµηνείας και αξιολόγησης, αλλά δεν θα το κάνουµε
εµείς εδώ πέρα. 

Όµως –σας το λέω για να το έχετε υπ’ όψιν- µετά την τροπο-
ποίηση του Κώδικα Πολιτικής Δικονοµίας µε ειδικές διατάξεις για
τις εργατικές διαφορές, έχουν συντοµεύσει πολύ τα διαστήµατα
από την κατάθεση της εισαγωγής µέχρι την εκδίκαση µίας συγ-
κεκριµένης υπόθεσης εργατικών διαφορών.

Ήδη δηλαδή, αν σήµερα κατετίθετο µία αγωγή συναφούς ερ-
γατικής διαφοράς, θα έπαιρνε ηµεροµηνία εκδίκασης στο Πρω-
τοδικείο Αθηνών, το βαρυφορτωµένο, µέσα στο 2012. Εποµένως
τα πράγµατα από πλευράς δικονοµικών ευκαιριών, ταχύτητας,
έχουν βελτιωθεί και µπορούν να κάνουν χρήση αυτής της ευχέ-
ρειας και οι εργαζόµενοι οι οποίοι, όπως σας είπα, θεωρώντας
ότι η δουλειά τους θα γινόταν συντοµότερα στη Λευκάδα, πήγαν
εκεί και χωρίς να το θέλουν -ίσως εξ υπαιτιότητάς τους- δηµι-
ούργησαν µία επιπλέον καθυστέρηση η οποία όµως τώρα µπορεί
να θεραπευτεί.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Ευχαριστώ, κύριε Υ-

πουργέ. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα ήθελα να ανακοινώσω στο
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Σώµα ότι µε την υπ’ αριθµ. 10064/7171 από 2 Αυγούστου 2012
απόφαση του Προέδρου της Βουλής, συγκροτήθηκαν οι προβλε-
πόµενες από το άρθρο 46 του Κανονισµού της Βουλής, Επιτρο-
πές Οικονοµικών και Βιβλιοθήκης της Βουλής.

Η σχετική απόφαση θα καταχωρισθεί στα Πρακτικά της σηµε-
ρινής συνεδρίασης. 

(Η προαναφερθείσα απόφαση καταχωρίζεται στα Πρακτικά και
έχει ως εξής:
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Εισερχόµεθα τώρα στη
συζήτηση της τρίτης µε αριθµό 52/30-7-2012 επίκαιρης ερώτη-
σης πρώτου κύκλου του Βουλευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστι-
κού Κινήµατος κ. Ανδρέα Λοβέρδου προς τον Υπουργό Εξωτε-
ρικών, σχετικά µε την εµφύλια σύρραξη στη Συρία. 

Το λόγο έχει ο κ. Ανδρέας Λοβέρδος να αναπτύξει την επί-
καιρη ερώτησή του για δύο λεπτά. 

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Κύριε Υπουργέ, κάνω µία παρέµβαση
µε την επίκαιρη ερώτησή µου πιστεύοντας ότι στο τέλος της συ-
ζήτησης µας η Εθνική Αντιπροσωπεία θα έχει στα υπέρ της µία
ενηµέρωση για ένα πάρα πολύ κρίσιµο και σοβαρό θέµα. Δεν
στοχεύω να συζητήσουµε σε λίγα λεπτά το πρόβληµα για την πε-
ριοχή µας που γεννάει η εµφύλια σύρραξη στη Συρία. Στοχεύω
στη συζήτηση που θα κάνουµε εντός της Εθνικής Αντιπροσω-
πείας, να πούµε πώς εκδηλώνεται η µέριµνα του ελληνικού κρά-
τους για ένα ζήτηµα που αφορά την ασφάλεια της ζωής και της
περιουσίας πολλών εκατοµµυρίων ανθρώπων στη Συρία και µά-
λιστα από την ειδική πλευρά της ασφάλειας και της ζωής δύο
εκατοµµυρίων ανθρώπων που οµολογούν την ορθόδοξη χριστια-
νική πίστη, όντας µέλη του εκκλησιάσµατος του Πατριαρχείου
της Συρίας. Ξαναλέω ότι αναφέροµαι σε δύο εκατοµµύρια αν-
θρώπους. 

Μου έκανε εντύπωση -και αυτή ήταν και η αφορµή για την επί-
καιρη ερώτησή µου- ότι διάφορες ανθρωπιστικές οργανώσεις και
οργανώσεις δικαιωµάτων του ανθρώπου, καθώς και η διεθνής δι-
πλωµατία, ανέδειξαν πως η σουνιτική πλευρά της εµφύλιας σύρ-
ραξης, οι επιτιθέµενοι εναντίον του καθεστώτος στη Δαµασκό
δηλαδή, όταν ερωτώνται εάν εγγυώνται την ασφάλεια της ζωής
και της περιουσίας των θρησκευτικών µειονοτήτων, δεν απαν-
τούν. Και τα γεγονότα των τελευταίων ηµερών µε τις δολοφονίες
αµάχων ανθρώπων ένθεν κακείθεν επιβεβαιώνουν τις ανησυχίες
και τους φόβους, ότι εάν η σουνιτική επιτιθέµενη πλευρά επικρα-
τήσει, υπάρχει πραγµατικός και µεγάλος κίνδυνος για τους
ασπαζόµενους δόγµατα µειονοτικά ως προς τον αριθµό τους.
Και όλοι αυτοί µαζί είναι κάποια εκατοµµύρια.

Κύριε Υπουργέ, θα σας παρακαλούσα πάρα πολύ η έµφαση
της απάντησής σας, στο µέτρο που αυτό και εσείς επιθυµείτε,
να δοθεί σε αυτό. Από εκεί και πέρα αν µας µείνει χρόνος, να
δούµε και τις υπόλοιπες ενέργειές σας -για τις οποίες είµαστε
ενήµεροι, γιατί έχετε εκδώσει ανακοινώσεις- που σχετίζονται µε
την πρεσβεία µας και τους Έλληνες πολίτες.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Το λόγο έχει ο Υπουργός

Εξωτερικών κ. Δηµήτρης Αβραµόπουλος για τρία λεπτά.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΑΒΡΑΜΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Εξωτερικών):

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
Πρώτα απ’ όλα θα ήθελα να ευχαριστήσω το συνάδελφο κ. Λο-

βέρδο γι’ αυτήν την ερώτηση. Συµµερίζοµαι πλήρως τις ανησυ-
χίες και τους προβληµατισµούς του. 

Είναι γνωστό ότι η κατάσταση των µειονοτήτων στη Συρία και
ιδιαίτερα των οµόθρησκών µας χριστιανών, αποτέλεσε και απο-
τελεί ζήτηµα συνεχούς και πάγιου ενδιαφέροντός µας. 

Από την αρχή της συριακής κρίσης η πρεσβεία µας στη Δαµα-
σκό ήταν σε ανοιχτή γραµµή συνεννόησης µε το Πατριαρχείο Αν-
τιοχείας, τους µητροπολίτες και τους ιερείς και φυσικά µε το ίδιο
το ποίµνιο, ανάµεσά τους και πάρα πολλοί Έλληνες. Πληροφο-
ρηθήκαµε την κατάσταση και βεβαίως προβήκαµε αµέσως στην
απαραίτητη συνδροµή όπου αυτή χρειαζόταν.

Με βάση, λοιπόν, πάντα τις δικές µας πληροφορίες από τη Δα-
µασκό, το Υπουργείο προέβη κατ’ επανάληψη σε προφορικές
αλλά και γραπτές ενηµερώσεις των Ευρωπαίων εταίρων µας,
ευαισθητοποιώντας τους για την ιδιαίτερη κατάσταση των χρι-
στιανών στη Συρία, οι οποίοι στη συντριπτική τους πλειοψηφία
δεν επιθυµούν την εµπλοκή τους στην κρίση που µαστίζει τη
χώρα αυτή τον τελευταίο χρόνο.

Αποτέλεσµα αυτών των ενεργειών µας και του συντονισµού –
και το λέω µε έµφαση γιατί έχει σηµασία πώς κινούµεθα στην πε-
ριοχή µε άλλους εταίρους που συµµερίζονται τους προβληµα-
τισµούς και τις ανησυχίες µας- είναι η πάγια συµπερίληψη στα
συµπεράσµατα του Συµβουλίου Εξωτερικών Υποθέσεων της Ευ-
ρωπαϊκής Ένωσης, της ανάγκης για την οικοδόµηση της Συρίας

ως κράτος δικαίου που θα σέβεται τα δικαιώµατα όλων των πο-
λιτών της ανεξάρτητα από εθνική και θρησκευτική προέλευση. 

Η ανάγκη αυτή ιδιαίτερα απευθύνεται προς τις οργανώσεις
της συριακής αντιπολίτευσης, οι οποίες σε όλες τις επίσηµες δια-
κηρύξεις τους και επιπλέον πρόσφατα στην υιοθετηθείσα στο
Κάιρο την 3η Ιουνίου χάρτα, δεσµεύονται προς την κατεύθυνση
αυτή. Σηµειωτέον ότι στις διάφορες αντιπολιτευτικές οργανώ-
σεις συµµετέχουν Σύριοι από τις δεκαεννέα εθνικές και θρησκευ-
τικές κοινότητες συµπεριλαµβανοµένων των χριστιανών.  

Στο πρόσφατο Συµβούλιο Εξωτερικών Υποθέσεων που έγινε
στις Βρυξέλλες και που ζήτησα να µε εκπροσωπήσει ο Υφυπουρ-
γός κ. Κούρκουλας γιατί, όπως θυµάστε, ήταν εδώ ο Πρόεδρος
Κλίντον, αναφερθήκαµε διεξοδικά στην ανάγκη προστασίας των
χριστιανικών µειονοτήτων και το συµβούλιο ενηµερώθηκε για την
ιδιαίτερη σηµασία που έχει για την ορθοδοξία το Πατριαρχείο
της Αντιόχειας. Η πρεσβεία µας βρισκόταν επί µήνες σε συνεχή
επαφή µε τους Έλληνες πολίτες στη Συρία και τους ενηµέρωνε
διαρκώς για την κατάσταση ασφαλείας στη χώρα προτρέποντάς
τους να τακτοποιήσουν τα ταξιδιωτικά τους έγγραφα, να λάβουν
τις απαραίτητες θεωρήσεις εισόδου από τις χώρες της περιοχής
για το ενδεχόµενο που θα χρειαζόταν να αποφασιστεί εσπευ-
σµένη αποχώρησή τους από τη χώρα αυτή. Το προσωπικό της
πρεσβείας µας µερίµνησε µέχρι την τελευταία στιγµή ακόµα και
υπό ιδιαίτερα έκρυθµες συνθήκες ασφαλείας για τη χορήγηση
διαβατηρίου σε όλους όσοι είχαν υποβάλει ανάλογες αιτήσεις.
Επίσης έδωσε οδηγίες στα επίτιµα εκεί προξενεία µας ώστε να
αντιµετωπίσουν έκτακτες περιπτώσεις απώλειας ή λήξης ταξι-
διωτικών εγγράφων και πρέπει να σας πω ότι είχαµε πολλές τέ-
τοιες περιπτώσεις. 

Πριν από λίγες µέρες λόγω της δραµατικής επιδείνωσης της
κατάστασης ασφαλείας στη χώρα, η οποία θέτει πλέον σε κίν-
δυνο τη ζωή των υπαλλήλων αλλά και περιορίζει δραµατικά τις
δυνατότητες να µετακινηθούν έξω από την πόλη της Δαµασκού,
αποφασίστηκε η αναστολή της λειτουργίας της πρεσβείας µας
εκεί. Ωστόσο τα επίτιµα προξενεία µας στο Χαλέπι, στη Λαοδίκεια
και στην Ταρτούς παραµένουν σε λειτουργία µε οδηγίες να πα-
ρέχουν κάθε δυνατή συνδροµή στους συµπατριώτες µας που
έχουν επιλέξει να παραµείνουν εκεί. Επιπλέον, βάσει των συνθη-
κών της Ευρωπαϊκής Ένωσης οι εναποµείνασες τέσσερεις από
τις είκοσι επτά ευρωπαϊκές πρεσβείες θα παρέχουν προξενική
συνδροµή στους Έλληνες πολίτες. 

Σηµειώνω ότι η πρεσβεία µας είναι µία από τις τελευταίες δι-
πλωµατικές αποστολές που αποχωρούν από τη χώρα καθώς η
συντριπτική πλειοψηφία των εταίρων µας αποχώρησε για λόγους
ασφαλείας κατά το δίµηνο Φεβρουαρίου-Μαρτίου.

Η ελληνική Κυβέρνηση θα συνεχίσει να παρακολουθεί µε µε-
γάλη προσοχή όλες τις εξελίξεις στην περιοχή και βέβαια τα θέ-
µατα ασφαλείας στη Συρία µε γνώµονα πάντοτε την προστασία
της ασφάλειας των συµπατριωτών µας.

Θα σηµειώσω εδώ κάτι που κατά τη γνώµη µου είναι ιδιαίτερα
σηµαντικό: Η όλη πολιτική µας ορίζεται από µία βασική αρχή, ότι
δηλαδή η Συρία πρέπει να πάρει το δρόµο του εκδηµοκρατισµού.
Το καθεστώς έχει κλείσει το βίο του και πρέπει να αποχωρήσει
το συντοµότερο δυνατόν. Θα συνεχίσουµε να αγωνιζόµαστε
ώστε παρά το ρευστό και επικίνδυνο περιβάλλον που επικρατεί
σήµερα στη Συρία, τα δικαιώµατα των µειονοτήτων και συγκε-
κριµένα των χριστιανών της Συρίας να προστατευθούν. 

Η Ελλάδα θα συνεχίσει να στηρίζει και να διακηρύσσει ότι η
λύση στη Συρία δεν µπορεί παρά να είναι πολιτική. Η συνέχιση
των συγκρούσεων δεν λύνει κανένα πρόβληµα αλλά προκαλεί
όλο και µεγαλύτερο αριθµό θυµάτων ανάµεσα στους αµάχους.
Αυτό πρέπει να σταµατήσει άµεσα και η διεθνής κοινότητα να
στηρίζει µία διαδικασία πολιτικής µετάβασης από τον ίδιο το συ-
ριακό λαό µε τον οποίο θυµίζουµε ότι οι Έλληνες διατηρούσαν
και διατηρούν παραδοσιακούς δεσµούς φιλίας και σεβασµού.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Ευχαριστούµε τον κύριο

Υπουργό.
Το λόγο έχει ο κ. Λοβέρδος για τρία λεπτά.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Κύριε Υπουργέ, ειλικρινά σας ευχαρι-

στώ για την εµπεριστατωµένη απάντησή σας, όµως και µόνο η
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τελευταία σας αναφορά θεωρώ πως επιβάλλει για τη γενικότερη
φύση του προβλήµατος να ζητήσετε εσείς από τον Πρόεδρο της
Επιτροπής Εξωτερικών και Άµυνας της Βουλής να γίνει µία ειδική
συνεδρίαση για το θέµα της κρίσης που γεννά για τη συνολική
περιοχή η εµφύλια σύρραξη στη Συρία. Θα είµαστε όλοι παρόν-
τες εκεί και τα µέλη και τα µη µέλη της επιτροπής για να κουβεν-
τιάσουµε µαζί σας τις εξελίξεις αυτές.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αγαπητέ κύριε Πρόεδρε, ζών-
τας ως Υπουργός τα τελευταία χρόνια τις κρίσεις, πολλές φορές
διαπίστωνα ότι η ένταση που έχουµε στην Ελλάδα από τα θέµατα
που γεννά η οικονοµική κρίση µάς αποµακρύνει πολλές φορές
από τα πολύ µεγάλα θέµατα που σχετίζονται µε τη χώρα µας, τα
συµφέροντά της και αυτό που αποκαλούµε γενικότερα εξωτε-
ρική πολιτική.

Πολλές φορές γλιστράµε στο στρουθοκαµηλισµό που µας
κάνει να πιστεύουµε ότι επειδή εµείς δεν ασχολούµαστε µε τα
θέµατα της εξωτερικής µας πολιτικής δεν ασχολούνται και οι
άλλοι µε εµάς. Αυτό είναι λάθος ιδιαιτέρως επιζήµιο. Το έχουµε
πληρώσει κατά καιρούς στη διαδροµή µας µέσα στην ιστορία. 

Θέλω να πω στην Εθνική Αντιπροσωπεία ότι το Υπουργείο
Εξωτερικών επί των ηµερών της κυβέρνησης Παπανδρέου και
Παπαδήµου, ας πούµε στο θέµα της Λιβύης, κύριε Υπουργέ, είχε
προσπαθήσει να εξαντλήσει τον κατάλογο των υποχρεώσεών
του σαν η χώρα να ήταν λίγα χρόνια πριν. 

Θέλω να επισηµάνω τις προσπάθειες και των Υπουργών αλλά
ειδικά του Υφυπουργού κ. Δόλλη για θέµατα που σχετίζονται µε
την ανθρωπιστική βοήθεια, για θέµατα που σχετίζονται µε τους
διαδρόµους που είχαµε χαράξει για να φύγουν οι Έλληνες πολί-
τες, για τους αεροδιαδρόµους µέσα από τους οποίους σώθηκαν
δεκατρείς χιλιάδες πεντακόσιοι Κινέζοι τότε στη Λιβύη, στρατιω-
τικοί, οπλίτες στρατιωτικών δυνάµεων άλλων ευρωπαϊκών χωρών
κ.ο.κ.. Ο κύριος Υπουργός µάς έδωσε σήµερα την πληροφόρηση
για αντίστοιχες σηµερινές ενέργειες της ελληνικής Κυβέρνησης.

Θυµάµαι, κύριε Υπουργέ -και το επισηµαίνω γιατί αυτό σχετί-
ζεται κατά κυριολεξία µε την ερώτησή µου- τη λεγόµενη εκκλη-
σιαστική διπλωµατία την οποία είχαµε ευνοήσει  προσπαθώντας
η Εκκλησία της Ελλάδος µε τα Πατριαρχεία της Αντιόχειας, της
Αλεξανδρείας, των Ιεροσολύµων και την Εκκλησία της Κύπρου
να βοηθήσουν στο θέµα των προσφύγων από τη Λιβύη. 

Θαρρώ γι’ αυτό, κύριε Υπουργέ, πως και µε την εµπειρία σας,
όχι ως πολιτικού αλλά και ως εξαίρετου διπλωµάτη, θα πρέπει
να δείτε αυτά τα θέµατα, πέραν από την επικοινωνία σας µε τις
αρχές, όταν αυτές ήταν εκεί, παράλληλα µε όσα κάνετε σήµερα
σχετικά µε το θέµα.

Έχω ρωτήσει και την Εκκλησία της Ελλάδος. Ξέρω και για τις
δικές της προσπάθειες σχετικά µε ανθρωπιστική βοήθεια.
Ωστόσο εδώ δεν µιλάµε για µια κρίση που απειλεί τις δυνατότη-
τες µιας κάποιας αξιοπρεπούς διαβίωσης των ανθρώπων εν
µέσω της σύρραξης. Εδώ, κύριε Πρόεδρε, µιλάµε για τη ζωή των
ανθρώπων, µιλάµε για απειλή πογκρόµ που δεν θα σταθεί σε θέ-
µατα δικαιωµάτων, αλλά θα φτάσει κάτω-κάτω, απειλώντας τη
ζωή και την περιουσία των ανθρώπων. 

Γι’ αυτό εκτιµώ ότι άριστα κάνατε -και σας ευχαριστώ και για
την ενηµέρωση- και παρενέβη η χώρα στο Συµβούλιο Υπουργών
Εξωτερικών. Πρέπει το θέµα αυτό να ανεβεί από τη δική µας
πλευρά όσο περισσότερο γίνεται. Επίσης, θα µας βοηθήσει. Γιατί
όταν µια χώρα αναγκάζεται να ζητά χρήµατα και ταυτόχρονα
αφαιρεί τον εαυτό της από τις ευρωπαϊκές και διεθνείς εξελίξεις,
καταντάει χώρα επαίτης, ζητιάνα και τίποτα άλλο. 

Η εξωτερική µας πολιτική είναι ένα εργαλείο και είναι σε καλά
χέρια. Πέρα όµως απ’ αυτό, τα ζητήµατα που σχετίζονται µε την
εκκλησιαστική διπλωµατία αφορούν πια τη ζωή και την ασφάλεια
δύο εκατοµµυρίων ανθρώπων, µιας ιστορικής Εκκλησίας, του
τρίτου Πατριαρχείου στην ιστορία της Ορθοδοξίας, µετά την
Κωνσταντινούπολη και την Αλεξάνδρεια, νοµίζω. Και είναι αυτό
πάρα πολύ σηµαντικό. 

Δεν πρέπει να εξαντληθούν οι προσπάθειές µας σε µια θέση
του θέµατος, αλλά πρέπει να το κρατήσουµε συνεχώς πάρα
πολύ ψηλά. 

Μέσα απ’ αυτόν τον τρόπο µας δίνεται και µια ευκαιρία να ξε-
περάσουµε, κύριε Υπουργέ, µια δυσπιστία που καλλιεργήθηκε

τις τελευταίες δεκαετίες, που αφορά στον Πατριάρχη του Πα-
τριαρχείου της Αντιοχείας Ιγνάτιο, ο οποίος για λόγους µιας
άκοµψης παρελθούσας συµπεριφοράς ίσως της ελληνικής εκ-
κλησίας έχει µια εντύπωση ο άνθρωπος ότι τους φέρθηκαν, οι
δικοί µας, κατά κάποιον τρόπο κυριαρχικά. 

Είναι µια ευκαιρία να ξεπεραστούν εγωιστικά προβλήµατα πα-
ρελθόντων ετών και είµαι βέβαιος ότι εσείς σε συνεργασία µε
την Εκκλησία της Ελλάδος θα κάνετε τις απαραίτητες ενέργειες
και το επόµενο διάστηµα.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Και εγώ σας ευχαριστώ.

Το λόγο έχει ο κύριος Υπουργός για τρία λεπτά.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΑΒΡΑΜΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Εξωτερικών):

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Πρώτα απ’ όλα να πω στο συνάδελφο κ. Λοβέρδο ότι τον ευ-

χαριστώ για την πρότασή του για τη σύγκλιση της Επιτροπής
Εξωτερικών και Άµυνας µε ειδικό θέµα την κρίση στην περιοχή
και όχι µόνο στη Συρία. Όπως ξέρετε αυτήν τη στιγµή συµβαί-
νουν πολλά και σηµαντικά στην ευρύτερη ζώνη του τόξου της
Ανατολικής Μεσογείου. Γι’ αυτό και µόλις µε το καλό ανοίξει η
Βουλή θα πάρουµε την πρωτοβουλία και σας ευχαριστώ.

Κύριε Λοβέρδο, είπατε κάτι πάρα πολύ σηµαντικό και θα µου
επιτρέψετε να πάρω αφορµή από αυτό για να το επιβεβαιώσω.

Η οικονοµική κρίση δυστυχώς γύρισε την Ελλάδα προς τα
µέσα. Αποδυναµώθηκε η πολιτική και διπλωµατική µας παρουσία
στην ευρύτερη περιοχή και στον κόσµο ολόκληρο. Και αυτό είναι
ευθύνη όλων µας.

Η Ελλάδα δεν παύει, παρά την οικονοµική κρίση, να είναι ένας
παράγοντας σταθερότητας στην περιοχή, µε ισχυρή παρουσία
και λόγο, που δένει µε την ιστορία και µε τα σηµερινά δεδοµένα.
Δεν απεµπόλησε, θέλω να πιστεύω, καµµιά κυβέρνηση αυτήν τη
δυνατότητα και αυτό το δικαίωµα. Σίγουρα, όµως, η οικονοµική
κρίση έχει προκαλέσει µεγάλη ζηµιά στη διεθνή παρουσία της
χώρας. Έχει λαβώσει, έχει τραυµατίσει το διεθνές κύρος της Ελ-
λάδας.

Με την ευκαιρία της παρατηρήσεώς σας αυτής, θα ήθελα να
σας πω ότι χθες εξεδόθη µία εγκύκλιος προς όλες τις διπλωµα-
τικές µας αρχές στον κόσµο, µε σκοπό να επανενεργοποιηθούν
και να δώσουν τη µάχη της προβολής της χώρας µας σε κάθε
γωνιά του πλανήτη.

Γνωρίζουµε ότι η οικονοµική συγκυρία και οι δηµοσιονοµικές
υποχρεώσεις χτύπησαν στην καρδιά και την Ελληνική Διπλωµα-
τική Υπηρεσία. Παρ’ όλα αυτά, τούτη την ώρα εκείνο που προέχει
είναι να βγάλουµε προς τα έξω και πάλι την εικόνα κύρους της
πατρίδας µας. Και θα τη δώσει αυτήν τη µάχη το Υπουργείο Εξω-
τερικών µε πρώτους στη γραµµή αυτού του µετώπου τους Έλ-
ληνες διπλωµάτες. Είναι, όµως, αλήθεια αυτό που είπατε.

Σε ό,τι αφορά τώρα την άλλη παράµετρο των παρατηρήσεών
σας:

Πράγµατι, είχα κι εγώ την ευκαιρία να διαπιστώσω σε µία επί-
σκεψή µου στο Πατριαρχείο Αντιοχείας µε προγενέστερη ιδιό-
τητα, την πικρία που κυριαρχεί στους κόλπους του Πατριαρχείου
και, αν θέλετε, να κάνουµε µία ειλικρινή αναφορά µόνο για τον
Πατριάρχη. Είναι θετικό αυτό που επισηµάνατε -και θα το αξιο-
ποιήσουµε- ότι, δηλαδή, σε συνέργεια µε την Εκκλησία της Ελ-
λάδος όλα αυτά µπορούν να ξεπεραστούν, να αποκατασταθούν.

Το γεγονός ότι αυτήν τη στιγµή η Ελλάδα είναι στο πλευρό
των οµόθρησκών µας στη Συρία, στο πλευρό του Πατριαρχείου
Αντιοχείας, όπως είχα την ευκαιρία να πω πρωτύτερα, είναι ένα
πρώτο σήµα του βαθύτατου σεβασµού, της εκτίµησης, αλλά και
της στήριξης που χαίρει το Πατριαρχείο από τη χώρα µας. Και
θα συνεχίσουµε σε αυτήν την κατεύθυνση.

Όλα αυτά που σηµειώσατε σήµερα, κύριε Λοβέρδο, πραγµα-
τικά αντανακλούν την πραγµατικότητα που καλούµαστε να δια-
χειριστούµε. 

Από την άλλη µεριά, όµως, βγαίνει κι ένα άλλο συµπέρασµα:
Ήρθε η ώρα µέσα από την κρίση να ξεπηδήσει µία νέα πολιτική
που θα καλύψει ολόκληρο τον κόσµο, για να ξαναπάρει η πα-
τρίδα µας τη θέση που της αναλογεί, µε κύρος, αξιοπρέπεια και
αυτοπεποίθηση. Έχουµε τεράστιες δυνατότητες. Δεν έχουµε
αξιοποιήσει τα πραγµατικά διπλωµατικά µας αποθέµατα. 
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Όταν έρθει η ευκαιρία, θα ενηµερώσω και πάλι το Σώµα για
τις πρωτοβουλίες που αναλαµβάνουµε, αρχής γενοµένης από
την 20η Αυγούστου, όπου πλέον ξεκινάει ένα πρόγραµµα, ένα
σχέδιο δράσης µε σκοπό την ανασυγκρότηση της παρουσίας
µας στον κόσµο, την ισχυροποίηση του διεθνούς µας κύρους και
την επαναφορά µας ως παράγοντα σταθερότητας και σταθερο-
ποιητικού στην περιοχή µας ολόκληρη.

Αναφορικά µε τις ειρηνευτικές αποστολές: Ανεξάρτητα από το
τι πρόκειται να γίνει στην ευρύτερη περιοχή της Μέσης Ανατο-
λής, η Ελλάδα θα συνεχίσει να προσφέρει τις υπηρεσίες της
στον Οργανισµό Ηνωµένων Εθνών και στα συντεταγµένα διεθνή
όργανα, πάντοτε αποδεικνύοντας την ισχυρή της παρουσία στην
περιοχή και αξιοποιώντας ένα προνόµιο που έχει –και το οποίο
της έχει κληροδοτηθεί ιστορικά- να είναι ένας ισότιµος και αξιο-
σέβαστος συνοµιλητής όλων των χωρών της περιοχής. Αυτό
υπηρετεί η ελληνική εξωτερική πολιτική, παράλληλα µε τη βασική
της υποχρέωση να διασφαλίζει και να υπερασπίζει στο ακέραιο
τα εθνικά µας δίκαια. 

Η Ελλάδα, όµως, της εξωστρέφειας επανέρχεται. Και αυτό
σταδιακά θα ανοίξει µία καινούργια εποχή, παράλληλα µε την
προσπάθεια που καταβάλλουµε όλες οι πολιτικές δυνάµεις να
ξαναβρεί και πάλι το βηµατισµό και τον προσανατολισµό της
µέσα από αυτήν τη γενικευόµενη και ιδιαίτερα βαθιά και επώδυνη
για τον ελληνικό λαό κρίση, ώστε να ξαναδούµε και πάλι την Ελ-
λάδα της περηφάνιας και της αξιοπρέπειας.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Ευχαριστούµε τον κύριο

Υπουργό.
Εισερχόµεθα τώρα στη συζήτηση της πρώτης υπ’ αριθµ.

54/30-7-2012 επίκαιρης ερώτησης δευτέρου κύκλου του Βου-
λευτή της Νέας Δηµοκρατίας κ. Θεόδωρου Σολδάτου προς τους
Υπουργούς Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµά-
των και Εσωτερικών, σχετικά µε την παράνοµη κατασκήνωση σε
αιγιαλούς, παραλίες και σε κοινόχρηστους χώρους γενικότερα.

Στην επίκαιρη ερώτηση θα απαντήσει ο Υπουργός κ. Αντώνιος
Ρουπακιώτης.

Παρακαλείται ο ερωτών Βουλευτής κ. Θεόδωρος Σολδάτος να
αναπτύξει την επίκαιρη ερώτησή του σε δύο λεπτά.

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΣΟΛΔΑΤΟΣ: Επιθυµώ κατ’ αρχάς να εκφράσω
την ευαρέσκειά µου για το γεγονός ότι ένας καταξιωµένος στο
νοµικό κόσµο της χώρας ανέλαβε προσφάτως το Υπουργείο Δι-
καιοσύνης και του εύχοµαι ολόψυχα καλή επιτυχία στο δύσκολο
έργο και κάτω απ’ αυτές τις εξαιρετικά δύσκολες συγκυρίες για
την πατρίδα µας.

Το περιεχόµενο της ερώτησης αφορά στην παράνοµη κατα-
σκήνωση σε κοινόχρηστους χώρους της χώρας µας, σε αιγια-
λούς και παραλίες, ένα φαινόµενο το οποίο, όπως γνωρίζουµε,
ευδοκιµεί εδώ και πολλά χρόνια και το οποίο επιτρέψτε µου να
ισχυρίζοµαι ότι δηµιουργεί µια απαξία στην ελληνική πολιτεία δε-
δοµένου ότι το έχουµε αφήσει να ευδοκιµήσει και νοµίζω ότι τα
µέτρα που έχουµε λάβει µέχρι σήµερα κρίνονται από πληµµελή
έως ανεπαρκή.

Το φαινόµενο της παράνοµης κατασκήνωσης, κύριε Υπουργέ,
θα έλεγα ότι προκαλεί προβλήµατα και επιβαρύνει το περιβάλ-
λον, εγκυµονεί κινδύνους πυρκαγιών, προσβάλλει τις αισθητικές
αξίες, δηµιουργεί ζητήµατα που άπτονται των θεµάτων της δη-
µόσιας υγείας, ενώ προφανώς αφαιρεί πόρους από επιχειρηµα-
τίες της νόµιµης κατασκήνωσης, δηλαδή του νόµιµου κάµπινγκ.

Με αυτά τα δεδοµένα και προσθέτοντας επίσης ότι τα Υπουρ-
γεία που εµπλέκονται στην επιτήρηση των κοινοχρήστων χώρων
της Ελλάδας είναι κατ’ αρχάς το Υπουργείο Δηµόσιας Τάξης
αλλά και το Υπουργείο Εσωτερικών και το Υπουργείο Δικαιοσύ-
νης µε ειδικό ρόλο -και νοµίζω ότι στη δευτερολογία µου θα πω
γιατί απευθύνω κυρίως το ερώτηµα στο Υπουργείο Δικαιοσύνης-
έχω λοιπόν την αίσθηση ότι θα πρέπει να υπάρξει συνεργασία,
ώστε να αντιµετωπιστεί -δεν θα έλεγα βραχυπρόθεσµα αλλά
οπωσδήποτε µεσοπρόθεσµα- αυτό το τεράστιο πρόβληµα.

Σας ευχαριστώ πολύ για τη δυνατότητα που µου δώσατε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Θα απαντήσει ο Υπουρ-

γός Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων κ. Αν-
τώνιος Ρουπακιώτης σε τρία λεπτά.

ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΡΟΥΠΑΚΙΩΤΗΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης, Διαφά-
νειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Κύριε Σολδάτο, ευχαρι-
στώ για την µε αβρότητα αναφορά σας στο πρόσωπό µου.

Το Υπουργείο Δικαιοσύνης εκ πλαγίου εισέρχεται στη συζή-
τηση της επίκαιρης αυτής ερώτησής σας, γιατί όπως γνωρίζετε
το καθ’ ύλην αρµόδιο πρώτο τη τάξει για την ερώτησή σας αυτή
Υπουργείο είναι το Υπουργείο Οικονοµικών, που είναι και διαχει-
ριστής των χώρων, όπως είναι οι παραλίες, αλλά και οι χώροι
πριν από τις παραλίες σε κάθε νησί ή σε κάθε ακτογραµµή. 

Εκείνο που µπορώ να πω ως Υπουργείο Δικαιοσύνης και σύµ-
φωνα µε την ενηµέρωση των αρµόδιων δικαστικών αρχών είναι
ότι στην Εισαγγελία Λευκάδας δεν είχε κατατεθεί ούτε µια µή-
νυση για παράβαση των κειµένων διατάξεων µέχρι τουλάχιστον
31-7-2012, πάντα σύµφωνα µε την ενηµέρωση που έχει γίνει.
Ωστόσο κατατέθηκαν δεκατέσσερις αναφορές πταισµατικού χα-
ρακτήρα µιας και η παράβαση των όποιων διατάξεων πλέον ανα-
γορεύεται ή αν θέλετε χαρακτηρίστηκε ως πταισµατικό παρά-
πτωµα, πταισµατικό αδίκηµα και κατά συνέπεια έρχεται η πολι-
τεία µ’ αυτή της την αναθεώρηση των αρχικών διατάξεων να
δώσει µια θεσµική υποβάθµιση στην παραβίαση αυτών των δια-
τάξεων. Ακριβώς, απ’ αυτήν τη θεσµική υποβάθµιση αναδεικνύε-
ται ένα άλλο θέµα, το θέµα του δηµόσιου χαρακτήρα για τους
πολίτες, τους ανθρώπους να αξιοποιούν τις δυνατότητες του αι-
γιαλού, της θάλασσας, τον αέρα για το οποίο δικαίωµα θα µου
επιτραπεί να αναφερθώ στη δευτερολογία µου.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Το λόγο έχει ο ερωτών
συνάδελφος, ο κ. Σολδάτος, για τρία λεπτά.

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΣΟΛΔΑΤΟΣ: Είναι αλήθεια, κύριε Υπουργέ, ότι
το ερέθισµα για την επίκαιρη ερώτηση το έχω πάρει από το νοµό
καταγωγής µας, το Νοµό Λευκάδας. 

Ο λόγος που απευθύνθηκε η επίκαιρη ερώτηση στον Υπουργό
Δικαιοσύνης είναι γιατί ενώ είναι αυτονόητη η υποχρέωση και το
καθήκον των οργάνων της Δηµόσιας Τάξης να επιτηρούν τους
κοινόχρηστους χώρους, τους αιγιαλούς και τις παραλίες όταν
υπάρχει ουσιαστικό ζήτηµα, όπως το περιέγραψα νωρίτερα στην
πρωτολογία µου, παρ’ όλα αυτά θεωρώ ότι τόσο στο νοµό µου,
αλλά όσο και σε γειτονικές περιοχές, αλλά και στην Ελλάδα ευ-
ρύτερα αυτή η επιτήρηση είναι πληµµελής έως ανεπαρκής.

Ο λόγος, λοιπόν, που απευθύνω σ’ εσάς το ερώτηµα είναι γιατί
αυτός ο φορέας, τα όργανα της Δηµόσιας Τάξης στο Υπουργείο
θα µπορούσαν µ’ ένα ερέθισµα από τις υπηρεσίες του Υπουρ-
γείου Δικαιοσύνης να αναλάβουν δράση. Έχω µπροστά µου ένα
έγγραφο του Εισαγγελέως Πληµµελειοδικείων της Κυπαρισσίας,
το οποίο κρίθηκε αποτελεσµατικό.

Παρήγγειλε ο εν λόγω εισαγγελέας πέρυσι προς την αστυνο-
µική διεύθυνση του νοµού να επιτηρήσει εντονότερα και να πρά-
ξει το αυτονόητο καθήκον. Η Πανελλήνια Ένωση Κάµπινγκ µε την
οποία έχω την τύχη να συνοµιλώ συχνά, διατύπωσε την ικανοποί-
ησή της για την παραγγελία αυτή, γιατί είχε και αποτελέσµατα.
Υπό αυτή την έννοια, λοιπόν, τέθηκε το θέµα στο Υπουργείο Δι-
καιοσύνης και νοµίζω πως το αναφέρω ξεκάθαρα στο ερώτηµά
µου. 

Περιµένω, λοιπόν, από τον Υπουργό Δικαιοσύνης να παραγ-
γείλει στις εισαγγελίες να διατυπώσουν µέσω ενός εγγράφου την
άποψη του Υπουργείου ότι θα πρέπει να προκαλούν την παρέµ-
βαση των αστυνοµικών οργάνων, όταν αυτά δεν τα πράττουν,
µετά από καταγγελίες πολιτών, γιατί αυτό είναι το σηµαντικό-
τερο. Υπάρχουν καταγγελίες πολιτών, καταγγελίες ενδιαφερο-
µένων, εχόντων έννοµο συµφέρον και τότε το αποτέλεσµα ίσως
να είναι καλύτερο κατ’ αρχάς. 

Ασφαλώς χρειάζεται µία γενικότερη αντιµετώπιση του ζητήµα-
τος µε συνεργασία των τριών Υπουργείων, όπως ανέφερα νωρί-
τερα και του Υπουργείου Εσωτερικών, που µπορεί µέσω των
υπηρεσιών των δήµων να δηµιουργήσει συνθήκες, ώστε να µην
καταλαµβάνονται αυτοί οι χώροι ελεύθερα και χωρίς κανέναν
έλεγχο.

Ευχαριστώ πάρα πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Το λόγο έχει ο κύριος

Υπουργός για τρία λεπτά για να δευτερολογήσει.
ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΡΟΥΠΑΚΙΩΤΗΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης, Διαφά-

νειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Κύριε Σολδάτε, αντιλαµ-
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βάνοµαι την ανάγκη υπεράσπισης των επιχειρήσεων, των συµ-
φερόντων, εάν θέλετε, εκείνων οι οποίοι οργανώνουν τις επιλο-
γές τους επιχειρηµατικώς σε διάφορους χώρους όπως είναι η
Λευκάδα. 

Αντιλαµβάνοµαι ή, εάν θέλετε, γνωρίζω και τη συµπεριφορά
κάποιων, Ελλήνων ή ξένων, οι οποίοι κάθε άλλο παρά σέβονται
την ανάγκη να υπερασπιστούν την καθαριότητα και γενικότερα
το περιβάλλον σε αυτές τις περιοχές.

Επιτρέψτε  µου, όµως, να αναφερθώ και πάλι στο πραγµατικό
γεγονός ότι δεν έχει κατατεθεί καµµία µήνυση στην Εισαγγελία
Λευκάδας και αυτό το γεγονός θα παρακαλέσω να το αξιολογή-
σετε, γεγονός που αφαιρεί ή εν πάση περιπτώσει δηµιουργεί
πολύ λίγες δυνατότητες στον Υπουργό Δικαιοσύνης να ζητήσει
κάτι πέραν αυτού.

Ωστόσο, θα µου επιτρέψετε, γνωρίζοντας και τις δικές σας
ευαισθησίες, να πω ότι ο Υπουργός Δικαιοσύνης στον οποίο εί-
χατε την καλοσύνη να αναφερθείτε, κυριαρχείται από µία άλλη
αντίληψη, ότι η χρήση του αιγιαλού, της γης, του εδάφους, του
αέρα είναι ένα κοινωνικό αγαθό αρχαιόθεν για τον πολίτη, για
τον άνθρωπο και δεν µπορεί να υποτάσσεται στα συµφέροντα
κανενός. Είναι διασφαλισµένο, κατοχυρωµένο από την αρχαία
ακόµη εποχή µε διατάξεις και του Ελληνικού και του Ρωµαϊκού
Δικαίου.

Αυτή την κατάκτηση τη θεσµική, αυτή την κατάκτηση την πο-
λιτισµική είναι υποχρεωµένο το Υπουργείο Δικαιοσύνης όχι
απλώς να την υπερασπιστεί αλλά και να τη διευρύνει, πολύ πε-
ρισσότερο σε µία εποχή όπου δεινά δοκιµάζεται η ελληνική κοι-
νωνία, όπου στερούνται οι Έλληνες πολίτες της δυνατότητας να
ικανοποιήσουν ατοµικά, πολιτικά και κοινωνικά δικαιώµατα και το
µόνο που απέµεινε, κύριε Σολδάτε, είναι να χαίρονται τουλάχι-
στον, όσο τα οικονοµικά τους µέσα τους το επιτρέπουν, τον
αέρα, τη θάλασσα και τις ασύγκριτες ακρογιαλιές του νησιού
µας.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Ευχαριστώ, κύριε
Υπουργέ.

Έχω την τιµή να ανακοινώσω προς το Σώµα ότι οι Υπουργοί
Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας, Εσωτερικών και
Οικονοµικών κατέθεσαν σχέδιο νόµου: «Κύρωση της Πράξης Νο-
µοθετικού Περιεχοµένου «Παράταση διάρκειας του Προγράµµα-
τος «Βοήθεια στο Σπίτι»». 

Παραπέµπεται στην αρµόδια Διαρκή Επιτροπή.
Εισερχόµαστε τώρα στη συζήτηση της έκτης µε αριθµό 63/30-

7-2012 επίκαιρης ερώτησης δευτέρου κύκλου της Βουλευτού
της Δηµοκρατικής Αριστεράς κ. Μαρίας Γιαννακάκη προς τον
Υπουργό Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων,
σχετικά µε την τήρηση των νοµίµων διαδικασιών και την ηθική
αποκατάσταση για τις οροθετικές, φυλακισµένες γυναίκες στις
φυλακές Κορυδαλλού.

Το λόγο έχει η κ. Γιαννακάκη για δύο λεπτά, για να αναπτύξει
την επίκαιρη ερώτησή της.

ΜΑΡΙΑ ΓΙΑΝΝΑΚΑΚΗ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, αναφορικά µε την υπόθεση των είκοσι έξι ορο-

θετικών φυλακισµένων γυναικών στον Κορυδαλλό και µε βάση
τα δελτία τύπου της Εθνικής Επιτροπής για τα Δικαιώµατα του
Ανθρώπου, της Γενικής Γραµµατείας της Ισότητας των Φύλων,
του Συνηγόρου του Πολίτη, του Ιατρικού Συλλόγου Αθηνών, του
Κέντρου Θεραπείας Εξαρτηµένων Ατόµων, της Διεθνούς Αµνη-
στίας και της Πρωτοβουλίας Αλληλεγγύης Διωκοµένων Οροθε-
τικών Γυναικών, κατά την προσαγωγή τους και κατά την εξέτασή
τους για τον ιό HIV στο τµήµα µεταγωγών, δεν τηρήθηκε η νό-
µιµη διαδικασία, αφού υπήρξαν παραβιάσεις βασικών ανθρωπί-
νων δικαιωµάτων, ενώ δεν τηρήθηκε και η προβλεπόµενη διαδι-
κασία από τις διεθνείς συµβάσεις και τον Παγκόσµιο Οργανισµό
Υγείας.

Με επιστολή της 6ης Ιούνη, ο Γενικός Γραµµατέας Ανθρωπί-
νων Δικαιωµάτων και Διαφάνειας, Γιάννης Ιωαννίδης, ζήτησε από
την Αρχή Προστασίας Δεδοµένων Προσωπικού Χαρακτήρα, γνω-
µοδότηση, για τυχόν αναγκαίες παρεµβάσεις στο νοµοθετικό και
εν γένει κανονιστικό πλαίσιο προστασίας των δεδοµένων προσω-
πικού χαρακτήρα, σηµειώνοντας ότι η Γενική Γραµµατεία Διαφά-
νειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων παρακολουθεί τις εξελίξεις

και προτίθεται να αναλάβει κάθε αναγκαία σχετική πρωτοβουλία
για την εµπέδωση και προαγωγή της προστασίας των ανθρωπί-
νων δικαιωµάτων και των θεµελιωδών ελευθεριών, σύµφωνα, άλ-
λωστε, και µε τη θεσµική της αποστολή. 

Επιπροσθέτως, η συνθήκη κράτησης αυτών των γυναικών στις
Φυλακές Κορυδαλλού µπορεί να χαρακτηριστεί επιεικώς άθλια,
επειδή στην εν λόγω περίπτωση µε τη δηµοσιοποίηση των προ-
σωπικών δεδοµένων των γυναικών αυτών, η στάθµιση µεταξύ δη-
µοσίου συµφέροντος για τη δηµόσια υγεία και ιδιωτικού βίου των
ανθρώπων, κρίνεται ετεροβαρής υπέρ του πρώτου µε την προ-
βαλλόµενη προσπάθεια δηµόσιας προστασίας να έχει ακυρωτι-
κές συνέπειες για την προσωπική ασφάλεια. 

Επειδή η προστασία των θυµάτων µπορούσε να γίνει µε δια-
φορετικό τρόπο, θα θέλαµε να µας ενηµερώσετε, κύριε Υπουργέ:
Σε ποιες ενέργειες θα προβείτε, ούτως ώστε να µην υπάρξει νέα
παραβίαση προσωπικών δεδοµένων, χωρίς αποχρώντα λόγο; Θα
υπάρξει βελτίωση των συνθηκών κράτησης των οροθετικών και
παροχή στοιχειώδους υγειονοµικής περίθαλψης; Προτίθεστε να
επανεξετάσετε το νοµικό πλαίσιο υπό το οποίο έλαβαν χώρα οι
προσαγωγές αυτές και να προβείτε στον έλεγχο των υπευθύνων
που έδωσαν την άδεια για τη δηµοσίευση προσωπικών δεδοµέ-
νων, αγνοώντας τον ισχύοντα νόµο;

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Το λόγο έχει για να

απαντήσει ο κύριος Υπουργός για τρία λεπτά. 
ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΡΟΥΠΑΚΙΩΤΗΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης, Διαφά-

νειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Κυρία Γιαννακάκη, στο
πρώτο µέρος της απάντησης προς εσάς θα αναφερθώ στα πραγ-
µατικά περιστατικά.

Όταν συνελήφθησαν οι γυναίκες αυτές δεν ήµουν Υπουργός
–και δεν υπεκφεύγω να απαντήσω- συνεπώς, δεν γνωρίζω τις
συγκεκριµένες συνθήκες. Αναφέροµαι, όµως, στο έγγραφο της
εισαγγελίας του Αρείου Πάγου, από το οποίο προκύπτει ότι τη-
ρήθηκαν οι νόµιµες διαδικασίες. Αυτό το αναφέρω για να κατα-
γραφεί. 

Γνώση συγκεκριµένη δεν έχω, έχω όµως, µια γενική άποψη:
Σε παρόµοιες περιπτώσεις θα δυσκολεύονταν κανείς να δώσει
βραβείο υπεράσπισης των ανθρωπίνων δικαιωµάτων για εκεί-
νους, οι οποίοι διαχειρίστηκαν την κρίση αυτή. Πολύ περισσό-
τερο, όταν οι άτυχες αυτές γυναίκες συνελήφθησαν µε έναν
ορυµαγδό πιέσεων από Μέσα Μαζικής Ενηµέρωσης, ακόµη και
από πηγές άσκησης πολιτικής εξουσίας. Κι επειδή ξέρετε πώς
διαχέονται τα φοβικά σύνδροµα στην ελληνική κοινωνία, δηµι-
ουργήθηκε ένα ασφυκτικά πιεστικό κλίµα σε βάρος τους. Έτσι,
οδηγήθηκαν στις Φυλακές Κορυδαλλού ως ανθρώπινα ράκη, µε
σωµατικές κακώσεις και ψυχικούς τραυµατισµούς. Ποτέ δεν εξω-
ράισα κανένα σύστηµα και ειδικότερα το σύστηµα της φυλακής.
Θα πρέπει, όµως, να λέµε τα πράγµατα µε το όνοµά τους.

Από τις πρώτες µέρες, παρά τις ειδικές –αν θέλετε- δυσκολίες
που υπάρχουν και στη συµπεριφορά των άλλων κρατουµένων,
ίσως και τη δική τους, καθώς ήταν ψυχικά τραυµατισµένες και
απελπισµένες, τέθηκαν υπό ιατρική παρακολούθηση και από ψυ-
χιάτρους και από παθολόγους και από ειδικό λοιµωξιολόγο. 

Επτά από αυτούς παρακολούθησαν το πρόγραµµα ΚΕΘΕΑ,
που δίνει µια διπλή δυνατότητα: Εκτός από τη µία –θα λέγαµε-
ψυχοκοινωνική ενίσχυση και ειδικότερη θεραπεία τους δίνει τη
δυνατότητα µίας ευεργετικής υφ’ όρων απόλυσης, αλλαγής των
όρων για την αποφυλάκισή τους. 

Δεύτερον, όσες δεν είναι στο πρόγραµµα ΚΕΘΕΑ εντάχθηκαν
σε προγράµµατα του ΟΚΑΝΑ «18 ΑΝΩ» µε δική τους επιλογή. 

Τρίτον, µετά τις επτά, άλλες έξι γυναίκες το µήνα Αύγουστο
θα ενταχθούν σε αυτά τα προγράµµατα. Οφείλουµε να πούµε ότι
βρίσκονται σε χώρους που τους δίνεται η δυνατότητα να επικοι-
νωνούν µεταξύ τους. Όσες είναι ενταγµένες στο ΚΕΘΕΑ παρα-
κολουθούν τα προγράµµατα όλη την ηµέρα και το βράδυ γυρί-
ζουν στους κοιτώνες τους.

Επειδή είπαµε ότι πρέπει να λέµε και τα θετικά, έχουν βοηθή-
σει σε αυτό σε δύσκολες καταστάσεις, σε απελπιστικά δύσκολες
συνθήκες της φυλακής και η διευθύντρια και συγκεκριµένα οι
σωφρονιστικοί υπάλληλοι. Έχουν συνδράµει, όµως, και άλλοι. 

Θα αναφερθώ -και οφείλω να το κάνω- για την επιτροπή πρω-

438 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



τοβουλίας υπεράσπισης των γυναικών αυτών. Κατά συνέπεια, το
Υπουργείο το δηλώνει ότι είναι ικανοποιηµένο που στο µέτρο
αυτών των δυνατοτήτων συµπαρίσταται µε βάση τις διατάξεις ή
αν θέλετε και µε βάση τις αρχές δικαίου και το χρέος που έχει
προς αυτές τις γυναίκες. Πιστεύει ότι µε βάση ακριβώς αυτές τις
δυνατότητες σίγουρα και σύντοµα θα βρεθούν και εκτός φυλα-
κής. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αθανάσιος Νάκος): Ευχαριστούµε, κύριε
Υπουργέ.

Το λόγο έχει η συνάδελφος κ. Γιαννακάκη για τρία λεπτά. 
ΜΑΡΙΑ ΓΙΑΝΝΑΚΑΚΗ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
Άκουσα µε πολύ µεγάλο ενδιαφέρον την απάντησή σας, κύριε

Υπουργέ και είναι γνωστό ότι την εποχή που διαδραµατίστηκαν
τα γεγονότα δεν ήσασταν Υπουργός. Τώρα, όµως, από τη θέση
που κατέχετε, θα αναµέναµε από σας να ερευνήσετε την περί-
πτωση. Χαίροµαι, επίσης, που αναγνωρίζετε ότι αυτοί που χειρί-
στηκαν την υπόθεση, σίγουρα δεν θα διεκδικούσαν, όπως είπατε,
µε µεγάλες αξιώσεις το βραβείο σεβασµού των ανθρωπίνων δι-
καιωµάτων.

Θέλω, όµως, να σας ενηµερώσω ότι αυτές οι γυναίκες δεν
έχουν καθόλου ιατροφαρµακευτική περίθαλψη, γιατί και εµείς
παρακολουθούµε και έχουµε ενηµερωθεί για το τι συµβαίνει. Εί-
πατε ότι ένα πολύ µεγάλο µέρος το φέρει ακριβώς η πρωτοβου-
λία αλληλεγγύης οροθετικών διωκόµενων γυναικών. Μα, αυτή
είναι µια πρωτοβουλία που ακριβώς συστάθηκε, γιατί δηµιουρ-
γήθηκε αυτό το πρόβληµα. Εµείς σας ρωτάµε ακριβώς το κράτος
τι κάνει από τη µεριά του.

Από την άλλη µεριά θα ήθελα να εκφράσω πραγµατικά την
ανησυχία µου, καθώς στο όνοµα ενός δήθεν συλλογικού συµφέ-
ροντος κατακρεουργήθηκαν µε τον πλέον απεχθή, ρατσιστικό
και σεξιστικό τρόπο, γυναίκες βαριά ασθενείς και τοξικοεξαρτη-
µένες. Και επιπροσθέτως, οι συνθήκες κράτησής τους τις απο-
στερούν ουσιαστικά από κάθε δυνατότητα πλήρους και
αξιοπρεπούς θεραπείας.

Σηµειώνω επίσης ότι µε την ενθέµατι υπόθεση ουσιαστικά
γκρεµίστηκε όλη η εθνική πολιτική για τους πάσχοντες από τον
ιό του HIV, η οποία στηριζόταν στην ανωνυµία, το γνωρίζετε κα-
λύτερα από εµένα. Σύµφωνα µε το ν. 2472/97 περί προστασίας
δεδοµένων προσωπικού χαρακτήρα, η εισαγγελική αρµοδιότητα
δηµοσιοποίησης στοιχείων της ποινικής δίωξης δεν επεκτείνεται
και στα ευαίσθητα δεδοµένα υγείας, για τα οποία είναι απαραί-
τητη η άδεια από την αρµόδια αρχή προστασίας δεδοµένων προ-
σωπικού χαρακτήρα. 

Περαιτέρω, η εξαίρεση που προβλέπει ο ως άνω νόµος αφορά
συγκεκριµένα το σκοπό βεβαίως εγκληµάτων και όχι γενικά, αφη-
ρηµένα και αόριστα το κοινό συµφέρον. Σε κάθε περίπτωση πάν-
τως η δηµοσίευση των φωτογραφιών και η αποκάλυψη της
οροθετικότητας των γυναικών αυτών είναι αδικαιολόγητη και
προσβάλλει την τιµή και την υπόληψή τους. Και τούτο, διότι σκο-
πούµενη και καθ’ όλα θεµιτή φυσικά προστασία του κοινωνικού
συνόλου, ενηµέρωση και ευαισθητοποίησή του και διαφύλαξη
της δηµόσιας υγείας, µπορούσε να επιτευχθεί µε σαφώς ηπιό-
τερα µέσα. Δηλαδή, µε τη δηµοσιοποίηση των χαρακτηριστικών
των γυναικών που συνελήφθησαν, ύψος, χρώµα µατιών και µαλ-
λιών, εθνικότητα κ.λπ. και της περιοχής -οίκος ανοχής, πιάτσα-
όπου εργάζονταν. Και τούτο, διότι δεν απαιτείται και η φωτογρα-
φία της ιερόδουλης προκειµένου να ευαισθητοποιηθεί κάποιος,
ο οποίος πληρώνει για να κάνει µη ασφαλές σεξ και να υποβληθεί
σε ιατρικές εξετάσεις. Υπό αυτήν την έννοια, θα µπορούσε ενδε-
χοµένως να τονισθεί από την αρµόδια αστυνοµική διεύθυνση ότι
κάθε ενδιαφερόµενος είναι δυνατόν να έχει πρόσβαση στις φω-
τογραφίες τους στα κατά τόπους αστυνοµικά τµήµατα. Υπό την
αντίθετη εκδοχή, θα πρέπει να δηµοσιοποιηθούν και τα αντί-
στοιχα στοιχεία όλων όσων υπό το άκουσµα της παραπάνω εί-
δησης έσπευσαν να εξεταστούν και διαπιστώθηκε ότι είναι και
αυτοί οροθετικοί και στη συνέχεια τα στοιχεία των συζύγων τους,
των φιλενάδων τους κ.ο.κ., γιατί ο κίνδυνος για την υγεία εικά-
ζουµε ότι δεν αλλάζει ανάλογα µε το φύλο, την κοινωνική θέση
ή την εθνικότητα του προσώπου. 

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αθανάσιος Νάκος): Και εµείς σας ευχαρι-

στούµε. 
Το λόγο έχει ο κύριος Υπουργός για τρία λεπτά.
ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΡΟΥΠΑΚΙΩΤΗΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης, Διαφά-

νειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Να επανέλθω επί του
πραγµατικού.

Σύµφωνα µε την ενηµέρωση που είχα, ακόµα και από τον κύριο
Υφυπουργό,  τον κ. Καραγκούνη και το Γενικό Γραµµατέα τον κ.
Σκανδάµη που επισκέφθηκαν χθες, στις γυναικείες φυλακές Κο-
ρυδαλλού, τις οροθετικές αυτές γυναίκες, η χορήγηση των φαρ-
µάκων είναι απολύτως κανονική. Η παρακολούθηση από αρµό-
διους γιατρούς, ψυχιάτρους, παθολόγους και λοιµωξιολόγο είναι
χωρίς καθυστερήσεις και χωρίς διακοπές. Μάλιστα, στις εξετά-
σεις που έγιναν κάποιες απ’ αυτές µια, δυο ή τρεις –δεν θυµάµαι
ακριβώς- κρίθηκε ότι πλέον δεν χρειάζεται να ενταχθούν σε πρό-
γραµµα θεραπείας, εννοώ για τον ιό του HIV. 

Επιπλέον, έχουν υπαχθεί και σε ρυθµιστικές διατάξεις, ώστε
αν επιβληθεί και όταν επιβληθεί η όποια ποινή να θεωρείται ευερ-
γετικός ο υπολογισµός των ηµερών κράτησής τους. 

Τώρα επί του δογµατικού, αν θέλετε δικαιοπολιτικού, κυρία
Γιαννακάκη, έχω πει και άλλη φορά στη Βουλή ότι η υπεράσπιση
του δικαιώµατος της υγείας των πολιτών δεν έρχεται να ακυρώ-
σει το χρέος της πολιτείας να υπερασπιστεί το δικαίωµα και των
γυναικών αυτών. Είµαστε υποχρεωµένοι ως πολιτεία σύγχρονη
να υπερασπιστούµε µια ολιστική αντίληψη υπεράσπισης των δι-
καιωµάτων. Το ένα συµπληρώνει το άλλο, αρκεί να γνωρίζουµε
τα όρια του ενός δικαιώµατος, ώστε να µην καταργούνται ή να
µην επικαλύπτονται µε την άσκησή τους τα όρια του άλλου δι-
καιώµατος.  

Εν προκειµένω, επιτρέψτε µου να επαναλάβω τη θέση την
οποία είχα αναδιατυπώσει όταν ήµουν µέλος της Αρχής Προστα-
σίας Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων. Τότε διατύπωσα την άποψη ότι
όντως παραβιάστηκε η αρχή της αναλογικότητας στο χειρισµό
της υπόθεσης µε την άκριτη προβολή των εικόνων, των φωτο-
γραφιών των γυναικών αυτών στο διαδίκτυο. 

Ωστόσο, υπήρξε εισαγγελική παραγγελία και ο Υπουργός Δι-
καιοσύνης, πέρα από τις δικές του θεσµικές ή δικαιοπολιτικές
απόψεις, είναι υποχρεωµένος να δηλώσει ότι δεν µπορεί να πα-
ρέµβει στην εισαγγελία για να υποδηλώσει έναν τρόπο άσκησης
της εξουσίας. 

Τι µπορεί όµως να κάνει; Να διαχύσει τη δική του δικαιοπολι-
τική αντίληψη, δηλαδή την αντίληψη µιας σύγχρονης πολιτείας
που έτσι πρέπει να λειτουργεί και να ενηµερώσει εσάς και το
Σώµα ότι ετοιµάζεται να καταθέσει τροποποιητική διάταξη αυτής
της διάταξης που προβλέπει τη δυνατότητα του εισαγγελέα να
αναρτά ή να διατάσσει την ανάρτηση των εικόνων και των γυναι-
κών αυτών προς τρεις κατευθύνσεις: Πρώτον, η απόφαση του ει-
σαγγελέα να είναι αυστηρώς αιτιολογηµένη και εξειδικευµένη
αναφέροντας το σκοπό. Δεύτερον, να αναφέρεται ο τρόπος
ανάρτησης και ο χρόνος. Και τρίτον, να παρέχεται η δυνατότητα
στις ή στους εικονιζοµένους να ασκούν µέσα σε πολύ µικρή προ-
θεσµία µια ενδικοφανή προσφυγή, αλλά και να απαντά και ο ει-
σαγγελέας εφετών επίσης µέσα σε πολύ µικρή προθεσµία.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Θέλω να πω µε άλλα λόγια ότι είναι ένα δύσκολο θέµα και θα

παρακαλούσα να αντιληφθείτε ότι και το Υπουργείο, εκτός από
τις δικές σας παρεµβάσεις που τις εκτιµά ιδιαιτέρως, όλων των
Βουλευτών, έχει ανάγκη να αντιληφθεί και η κοινωνία ότι και οι
οροθετικές γυναίκες είναι ένα µέλος δικό της, µέλος της κοινω-
νίας και οι κάθε φορά παραπεµπόµενοι να δικαστούν ή να εγκλει-
στούν ως προσωρινώς κρατούµενοι στις φυλακές είναι ένα
µέρος δικό της. Έτσι, λοιπόν, δεν αρκεί ούτε η καταγγελία ούτε
η κατάρα. 

Με αυτά, κυρία Γιαννακάκη, ευχαριστώ για την επίκαιρη ερώ-
τηση που κάνατε και σας βεβαιώνω ότι στο Υπουργείο Δικαιοσύ-
νης βρισκόµαστε κοντά όσο µπορούµε και σε αυτές τις οροθε-
τικές γυναίκες, αξιοποιώντας και τη δυνατότητα που µας δίνουν
οι διατάξεις, κυρίως, όµως, υλοποιώντας το χρέος µας, θεσµικό,
κοινωνικό και ανθρώπινο προς αυτές και όχι µόνο προς αυτές. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Σας ευχαριστούµε, κύριε
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Υπουργέ.
Εισερχόµεθα τώρα στην τρίτη µε αριθµό 58/30-7-2012 επί-

καιρη ερώτηση δευτέρου κύκλου του Βουλευτή του Πανελλήνιου
Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Ιωάννη Κουτσούκου προς τον
Υπουργό Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και Δικτύων σχετικά µε την «Ολυµπία Οδό».

Στην επίκαιρη ερώτηση θα απαντήσει ο Αναπληρωτής Υπουρ-
γός κ. Σταύρος Καλογιάννης.

Το λόγο έχει ο συνάδελφος κ. Κουτσούκος για να αναπτύξει
την επίκαιρη ερώτησή του σε δυο λεπτά.

ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, περιττεύει να αναφερθώ στη σηµασία των αυ-

τοκινητοδρόµων και ιδιαίτερα του οδικού άξονα Κόρινθος-
Πάτρα-Πύργος-Τσακώνα για την ανάπτυξη της δυτικής Ελλάδας,
µιας και προέρχεστε και εσείς από τη δυτική Ελλάδα και χρησι-
µοποιείτε αυτό το άθλιο οδικό δίκτυο. Έχει ιδιαίτερη σηµασία για
την Ηλεία, γιατί εάν αυτό το οδικό δίκτυο δεν λειτουργήσει, η
Ηλεία είναι εντελώς αποκοµµένη. 

Σήµερα ζούµε µια κατάσταση εντελώς παράλογη. Οι εργολή-
πτριες εταιρείες εγκατέλειψαν το έργο την ώρα που εισπράττουν
διόδια. Έχουν παραβιάσει, δηλαδή, τη συµβατική τους υποχρέ-
ωση.

Θέλω να σας θυµίσω, κύριε Υπουργέ, ότι ψηφίσαµε αυτήν τη
σύµβαση το 2007, επισηµαίνοντας ότι ήταν µια λεόντεια σύµβαση
και έχει όρους που αυτήν τη στιγµή τους αξιοποιούν οι εταιρείες
για αυτή την παραβατική τους συµπεριφορά. 

Θέλω να χαιρετίσω τις προθέσεις της Κυβέρνησης για τη δια-
δικασία επαναδιαπραγµάτευσης για την επανεκκίνηση των έργων
και να ευχηθώ σε εσάς κάθε επιτυχία και σ’ αυτό το εγχείρηµα
γιατί είναι προς το συµφέρον όλων µας. 

Όµως, θέλω να εκφράσω –και αυτός είναι ο στόχος της επί-
καιρης ερώτησής µου- τους φόβους µου και να ζητήσω από εσάς
µια καθαρή τοποθέτηση σε σχέση µε µια επιχειρηµατολογία την
οποία άκουσα στις επανειληµµένες συσκέψεις που πραγµατο-
ποιήσαµε µε πρωτοβουλίες των φορέων της περιοχής στο
Υπουργείο σας από τον κ. Μαγκριώτη, δηλαδή ότι στην προσπά-
θεια επαναδιαπραγµάτευσης εκείνη την περίοδο οι εταιρείες έλε-
γαν ότι το έργο είναι ασύµφορο µετά την Πάτρα και εκβίαζαν.

Το ερώτηµά µου είναι λοιπόν, συγκεκριµένο, κύριε Υπουργέ.
Θα αποδεχθείτε αυτόν τον εκβιασµό και θα δεχθείτε περικοπή
του φυσικού αντικειµένου, κάτι που το θεωρούµε εντελώς εγκλη-
µατικό για το έργο; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Το λόγο έχει ο Αναπλη-
ρωτής Υπουργός κ. Σταύρος Καλογιάννης για τρία λεπτά.

ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Ανά-
πτυξης, Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δι-
κτύων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Συµµερίζοµαι θα έλεγα στο σύνολό τους τις απόψεις σας
κύριε συνάδελφε. Πράγµατι ο αυτοκινητόδροµος Ελευσίνα-Κό-
ρινθος-Πύργος-Τσακώνα που υλοποιείται µε σύµβαση παραχώ-
ρησης, ένας αυτοκινητόδροµος της τάξεως των τριακοσίων
πενήντα χιλιοµέτρων, είναι εξαιρετικά σηµαντικός και για την
εθνική οικονοµία, αλλά και για την περιφερειακή ανάπτυξη. 

Οι συµβάσεις παραχώρησης –επιτρέψτε µου να πω- οι οποίες
ψηφίστηκαν το 2007 εδώ στο Κοινοβούλιο είναι επωφελείς για
το ελληνικό δηµόσιο. Δεν δέχοµαι τον χαρακτηρισµό «λεόντειες».
Πραγµατικά, έχω στοιχεία που µπορούν να τεκµηριώσουν αυτό
στο οποίο άλλωστε και εσείς είχατε συναινέσει. Είχατε ψηφίσει
και εσείς αυτές τις συµβάσεις και ορθότατα κατά την άποψή µου.
Είναι επωφελείς για το ελληνικό δηµόσιο. Δίνουν µεγάλη ώθηση
στην ισόρροπη περιφερειακή ανάπτυξη της χώρας.

Η κατασκευή του συγκεκριµένου έργου, όπως καλά γνωρίζετε,
έχει διακοπεί από τις 25 Ιουνίου 2011. Τα προβλήµατα βασικά
είναι η µη χρηµατοδότηση από πλευράς τραπεζών, καθώς οι τρά-
πεζες αντιµετώπισαν σοβαρά προβλήµατα ρευστότητας, αλλά
και θέµατα που έχουν να κάνουν µε τους µειωµένους κυκλοφο-
ριακούς φόρτους στο οδικό δίκτυο της χώρας. Η σύµβαση βρί-
σκεται σε ισχύ και αυτή τη στιγµή το Υπουργείο –θα έλεγα
γενικότερα το ελληνικό δηµόσιο, καθώς εµπλέκεται και το Ταµείο
Αποκρατικοποίησης- κάνει ό,τι µπορεί για να σώσουµε αυτές τις
συµβάσεις παραχώρησης, ειδικότερα δε τη σύµβαση την οποία

συζητάµε.
Πέραν των οικονοµικών προβληµάτων που αντιµετωπίζει η

συγκεκριµένη σύµβαση, γνωρίζετε πολύ καλά ότι έχουµε και
αποφάσεις του Συµβουλίου της Επικρατείας οι οποίες έχουν –
ας µου επιτραπεί η έκφραση- περιπλέξει τα πράγµατα. Αναφέ-
ροµαι στην απόφαση του 2010, σύµφωνα µε την οποία σε ένα
µήκος αυτοκινητοδρόµου είκοσι περίπου χιλιοµέτρων στα όρια
του Δήµου Ζαχάρως έχουν ακυρωθεί οι περιβαλλοντικοί όροι.
Αυτό σηµαίνει ότι η εγκεκριµένη περιβαλλοντικά χάραξη ουσια-
στικά έχει πάψει να ισχύει σε αυτά τα είκοσι χιλιόµετρα. Κάθε
απόφαση που θα ληφθεί για το θέµα πρέπει εκ των πραγµάτων
να συνυπολογίσει την απόφαση του Συµβουλίου της Επικρα-
τείας. 

Επίσης, πρέπει να πω ότι από τη στιγµή που τα έργα συγχρη-
µατοδοτούνται και από το ΕΣΠΑ, εκ των πραγµάτων εµπλέκεται
και η Ευρωπαϊκή Ένωση. Συνεπώς σε συνεννόηση µε την Ευρω-
παϊκή Επιτροπή θα βρούµε τη βέλτιστη λύση για τη συγκεκριµένη
σύµβαση παραχώρησης.

Σήµερα βρισκόµαστε σε συζητήσεις µε πολύ εντατικούς ρυθ-
µούς µε τον παραχωρησιούχο, την «Ολυµπία Οδό Α.Ε.». Η πρό-
θεση του Υπουργείου –αν µου επιτρέπετε και εµένα προσωπικά-
είναι να αντιµετωπίσουµε το έργο στο σύνολό του. Εκβιασµό -
κατηγορηµατικά θα έλεγα- δεν δέχεται το Υπουργείο Ανάπτυξης
και Υποδοµών από κανέναν, πολύ περισσότερο από τον παρα-
χωρησιούχο. 

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Σας ευχαριστώ πολύ,

κύριε Υπουργέ.
Το λόγο έχει ο συνάδελφος κ. Κουτσούκος για τρία λεπτά. 
ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
Χαίροµαι, κύριε Υπουργέ, που κλείνοντας την τοποθέτησή σας

είπατε ότι δεν είναι δυνατόν να αποδεχθείτε εκβιασµό. Είναι
όµως βέβαιο –µια και αναφερθήκατε στην ψήφιση της σύµβασης
και θα σας καλούσα κάποια στιγµή να δείτε τα πρακτικά της συ-
ζήτησης, όταν ψηφίστηκε αυτή η σύµβαση- ότι είχαµε εκφράσει
τότε πολλούς φόβους για διατάξεις της σύµβασης που επέτρε-
παν στις εταιρείες να αξιοποιήσουν ρήτρες που εκτιµώ ότι τώρα
θα τις χρησιµοποιήσουν εκβιαστικά.

Θέλω, λοιπόν, να σας πω ευθέως -το είχαµε πει και στον κ.
Μαγκριώτη στις συναντήσεις που έγιναν τότε- ότι όχι εγώ µόνο
ως Βουλευτής Ηλείας –ταυτόχρονα ήµουν και µέλος της κυβέρ-
νησης τότε- αλλά και όλοι οι υπόλοιποι δεν είναι δυνατόν να απο-
δεχθούµε περικοπή του φυσικού αντικειµένου µέχρι την Πάτρα. 

Ξέρετε και εσείς πολύ καλά ότι µία αναθεωρηµένη σύµβαση
πρέπει να έρθει εδώ στο Κοινοβούλιο να ψηφιστεί. Θέλω, λοιπόν,
να στείλω το µήνυµα µε σαφήνεια σε όλους –όχι σε σας που
έχετε την πολιτική βούληση να µη δεχθείτε εκβιασµούς- ότι µία
τέτοια αναθεωρηµένη σύµβαση δεν πρόκειται να περάσει στη
Βουλή, γιατί θα υπάρχει ένα κίνηµα διεκδίκησης και απαίτησης
που δεν θα το επιτρέψει.

Προσωπική µου άποψη είναι ότι τώρα οι εταιρείες, όπως και ο
παραχωρησιούχος, έχουν παραβιάσει τη συµβατική τους υπο-
χρέωση. Το είπα νωρίτερα, από τη µία πλευρά εισπράττει διόδια
και από την άλλη αποχώρησε από τα εργοτάξια. Δεν ξέρω αν
έχετε περάσει από το δρόµο αυτό τελευταία. Εγώ επειδή περνάω
σε µόνιµη εβδοµαδιαία βάση, ξέρω ότι σχηµατίζονται ατέλειωτα
κοµβόι φορτηγών και υπάρχει τεράστια επικινδυνότητα.

Το µεγάλο θέµα είναι ότι αυτή η διαπραγµάτευση πρέπει να
οδηγήσει στην ολοκλήρωση των δύο δικτύων, του βορειοανατο-
λικού άξονα που προχωράει πάρα πολύ καλά –είχατε πάει και
στην Καλαµάτα τελευταία- και του νοτιοδυτικού και να ενωθούν
στην Τσακώνα. 

Το δε πρόβληµα του Συµβουλίου της Επικρατείας που προ-
έκυψε στην περιοχή του Καϊάφα, το είχαµε επισηµάνει έγκαιρα,
αλλά οι τότε πολιτικές ηγεσίες του Υπουργείου που έκαναν τη
χάραξη δεν άκουγαν. Με τον κ. Ρέππα είχαµε συµφωνήσει για
µία µελέτη για την ανατολική χάραξη στην περιοχή, η οποία δεν
προχώρησε. 

Πρέπει να σας πω δε ότι Ολυµπία Οδός, χωρίς να φτάνει και
να εξυπηρετεί την Αρχαία Ολυµπία, δεν µπορεί να υπάρξει. Δεν
µπορεί δηλαδή να δανείζουµε το όνοµά µας σε δρόµους που τε-
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λικά δεν θα εξυπηρετούν το συγκεκριµένο αντικείµενο. 
Θέλω, λοιπόν, να σας παρακαλέσω να δώσετε αυτές τις εντο-

λές στον διαπραγµατευτή που ορίσατε και να δώσετε αυτά τα
µηνύµατα προς αυτούς που αξιοποιούν τις διατάξεις της ήδη ψη-
φισµένης σύµβασης.

Επίσης, να σας ενηµερώσω -γιατί ενδεχοµένως δεν το ξέρετε-
ότι το φυσικό αντικείµενο µετά την Πάτρα έχει προχωρήσει πάρα
πολύ σηµαντικά. Υπάρχουν απαλλοτριώσεις που έχουν γίνει,
υπάρχουν µεγάλα τεχνικά έργα που έχουν γίνει, όπως η γέφυρα
στον ποταµό Πηνειό και θα ήταν κρίµα αυτά να εγκαταλειφτούν
στο όνοµα της οποιασδήποτε σκοπιµότητας, την οποία επανα-
λαµβάνω ότι δεν µπορούµε να αποδεχθούµε.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Το λόγο έχει ο κύριος

Υπουργός για τρία λεπτά.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Ανά-

πτυξης, Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δι-
κτύων): Η επανεκκίνηση των έργων που υλοποιούνται µε
συµβάσεις παραχώρησης αποτελεί την πρώτη προτεραιότητα,
αγαπητέ κύριε συνάδελφε, για το Υπουργείο Ανάπτυξης και Υπο-
δοµών. Βρισκόµαστε σε στενή συνεργασία, όπως είπα και προ-
ηγουµένως, µε τους παραχωρησιούχους, µε τους συµβούλους
του Ταµείου Αξιοποίησης της Περιουσίας του Δηµοσίου.

Έχει προσφάτως οριστεί ο κ. Βιδάλης από τον ίδιο τον Πρω-
θυπουργό ως ειδικός διαµεσολαβητής, ο οποίος ασχολείται απο-
κλειστικά µε αυτό το θέµα, στην κατεύθυνση του να συµβάλλει
και αυτός στην εξεύρεση της βέλτιστης λύσης σε ό,τι αφορά την
επανεκκίνηση των έργων που υλοποιούνται µε συµβάσεις παρα-
χώρησης.

Χάθηκε πολύτιµος χρόνος. Έχουν αλλάξει τα δεδοµένα, αγα-
πητέ κύριε συνάδελφε, από το 2007 που ψηφίστηκαν αυτές οι
συµβάσεις, αλλά και από το 2009, όταν άρχισαν να εµφανίζονται
τα προβλήµατα που προαναφέραµε. Σε κάθε περίπτωση κατα-
βάλλουµε κάθε δυνατή προσπάθεια και αντιµετωπίζουµε στο σύ-
νολό τους τα έργα που υλοποιούνται µε τις συγκεκριµένες
συµβάσεις. 

Εκ των πραγµάτων οι νέες συµβάσεις θα έρθουν στο ελληνικό
Κοινοβούλιο για εξαντλητική διαβούλευση και εντέλει για ψή-
φιση. Δεν υπάρχει άλλος τρόπος, όπως  γνωρίζετε πολύ καλά,
να έχουµε νέες συµβάσεις. Οι υφιστάµενες αποτελούν νόµο του
κράτους. 

Προβλήµατα οδικής ασφάλειας και θέµατα συντήρησης στο
υφιστάµενο οδικό δίκτυο –αναφέροµαι στην Ολυµπία Οδό- αντι-
µετωπίζονται, όπως γνωρίζετε καλά, σε καθηµερινή βάση, µε ευ-
θύνη του παραχωρησιούχου, και αυτό θα πρέπει να το πούµε και
να το ξεκαθαρίσουµε. 

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Σας ευχαριστούµε, κύριε

Υπουργέ.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση των

επικαίρων ερωτήσεων. 
Δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 12.39’ λύεται η συνε-

δρίαση για αύριο ηµέρα Παρασκευή 3 Αυγούστου 2012 και ώρα
10.00’, µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος: κοινοβουλευτικό
έλεγχο, συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων. 
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